
Transkrypcja z XXVII Sesji Rady Gminy Żabia Wola w dniu 23 września 2020 r. powstała na podstawie 

nagrania ścieżki dźwiękowej. 

 
 
Anna Filipowicz, przewodnicząca Rady Gminy Żabia Wola: Szanowni państwo otwieram obrady XXVII sesji 
rady gminy Żabia Wola 
witam państwa radnych, Wójta, pracowników urzędu,  kierownika posterunku policji w Żabiej Woli Który 
dzisiaj gości na naszych obradach oraz wszystkich mieszkańców oglądających transmisje na żywo 
przypominam że obrady rady gminy Żabia Wola są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń 
rejestrujących obraz i dźwięk nagrania obrad są udostępnianie w biuletynie Informacji Publicznej i na stronie 
internetowej Gminy 
w terminie późniejszym transmisje te są dostępne jako nagrania archiwalne obecni na posiedzeniu radni 
zostaną zalogowani do systemu przez pracownika biura rady 
Odczytam listę obecności Iliana Kacprzak 
Iliana Kacprzak, Radna Gminy Żabia Wola: Nie było mnie słychać? Jestem Anna Filipowicz: nie. 
Iliana Kacprzak: Teraz mnie słychać?  
Anna Filipowicz: tak Joanna Janoś  
Joanna Janoś, Radna Gminy Żabia Wola: jestem 
Anna Filipowicz: Norbert Klimkowski  
Norbert Klimkowski, Radny Gminy Żabia Wola: jestem 
Anna Filipowicz: Małgorzata Kozicka  
Małgorzata Kozicka, Radna Gminy Żabia Wola: Jestem 
Anna Filipowicz: Tomasz Kujawa Tomasz Kujawa, Radny Gminy Żabia Wola: jestem 
Anna Filipowicz: Krzysztof Marczewski  
Krzysztof Marczewski, Radny Gminy Żabia Wola: jestem 
Anna Filipowicz: Roman Olczak  
Niezidentyfikowany głos w tle: (niezrozumiałe) 
Anna Filipowicz: Roman Olczak, nie ma, Magdalena Radomińska  
Magdalena Radomińska, wiceprzewodnicząca Rady Gminy Żabia Wola: jestem 
Anna Filipowicz: Wanda Redestowicz  
Wanda Redestowicz: jestem 
Anna Filipowicz: Mariusz Sztompka  
Mariusz Sztompka, wiceprzewodniczący Rady Gminy Żabia Wola: jestem 
Anna Filipowicz: Mariusz Luc  
Mariusz Luc, Radny Gminy Żabia Wola: Jestem 
Anna Filipowicz: Przemysław Wójcik, Przemysław Wójcik, Przemysław Wójcik  
Przemysław Wójcik, Radny Gminy Żabia Wola: Chyba Jestem 
Anna Filipowicz: Ja widzę, tylko prosiłabym o odezwanie się  
Przemysław Wójcik: Jestem jestem, Jestem jestem, staram się 
Anna Filipowicz: Tak, tak, widzę stwierdzam że w dzisiejszej sesji rady gminy Żabia Wola uczestniczy 12 
radnych co ostanowi kworum niezbędne do prowadzenia obrad rady gminy Żabia Wola 
umożliwia przeprowadzanie ważnych wyborów oraz podejmowanie prawomocnych uchwał Chciałbym 
dodać że na dzisiejszej sesji jest obecny z nami nowo wybrany radny 
Roman Olczak, wiceprzewodniczący Rady Gminy Żabia Wola: (niezrozumiałe) witam wszystkich 
Anna Filipowicz: Witam, proszę o dodanie jeszcze pana radnego Olczaka Właśnie się zalogował... w takim 
razie stwierdzam że w dzisiejszej sesji Uczestniczy 13 radnych 
w trakcie głosowań będę wyczytywać wszystkich radnych po kolei, po wyczytaniu w nazwiska radny słownie 
za pośrednictwem systemu wideo konferencyjnego radny odda swój głos za przeciw bądź wstrzymuję się od 
głosu 
w tym samym czasie pracownik biura rady odnotuje głosy oddane przez poszczególnych radnych poprzez 
wciskanie odpowiednich przycisków na poszczególnych terminalach do głosowania 
Procedura ta gwarantuje pełną jawność i czytelność oddawanych przez radnych głosów 



Podczas głosowania wszyscy uczestnicy wideokonferencji oraz oglądający transmisję obrad mieszkańcy 
mogą usłyszeć jednoznaczne stanowiska poszczególnych radnych 
mieszkańcy oraz sołtysi będą mogli słuchać na bieżąco wystąpień radnych i śledzić wyniki ich głosowań. 
W związku ze znaczącym utrudnieniami w uczestnictwie Obrad został uruchomiony specjalny adres email 
sesja.zdalna@zabiawola.pl na który można przesyłać swoje uwagi bądź zapytania podczas trwania obrad 
Szanowni państwo kolejnym punktem dzisiejszych obrad jest zatwierdzenie porządku dzisiejszych obrad 
przypominam że proponowany porządek dzisiejszej sesji jest następujący 
punkt 1. Otwarcie posiedzenia  punkt 2. stwierdzenie prawomocności obrad  punkt 3. Zatwierdzenie 
proponowanego porządku obrad 
punkt 4. Złożenie ślubowania przez nowo wybranego radnego; punkt 5. Bezpieczeństwo na terenie Gminy 
Żabia Wola; 
punkt 6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości oznaczonej 
numerami działek 86/8, 88/2, 88/3, 93/6, 97/9, 98/10, 102/1 
położonej w m. Siestrzeń, na rzecz Gminy Żabia Wola; 
punkt 7. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Grzegorzewice; 
punkt 8. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Siestrzeń; 
punkt 9. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Żabia Wola; 
punkt 10. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Żelechów; 
punkt 11. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Ojrzanów; 
punkt 12. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Grzegorzewice; 
punkt 13. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Żabia Wola; 
punkt 14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Żabia Wola; 
punkt 15. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia Regulaminu funkcjonowania, obsługi i eksploatacji 
monitoringu wizyjnego na terenie sołectwa Osowiec w gminie Żabia Wola; 
punkt 16. Podjęcie uchwały o zmianie uchwały Nr 108/XVII/2019 Rady Gminy Żabia Wola 
z dnia 30 grudnia 2019 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Żabia Wola; 
punkt 17. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Budżetową Gminy Żabia Wola na rok 2020 r 
punkt 18. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę 30/XXIII/2020 Rady Gminy Żabia Wola z dnia 27 maja 
2020 r. 
w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na terenie Gminy Żabia Wola oraz warunków i zasad 
korzystania z tych przystanków 
punkt 19. Podjęcie uchwał w sprawie zmiany uchwały Nr 4/II/2018 Rady Gminy Żabia Wola z dnia 5 grudnia 
2018 r. 
w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Żabia Wola; 
punkt 20. Podjęcie uchwał w sprawie zmiany uchwały Nr 5/II/2018 Rady Gminy Żabia Wola z dnia 5 grudnia 
2018 r. 
w sprawie powołania Komisji Skarg, Wniosków i Petycji; 
punkt 21. Podjęcie uchwał w sprawie zmiany uchwały Nr 6/II/2018 Rady Gminy Żabia Wola z dnia 5 grudnia 
2018 r. 
w sprawie powołania stałych Komisji Rady Gminy Żabia Wola, określenia przedmiotu ich działania i składu 
osobowego; 
punkt 22. Sprawozdanie Wójta o jego pracach w okresie międzysesyjnym; punkt 23. Interpelacje i zapytania 
radnych; 
punkt 24. Informacje Przewodniczącego Rady; punkt 25. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji; 
punkt 26. Wolne wnioski i informacje; punkt 27. Zakończenie obrad. 
w nawiązaniu do informacji przekazanej państwu przez biuro rady, proszę o wprowadzenie do porządku 
obrad po punkcie 13 punktu 13a podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy miejscowości 
Grzegorzewice 
Przedmiotowy projekt jak państwo pamiętają został pozytywnie zaopiniowany na ostatnim wspólnym 
posiedzeniu komisji. Proszę także państwa radnych o zmianę brzmienia punktu 18 
gdyż zgodnie z informacją od koordynatora do spraw transportu zamiast wprowadzić zmiany do uchwały 
numer 30/XXIII/2020 z dnia 27 maja 2020 roku 



sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na terenie gminy Żabia Wola oraz warunków i zasad 
korzystania z tych przystanków bardziej zasadne jej uchylenie i podjęcie nowej uchwały 
z uwagi na fakt że nowo wybrany pan Roman Filarczyk nie został jeszcze zaprzysiężony nie może jeszcze 
uczestniczyć w głosowaniu proszę więc pozostałych radnych o przegłosowanie wniosku o zmianę porządku 
obrad. 
kto państwa radnych Jest za wprowadzeniem przedstawionych zmian do porządku dzisiejszych obrad? 
Iliana Kacprzak| Iliana Kacprzak: Jestem za 
Anna Filipowicz: Joanna Janoś  
Joanna Janoś: za 
Anna Filipowicz: Norbert Klimkowski 
Norbert Klimkowski: za 
Anna Filipowicz: Małgorzata Kozicka  
Małgorzata Kozicka: Jestem za 
Anna Filipowicz: Tomasz Kujawa... Tomasz Kujawa  
Tomasz Kujawa: jestem za 
Anna Filipowicz: Krzysztof Marczewski  
Krzysztof Marczewski: za 
Anna Filipowicz: Roman Olczak  
Roman Olczak: jestem za 
Anna Filipowicz: Magdalena Radomińska  
Magdalena Radomińska: jestem za 
Anna Filipowicz: Wanda Redestowicz  
Wanda Redestowicz: jestem za 
Anna Filipowicz: Mariusz Sztompka  
Mariusz Sztompka: jestem za 
Anna Filipowicz: Roman Filarczyk, o przepraszam jeszcze nie, Mariusz Luc  
Mariusz Luc: Jestem za 
Anna Filipowicz: Przemysław Wójcik  
Przemysław Wójcik: Jestem za 
Anna Filipowicz: i ja również jestem za 
czy mają państwo jakieś inne propozycje zmian zaproponowanego porządku 
w takim razie zmiany w proponowanym porządku przeszły jednogłośnie teraz proszę o przegłosowanie 
całego porządku obrad po zmianach...  Iliana Kacprzak 
Iliana Kacprzak: za 
Anna Filipowicz: Joanna Janoś  
Joanna Janoś: za 
Anna Filipowicz: Norbert Klimkowski  
Norbert Klimkowski: za 
Anna Filipowicz: Małgorzata Kozicka  
Małgorzata Kozicka: Jestem za 
Anna Filipowicz: Tomasz Kujawa  
Tomasz Kujawa: jestem za 
Anna Filipowicz: Krzysztof Marczewski  
Krzysztof Marczewski: jestem za 
Anna Filipowicz: Roman Olczak  
Roman Olczak: za 
Anna Filipowicz: Magdalena Radomińska  
Magdalena Radomińska: jestem za 
Anna Filipowicz: Wanda Redestowicz  
Wanda Redestowicz: jestem za 
Anna Filipowicz: Mariusz Sztompka  
Mariusz Sztompka: jestem za 
Anna Filipowicz: Mariusz Luc  
Mariusz Luc: Jestem za 



Anna Filipowicz: Przemysław Wójcik  
Przemysław Wójcik: Jestem za 
Anna Filipowicz: I ja również jestem za 
stwierdzam że dzisiejszy porządek obrad po zmianach został zatwierdzony jednogłośnie. Czy życzą sobie 
państwo abym odczytała proponowany porządek obrad po zmianach? 
w takim razie przechodzimy do kolejnej części naszego posiedzenia jakim jest złożenie ślubowania przez 
nowo wybranego radnego 
wysoka rado, zanim przystąpimy do ceremonii złożenia ślubowania, pragnę złożyć naszemu nowo 
wybranemu radnego serdeczne gratulacje 
Życzę panu owocnej pracy na rzecz mieszkańców gminy żabia Wola i pomyślnej współpracy zarówno ze 
wszystkimi radnymi jak i z panem wójtem 
Proponuję aby ślubowanie odbywało się w następujący sposób 
Pan Roman Filarczyk powstanie i odczyta Rotę ślubowania, a następnie według swojego uznania ślubuję lub 
zwrot "ślubuję, tak mi dopomóż Bóg... przystępujemy do ślubowania 
Roman Filarczyk, Radny-elekt Rady Gminy Żabia Wola: (niezrozumiałe) 
Anna Filipowicz: jeszcze raz ponieważ mikrofon był wyłączony 
Przemysław Wójcik: nic nie słychać 
Roman Filarczyk:Teraz słychać? (niezrozumiałe) 
Roman Olczak: Dobrze cię było słychać 
Roman Filarczyk: Wierny konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście obowiązki radnego 
sprawować godnie rzetelnie i uczciwie mając na względzie dobro mojej gminy i jej mieszkańców, ślubuję. 
Anna Filipowicz: Bardzo dziękuję i jeszcze raz serdecznie gratuluję i stwierdzam że pan Roman Filarczyk 
złożył ślubowanie 
a tym samym objął mandat Radnego Gminy Żabia Wola i może już głosować na dzisiejszym posiedzeniu. 
Proszę panie Wójcie. 
Piotr Rybka, Wójt Gminy Żabia Wola: już osobiście Chciałem pogratulować wygrania wyborów oraz chciałem 
poinformować, że główne zobowiązania wyborcze Pana Romana Filarczyka 
jakim są dążenie do wybudowania chodnika przy ulicy szkolnej i wybudowania kanalizacji w Osowcu stają się 
dla mnie również zobowiązaniem i będę wspierał pana radnego w osiągnięciu tego celu 
Anna Filipowicz: dziękujemy. Przechodzimy do kolejnego punktu jakim jest bezpieczeństwo na terenie 
gminy Żabia Wola. 
Oddaję głos kierownikowi posterunku policji w żabiej Woli panu Arturowi Duszyńskiemu, który przedstawi 
informacje na temat bezpieczeństwa na terenie gminy Żabia Wola, proszę 
Artur Duszyński, kierownik posterunku Policji w Żabiej Woli: Dziękuję bardzo za głos. Witam państwa 
wszystkich. Nazywam się Artur Duszyński tak jak tutaj pani mnie przedstawiła 
Kierownikiem posterunku w Żabiej Woli jestem od trzech miesięcy już minęło prawie trzy miesiące. 
Wcześniej byłem kierownikiem w Podkowie Leśnej. Miło mi teraz tutaj być. Mam nadzieję że zmiany będą 
na lepsze 
W imieniu swoim i komendanta, to na pewno, chciałbym państwu podziękować za środki jakie przekazujecie 
policji co roku, czy to na służbę ponadnormatywne czy na zakup radiowozów, czy w inny sposób wsparcie ze 
strony waszej i gminy. Dobrze... 
Wracając do właśnie meritum… A jeszcze chciałbym powiedzieć w służbie jestem 15 lat, nie wiem, nie jest to 
dużo, nie jest to mało, zobaczymy, czas pokaże jak się dalej będą toczyły moje losy. 
Dobrze. odnośnie właśnie bezpieczeństwa chciałbym państwa poinformować że jeżeli chodzi o interwencję 
to bym chciałbym tu zacząć w tej chwili mamy wygenerowanych 1081 interwencji 
które zgłoszone są na gminie Żabia Wola są to wszystkie interwencje czyli jakieś tam zakłócenia ciszy, kolizje, 
wypadki, wiadomo że mamy tutaj tą trasę Katowicką, i jakiegoś różnego typu zdarzenia, no głównie 
kryminalne 
no bo to państwa najbardziej interesuje. 
(niezrozumiałe) to jeżeli chodzi tę liczbę interwencji 
Nie będę państwu mówił odnośnie jakie były pilne, zwykłe czy (niezrozumiałe) interwencje ogólnie no bo 
chyba nie na tym to polega żebym to(niezrozumiałe) rozkładał na czynniki. 
Jeżeli chodzi, zanim w ogóle zacznę od przestępstw, jakie tu głównie mieliśmy to odnośnie wykroczeń no bo 
wiadomo że to też jest bardzo ważne i państwa interesuje 



W tej chwili mamy w rejestrze mamy zarejestrowane około 140 wykroczeń i powiem państwu szczerze, że 
główne wykroczenia, znaczy porównując do poprzedniego roku to jest to około 40% wzrostu. 
Główne wykroczenia które rejestruję które mają, które się powtarzają ciągle to są to tak zwane kradzieże, 
kradzieże paliwowe i to jest na dwóch stacjach, które mamy, Huta Żabiowolska i Przeszkoda 
to są główne punkty które generują nam najwięcej zdarzeń jeżeli chodzi o wykroczenia, i głownie kradzieże 
(niezrozumiałe) 
czyli sprawca przyjeżdża, tankuje paliwo, nie płaci za nie , odjeżdża, i dzięki temu, albo przez to generowane 
są te wykroczenia kradzieżowe. Teoretycznie no mówię, policja w tej materii dużo jeżeli chodzi o 
zapobieżenie takim przestępstwom, raczej wykroczeniom to my dużo nie możemy zrobić 
no bo wiadomo, to głównie leży w kwestii zabezpieczenia, zabezpieczeń stacji paliwowych, oczywiście oni 
mają monitoringi, przekazują nam te monitoringi, a my ze swojej strony staramy się dojść, ujawnić tych 
sprawców i (niezrozumiałe) do danych wykroczeń. 
No to mówię, jak już powiedziałem to jest około 80% zarejestrowanych zdarzeń jeżeli chodzi o wykroczenia. 
One głównie nam tutaj generują tą statystykę. 
Jeżeli chodzi o przestępstwa, to na pewno to państwa najbardziej interesuje. 
Jeżeli chodzi o pełen katalog przestępstw, czyli wszystkie przestępstwa które są objęte katalogami 
przestępstw czyli kodeksu karnego i innych ustaw to (niezrozumiałe) mogę państwu powiedzieć. 
W tej chwili mamy zarejestrowanych 95 przestępstw, w porównaniu do roku ubiegłego było 109, czyli minus 
14 zdarzeń w ogólnej liczbie przestępstw. No mówię, tendencja można powiedzieć że jest spadkowa. 
Nie wiem czym to jest spowodowane, może pandemią. 
Jeżeli chodzi o jeżeli ogólnie o przestępstwa, liczbę przestępstw już państwu powiedziałem tak jak było w tej 
chwili mamy zarejestrowanych 95. 
Jeżeli chodzi o przestępstwa najbardziej uciążliwe, które najbardziej pewnie państwa interesują to jest to 7 
kategorii 
czyli bójka, pobicie, uszkodzenie mienia, kradzież cudzej rzeczy, kradzież z włamaniem, kradzież samochodu, 
rozboje i uszczerbek na zdrowiu. 
To są takie najbardziej przestępstwa, które na pewno każdego mieszkańca interesują, (niezrozumiałe) 
najbardziej ciekawe jeżeli chodzi o statystykę 
To jeżeli tak, tych przestępstw siedmiu kategorii które tak państwu przedstawiłem jakie to są przestępstwa, 
w tej chwili mamy zarejestrowanych 37 przestępstw. 
W porównaniu do roku poprzedniego, w poprzednim roku mieliśmy 34 w tym 37 czyli 3 przestępstwa więcej 
Rzeczywiście, no mówię jest to niewielki skok, jeżeli chodzi, jest to o 3 sztuki więcej, ale wiadomo, 
wolelibyśmy żeby była tendencja niż wzrostowa 
To mówię ogólnie o przestępstwach 7 kategorii. Dobrze, to teraz może troszeczkę je rozbiję i państwu… tak 
na czynniki pierwsze i powiem państwu jakie to są, znaczy podzielę je na liczby, aby państwo wiedzieli. 
Kradzież cudzej rzeczy. W tej chwili mamy przestępstw zarejestrowanych 17, w porównaniu do roku 
poprzedniego było ich 13. Czyli o 4 sztuki więcej. To jeżeli chodzi o kradzieże cudzej rzeczy. 
Jeżeli chodzi o bójki i pobicia w tym roku nie mieliśmy, w poprzednim roku było 1 zdarzenie zarejestrowane 
na terenie gminy Żabia Wola. 
Jeżeli chodzi o kradzież samochodu poprzez włamanie, no to jeżeli chodzi, w tej chwili mamy 
zarejestrowane w bieżącym okresie 2 sprawy, w poprzednim roku mieliśmy 3, czyli jest 1 przestępstwo 
mniej na chwilę obecną. 
Znaczy jeszcze państwu powiem że no mówię, jeżeli mówię o przestępstwach wszczętych w tej chwili czyli 
dwa, porównywanie do roku poprzedniego, czyli fizycznie to jest od początku roku do sierpnia... 
do września, przepraszam 
Teraz jeżeli chodzi o uszkodzenie rzeczy, no w tych przestępstwach jak mówię nie ma za wiele w bieżącym 
okresie wszczęliśmy 2 sprawy, w poprzednim było 5 sztuk, czyli minus 3 to tutaj tendencja spadkowa, 
możemy z tego być zadowoleni. 
Jeżeli chodzi o uszkodzenie rzeczy to tutaj jest troszeczkę mniej. Następnie kradzieże z w włamaniem, tam 
było kradzieże z włamaniem do samochodu, to tutaj jest rozbite tam to państwu wspomniałem 
tych przestępstw było dwa, w porównaniu do roku poprzedniego trzy, jeżeli chodzi o kradzieże z włamaniem 
ogólnie, czyli głównie do mieszkań, do jakichś tam komórek, i tak dalej 
no to mówię w tej chwili mamy zarejestrowanych szesnaście zdarzeń w ubiegłym roku było ich 13, no 
mówię trzy zdarzenia więcej jak w porównaniu do roku ubiegłego, tak… 



to mówię chyba jeżeli chodzi o przestępstwa tych siedmiu kategorii to państwu mniej więcej powiedziałem, 
a pozostałe to przestępstwa jakieś tam gospodarcze, mamy ich zgłoszonych 8 zdarzeń 
w poprzednim roku było ich 7, czyli jedno zdarzenie więcej i chyba… a  jeszcze uszczerbek na zdrowiu, o 
którym też państwu powiedziałem, uszczerbek na zdrowiu mówię w tym roku zarejestrowaliśmy 2 zdarzenia 
w poprzednim roku było ich też 2, czyli można powiedzieć na tym samym jesteśmy poziomie 
I to pewnie no mówię to akurat też pewnie państwa też bardzo zainteresowało to nie jest jakiś 
(niezrozumiałe) nie jest zdarzenie siedmiu kategorii, ale na pewno każdego państwa interesuje, tym bardziej 
jak mamy dzieci 
chodzi o ustawę o narkomanii, czyli powstanie jakichś (niezrozumiałe) plantacje i tak dalej. 
W tej chwili mamy zarejestrowane dwa zdarzenia, poprzednim roku było ich 4, to jeżeli chodzi o te 
przestępstwa i wykroczenia to krótko państwu wspomniałem 
może jeszcze tylko tak bym państwu powiedział jeżeli chodzi o statystykę ogólną, pełny katalog przestępstw 
w tej chwili jeśli chodzi o wykrywalność tych przestępstw. 
W tej chwili szacuje się to na poziomie około 60%, to jest dokładnie 58,33 porównując do roku ubiegłego 
tam mieliśmy na poziomie około 65% (niezrozumiałe) jest spadek tej wykrywalności. 
No ale to  wiadomo od wielu czynników jest zależne. Chyba tak ogólnie, mniej więcej tak na szybko w 
telegraficznym skrócie państwu przedstawiłem 
jak wygląda statystyka Policyjna odnośnie mapy zdarzeń na terenie Gminy Żabia Wola, nie wiem 
może mają państwo do mnie jakieś pytania jeżeli coś to mówię, to też, wiadomo że też mówię no nie chcę 
państwu tutaj jakoś tam czasu zajmować. 
Jestem dostępny tutaj cały czas w budynku MOPS-u, codziennie faktycznie od 8 do 16, jak coś to zapraszam 
osobiście czy jeśli ktoś nie chce tutaj przyjeżdżać 
ja zawsze mogę umówić się, podjechać gdzieś możemy się spotkać, porozmawiać jeżeli państwu 
(niezrozumiałe) 
Anna Filipowicz: Dziękuję, widzę że tutaj pan Radny Przemysław Wójcik chciałby zadać jednak pytanie. 
Proszę bardzo. I pani Kozicka, najpierw pan Wójcik. Proszę. 
Przemysław Wójcik: I już. Przepraszam. Bardzo miło nam poznać pana. Z całą pewnością życzymy udanej 
pracy, ale ja mam pytanie, pytanie bardzo konkretne 
Porównuje pan statystykę całego ubiegłego roku do 8 miesięcy tego roku, gdzie mamy ewidentny wzrost w 
kilku sytuacjach, w kilku dziedzinach o których pan wspominał. 
Już w tym momencie do końca roku pozostało nam jeszcze 3 miesiące z kawałkiem, a więc można śmiało 
powiedzieć, że zdecydowanie bezpieczeństwo na terenie gminy się pogorszyło 
zwłaszcza że spadła też wykrywalność. Czy ma pan jakiś plan poprawy tej sytuacji, bo wygląda to cokolwiek 
źle, żeby nie powiedzieć że dramatycznie, w odniesieniu do ubiegłego roku. 
Artur Duszyński: Dobrze, to w nawiązaniu do pierwszej części pana pytania, bo.. to sprostuję to. To nie 
chodzi o ubiegły rok, ale zdarzenia w tym samym okresie, czyli do chwili obecnej można powiedzieć. 
Ja nie porównywałem roku 2019 do chwili obecnej 2020. To jest ten sam analogicznie okres czasu, czyli te 9 
miesięcy, 9 miesięcy tego roku czyli tak jak powiedziałem wcześniej na samym początku 
pełny katalog przestępstw jest 95 w tym roku, a w analogicznie w ubiegłym roku w tym samym okresie było 
ich 109, czyli minus 14, to odnośnie tego sprostowania, jeżeli chodzi o no tak rzeczywiście spadek 
wykrywalności 
to wiadomo, wiele czynników na to wpływa, głównie ta pandemia, wiadomo że byliśmy jakoś ograniczeni, 
tym bardziej że jak dobrze państwo wiedzą policjanci wykonują więcej obowiązków w tej chwili, niż w latach 
ubiegłych. 
Głównie chodzi o dzielnicowych który mają w swoim zakresie, ten zakres obowiązków bardziej 
rozbudowany, chodzi o kontrole kwarantann. Nie wiem, na pewno państwo wiecie ile tych kwarantann jest 
w Gminie Żabia Wola. 
Jest ich bardzo dużo, porównywalnie do innych miejscowości ościennych, powiatu grodziskiego to 
naprawdę jesteśmy przodującą (gminą) w ilości kwarantann. 
To też jest związane z tym że na pewno w jakiś sposób to się przekłada na wykrywalność tych przestępstw 
Jeżeli chodzi o kolejne, odpowiedź na pana pytanie co ja bym chciał z tym zrobić. To wiadomo że ja ze swojej 
strony, i komendanta powiatowego, staramy się zwiększyć liczbę policjantów na posterunku 
Mamy dwa wolne wakaty, chcielibyśmy je uzupełnić i to na pewno w jakiś stopniu by się przyczyniło do 
poprawienia bezpieczeństwa. 



Ja z swojej strony też bardzo dobrze współpracuję z pracownikami gminy Żabia Wola, dopytuję się o główne 
newralgiczne punkty, gdzie są, gdzie mam służby ponadnormatywne ustawić 
tutaj mam zgłoszenia od mieszkańców gminy gdzie jest przekroczona prędkość gdzie są samochody 
nieprawidłowo parkowane, gdzie mieszkańcy sobie by życzyli aby policję było widać, żeby reagowali. 
Tak jak powiedziałem, ja z swojej strony staram się z Grodziska Mazowieckiego głównie ruch drogowy 
werbować, aby tutaj na gminie Żabia Wola pojeździli, reagowali na popełniane przestępstwa, wykroczenia 
no mówię, głównie w tej chwili czekam na uzupełnienie tych wakatów. No wiedzą państwo jak wygląda 
sytuacja kadrowa w policji. Mam nadzieję że w niedługim czasie to się zmieni, bo przepisy cały czas się 
zmieniają. 
Może w najbliższym czasie rzeczywiście w przeciągu kilku miesięcy, pół roku uda się obsadzić te dodatkowe 
dwa wakaty 
Gdzie fizycznie mam nadzieję żeby w jakiś sposób pozytywnie przełożyło się to na bezpieczeństwo w naszej 
gminie. 
Przemysław Wójcik: Nie do końca jest to moja odpowiedź, ale dziękuję 
Anna Filipowicz: Dziękuję, proszę pani Małgorzata Kozicka również chciała zadać pytanie. 
Małgorzata Kozicka: Tak dziękuję. Ja również chciałam pogratulować panu objęcia stanowiska kierownika 
posterunku. Mam nadzieję że będzie się nam dobrze współpracowało. 
Natomiast chciałabym powiedzieć o rzeczy takiej, że mieszkańcy skarżą się że policja nie reaguje na 
zgłoszenia. To znaczy zdarzały się takie przypadki gdzie policja namawia osobę zgłaszającą, aby nie zgłaszała 
danego zdarzenia. 
Jeżeli spotkamy się prywatnie to ja panu powiem czego sprawa dotyczy, bo to jest konkretny przykład, nie 
chciałabym tutaj rzucać nazwami, nazwiskami, oczywiście dlatego że mamy RODO 
Natomiast mam taką propozycję, nie wiem czy się pan na to zgodzi, żeby był pan uprzejmy przyjść do nas na 
komisję wspólną, wtedy kiedy możemy swobodnie rozmawiać i mówić, wymieniać nazwiska. 
Byłoby nam niezmiernie miło, oczywiście zapraszam pana na takie spotkanie, dlatego że docierają do nas 
sygnały o tym że handluje się narkotykami na terenie naszej gminy 
a konkretnie na terenie mojego okręgu wyborczego. 
Handluje się narkotykami, a oprócz tego mamy przypadki osób, które mogą być niebezpieczne, a mimo to 
nic się z tym nie robi. Chciałabym po prostu, aby ta sprawa została wyjaśniona, mam nadzieję że mogę liczyć 
na współpracę. 
Artur Duszyński: Dziękuję za informację, tak jak pani powiedziała Bardzo chętnie jestem otwarty na 
spotkanie, pani powie mi pani dokładnie w czym, o co chodziło w tych sprawach i tak dalej. 
Postaram się jeśli rzeczywiście to się potwierdzi wyeliminować takie nieprawidłowości ze strony... 
Małgorzata Kozicka: dziękuję  Artur Duszyński: ze strony policjantów 
Anna Filipowicz. Dziękuję. I jeszcze chciał zabrać głos, zadać pytanie pan Krzysztof Marczewski. Proszę 
Krzysztof Marczewski: Dziękuję. Dzień dobry panu również gratuluję 
Krzysztof Marczewski: chociaż może nie wiem czy może współczuć należy, trudno mi powiedzieć, zostawiam 
to pana ocenie. 
Natomiast ja chciałem zapytać się, było takie jak na naszą skalę Żabiowolską dość głośne zdarzenie z 
użyciem noża pomiędzy dwoma osobnikami do jakiej kategorii zaliczał pan takie przestępstwo. 
Artur Duszyński: To nie ja zaliczam. To nie ja zaliczam. To jest, jest to katalog przestępstw zgodnie z 
Kodeksem karnym. Na chwilę obecną zostało to zakwalifikowane czynności narządu ciała powyżej dni 7. 
No mówię, nie było tutaj.. To nie ja kwalifikuję jeżeli chodzi o przestępstwa, no… ciężko mi było się do tego 
odnosić. 
Krzysztof Marczewski: Rozumiem, ale wymienił pan tam dwie kategorie bodajże pobicie Artur Duszyński: 
Nie, to nie było pobicie 
Krzysztof Marczewski: (niezrozumiałe) Artur Duszyński: Naruszenie czynności narządu ciała jeżeli chodzi o z 
tego katalogu. 
Krzysztof Marczewski: Aha, czyli nie był to ani uszczerbek ani pobicie Artur Duszyński: To znaczy, tak, tutaj 
będzie uszczerbek na zdrowiu dlatego że tutaj jak już mówiłem według kodeksu tu jest naruszenie czynności 
ciała powyżej dni 7 to będzie ten uszczerbek na zdrowiu, 
bo to jest uszczerbek na zdrowiu powyżej dni 7. Jeżeli jest to uszczerbek dla zdrowia poniżej dni 7 to jest 
wtedy z oskarżenia prywatnego, tutaj w tym przypadku jest to ścigane z urzędu. 



Krzysztof Marczewski: Rozumiem. I jeszcze jedno pytanie, czy bierze pan pod uwagę zintensyfikowanie 
działań prewencyjnych w stosunku do kierowców nadmierne przekroczenie prędkości nagminne na bardzo 
wielu odcinkach 
czy będzie się pan opierał na zgłoszeniach od obywateli od mieszkańców, jak pan to widzi? 
Artur Duszyński: Tak jak powiedziałem, mówię tutaj wcześniej, głównie się opierałem tutaj na tym co mi 
mieszkańcy zaczepili, poinformowali gdzie chcieli żeby była ta policja 
To państwu od razu powiem, że to mówię że to głównie jeżeli chodzi o pomiary prędkości to główne miejsca 
to były szkoły przy szkołach żeby tam było żeby Policjanci i policjanci reagowali żeby posprawdzali i tak dalej 
pozostałe miejsca no to tak jak wspomniałem było to uzgadniane tutaj z pracownikami gminy. 
Ja tutaj po prostu się przeszedłem, zapytałem gdzie są, no mówię z uwagi na to że nie znam tej gminy, nie 
wiem gdzie są jakieś takie główne problemy nurtujące mieszkańców 
dopytałem się i w tych miejscach zaplanowałem te służby, dodatkowe ruchu drogowego i one będą 
sukcesywnie co miesiąc przeze mnie organizowane, no mówię, jeżeli macie państwo te punkty, proszę mnie 
informować 
i ja będę to w odprawach do służby wpisywał i mam nadzieję że policjanci w miarę możliwości będą mogli 
tam być, kontrolować te prędkości 
kontrolować, no bo to głównie powiem szczerze chodzi o samochody ciężarowe, tam łamanie zakazów i tak 
dalej. 
No mówię, jestem otwarty na wszelkie propozycje jak zresztą… proszę mnie informować, wtedy będę starał 
się układać tak te miejsca do kontroli żebyście państwo byli w jakiś sposób usatysfakcjonowani tą ich pracą 
Anna Filipowicz: Dziękuję. Proszę, jeszcze pytanie ma pani Magdalena Radomińska 
Magdalena Radomińska: Dzień dobry, gratuluję stanowiska, Liczę na dobrą współpracę, jedno pytanie już 
padło Krzysztofa odnośnie tej nadmiernej prędkości i kontrolowania przez policję 
głównie to chodzi przy takich większych ulicach typu Chełmońskiego w Żelechowie, gdzie nie ma pobocza 
droga jest wąska i dzieci tamtędy chodzą na autobus czy do szkoły 
a drugie pytanie dotyczy samochodów z dużym tonażem które przemieszczają się po terenie naszej gminy i 
często gęsto z tego co słyszymy od mieszkańców nie mają odpowiednich pozwoleń 
i rozjeżdżają nam drogi, prośba właśnie w imieniu mieszkańców, tak, za moim pośrednictwem, żeby zająć się 
sprawą tych samochodów. Dziękuję. 
Artur Duszyński: Bardzo chętnie, tak jak powiedziałem, proszę mnie informować które to są te ulice i tak 
dalej, ja mówię planuję te służby policjanci Tam będą, będą reagowali. 
Anna Filipowicz: Małgorzata Kozicka 
Małgorzata Kozicka: ja mam jeszcze jedno pytanie odnośnie wylewania szamb do rowu albo na pola. Czy 
możemy takie sprawy zgłaszać do państwa? Państwo będziecie reagować na takie zgłoszenia? 
Artur Duszyński: Tak, będziemy reagować. Jeżeli ktoś do nas zadzwoni, poinformuje my w takiej sytuacji 
będziemy jeździli 
Ja już mówię kiedyś, mówię, ja tutaj też z urzędem nawiązałem jakiś kontakt odnośnie takich sytuacji, też 
miałem jedną, jednego interesanta Gminy Żabia Wola żeby która też mnie poinformowała że dochodzi do 
takich incydentów 
prosiłem żeby w przypadku ujawnienia, gdzie będzie dochodziło do takich aktów to żeby dzwoniła na 
policję, my będziemy przyjeżdżali, będziemy w stosunku do tych osób wyciągali konsekwencje 
Małgorzata Kozicka: Dobrze, to będę zgłaszać Anna Filipowicz: Dziękuję, jeszcze pan Wójcik. 
Przemysław Wójcik: tak, padło dużo deklaracji a ja mam pytanie zupełnie też istotne, z całą pewnością 
istotne, bo nikt nie zwrócił na to uwagi 
czy możemy liczyć na to, że policja prócz kontrolowania prędkości, jeśli chodzi o ruch drogowy, co robi 
regularnie i to jak najbardziej się chwali bo te patrole widać 
nawet wczoraj wieczorem po 21:00 tak patrol był nieoznakowany, super, a co z pijanymi kierowcami, bo to 
jest też duży problem na terenie naszej gminy 
i punkty są bardzo jasne do określenia, natomiast jakoś nie widać tych kontroli dotyczących nietrzeźwych 
kierowców w ogóle, więc pytanie czy w ogóle będzie prowadzone jakieś działanie w tym kierunku 
bo to wielu miejscach jest bardzo poważny problem dziękuję 
Artur Duszyński: to bym, chciałbym aby pan doprecyzował o jakie kontrole panu chodzi, powiem panu 
szczerze jak coś mówię. Proszę się do mnie zgłosić panu podam jakie są statystyki 
odnośnie liczby ujawnionych nietrzeźwych kierujących na gminie Żabia Wola. 



Ja tylko tak między wierszami wyczytałem, że panu chodzi o takie statyczne kontrole prędkości jak to ma 
miejsce na wjazdach do Warszawy i drogach wjazdowych i wyjazdowych, o to chodzi? 
Przemysław Wójcik: znaczy oprócz tego że jest prowadzona kontrola prędkości to jak najbardziej się chwali, 
ponieważ koło mnie jest ona bardzo często w ostatnim czasie 
to nie ma prowadzonych kontroli trzeźwości kierowców, mimo że wiadomo w których miejscach i o jakich 
porach najwięcej takich kierowców się w gminie pojawia to jeszcze nie widziałem żeby ktokolwiek 
kontrolował 
Ostatni patrol, o którym wiem, był chyba w zeszłym roku, który kontrolował właśnie pod kątem trzeźwości, 
stricte pod kątem trzeźwości, był to wieczór, chyba sobotni 
i skontrolowali skutecznie, czyli znaleźli, złapali, wyeliminowali z ruchu takowych kierowców, natomiast od 
tego czasu nie ma tych kontroli, bo to widać, że kiedy stoi patrol z radarem to łapie za prędkość 
żadnego dmuchania, po prostu, dokumenty, mandat, pojechał. 
Nie tu kontroli, nie jest to w tych godzinach, kiedy do tych wykroczeń, czy w zasadzie już nawet przestępstw 
dochodzi. Bo każdego wieczoru praktycznie, jadąc, można trafić takiego kierowcę. 
Artur Duszyński: No tak, to… udzielając odpowiedzi panu na to pytanie, to panu powiem tak. Na pewno w 
tamtym roku pan dobrze pan słusznie stwierdził że było więcej tych kontroli trzeźwości 
W tej chwili jest, można powiedzieć, tak mniej tych kontroli, z uwagi na sytuację w naszym kraju, czyli chodzi 
o sytuację covidowską. Dlaczego? Dlatego że, chodzi o zachowanie bezpieczeństwa zarówno policjantów jak 
i kierujących, uczestników drogi i tych których badamy i którym.. Dlaczego? 
jak i kierujących, uczestników drogi i tych których badamy i którym.. Dlaczego? 
Dlatego, że no mówię jest to szybkie takie urządzenia urządzenia alcoblue które sprawdzają stan trzeźwości, 
to trwa kilka sekund można powiedzieć, to są szybkie badania i one były przed pandemią one bardzo często 
stosowane 
W tej chwili z uwagi na bezpieczeństwo Policjantów i pozostałych uczestników drogi nie kontroluje się na 
tych urządzeniach 
Kontoluje się na alkometrach, alkosensorach gdzie ten cykl badania trwa kilkanaście, można powiedzieć, 
minut, bo to każde badanie zapisać do rejestru i tak dalej 
no mówię, policjanci oczywiście jeżeli mają podejrzenie to podejmują te czynności jeżeli jest ewidentnie, no 
mówię, mało prawdopodobne z zachowania kierowcy nie wynika że może być w stanie po spożyciu 
takich badań nie robią, to odnośnie tego pytania. 
Przemysław Wójcik: Czyli rozumiem że teraz mniejszym złem jest jazda po pijaku niż przekraczanie 
prędkości? Artur Duszyński:  Nie, no ja tutaj tego to nie powiedziałem, to pan to powiedział 
Przemysław Wójcik: No ja to powiedziałem, bo tak wynika jakby, wyciągam wnioski z tej wypowiedzi. 
Anna Filipowicz: Dobrze, dziękujemy panie Przemysławie za te zapytanie, jak tam powiedział pan 
komendant, pan kierownik można się zgłaszać do niego z pytaniami, z wszelkimi wątpliwościami. Teraz 
przekazuję (niezrozumiałe) 
Małgorzata Kozicka: (niezrozumiałe) komisję Anna Filipowicz: proszę pan Mariusz Sztompka 
Mariusz Sztompka: (niezrozumiałe) podniesienie bezpieczeństwa w naszej gminie od (niezrozumiałe) a pod 
samą komendą mamy przypadki (niezrozumiałe) został zawłaszczone przez pewną grupę ludzi 
spożywających alkohol właściwie całodziennie 
dzieci już nie widać do parku ludzie też tam niechętnie przychodzą, ponieważ oni zajmują te ławki, 
spożywają alkohol, śmieci zostawiają i czasami po przekroczeniu pewnych takich norm spożycia 
(niezrozumiałe) dzieci w domu kultury też mają swoje zajęcia, dobrze by było, żeby zainteresować się i tym 
terenem, bo to ci państwo, którzy właśnie zawłaszczyli teren, chyba się czują na włościach swoich 
i nic z nimi zrobić nie można. To jeszcze jeżeli mówimy o drogach, o prędkościach to jest ulica Skulska, która 
jest wąską drogą tam jest, to jest ulica powiatowa tam się mieści w zasadzie jeden samochód 
a dzisiaj rano choćby nawet przez dwa samochody mogłem być staranowany, bo jeżdżą z taką prędkością, że 
mając większe auto no liczą że musi pęknąć taki człowiek jadący z naprzeciwka 
tam prędkość mi zmniejsza wiele osób, ale to dosłownie tacy kamikaze którzy do pracy może po takiej 
(niezrozumiałe) chodzą i wracają późno i naprawdę jest tam niebezpiecznie 
Artur Duszyński: No mówię, to odnośnie tych kontroli to bardzo państwa proszę, albo osobiście, najlepiej 
osobiście to się wtedy bardziej poznamy, bardziej mi przekażecie państwo problemy nurtujące tutaj 
mieszkańców 



bardzo chętnie jestem otwarty, bardzo chętnie mogę się spotkać. Ja sobie wtedy to zapisuje i w miarę 
możliwości będziemy to realizowali. 
A wracając do pana pierwszego pytania to nie wiem, takiej informacji którą… o której pan mi powiedział 
rzeczywiście stwierdził… no mówię, no… przez trzy miesiące też mogłem to zauważyć 
i powiem szczerze że no mówię dzisiaj przechodziłem tutaj przez park, tutaj przebywają i tak dalej mówię 
podszedłem do osób siedzących tam, no nie spożywali i tak dalej, ale poinformowałem ich o właściwym 
zachowaniu 
powiem szczerze że wczoraj… i wczoraj albo przedwczoraj mówię, identyczna sytuacja była też podszedłem, 
zwróciłem uwagę, no mówię, sam z siebie przejeżdżałem zobaczyłem że siedzą mieszkańcy 
i mówię, jeden nawet jakoś tam już to nie miał siły to się położył, zwróciłem uwagę, no mówię, ja ze swojej 
strony będę reagował, będę uczulał policjantów tutaj dzielnicowych 
żeby też w jakiś sposób reagowali na mieszkańców, którzy czują się u siebie, bo chyba są, no nie, można 
powiedzieć u siebie, żeby w jakiś sposób się zachowywali, żeby w jakiś sposób nie stwarzali dziwnych 
sytuacji, 
demoralizujących nieletnich, no mówię, ja ze swojej strony mówię, też zauważyłem to, też będę to 
monitorował tą sytuację. 
Anna Filipowicz: I jeszcze pytanie ma pan Roman Filarczyk. Roman Filarczyk, Radny Gminy Żabia Wola: 
Witam szanownego kolegę, pana Artura, sądzę że się znamy 
Artur Duszyński: Tak jest Roman Filarczyk: Właśnie, czy to nagroda, czy awans z tak pięknej Podkowy do nas 
do Żabiej Woli, ale miło i że dzisiaj życzę ci tu sukcesów. 
Wracając do tych poprzednich pytań. Szanowni państwo, te pytania to się powtarzają, będąc ja policjantem 
na tym terenie, tutaj mam tylko mam do pana Artura takie pytanko. 
Jaka jest szansa aby zwiększyć limit policjantów, który mamy dwa wolne wakaty, żeby to poszerzyć, żeby 
wpływ na bezpieczeństwo to niestety musi być obsada, 
bo policjant nie będzie pracował 24 na dobę, też musi jeść i sprać, prawda? Tu poprawa bezpieczeństwa to 
musi być więcej funkcjonariuszy na naszym terenie do pracy 
i wtedy mam nadzieję… Artur Duszyński: tak jest Roman Filarczyk: że się poprawi też bezpieczeństwo na 
naszej gminie. 
Dziękuję. 
Artur Duszyński: Dziękuję. I witam. Tak, rzeczywiście, no mówię, też na samym początku też stwierdziłem, 
no mówię, no Podkowa Leśna jest troszeczkę inną, innym specyficznym można powiedzieć miastem 
w porównaniu do gminy, gdzie ta gmina Żabia Wola jest niestety bardzo wielko, duża, ogromna można 
powiedzieć w porównaniu do Podkowy Leśnej, gdzie tam się to mieści w kilku kilometrach, no mówię 
jeżeli chodzi o liczbę mieszkańców, no mówię, no Podkowa Leśna ma tam około czterech, tutaj ma do 
dziesięciu. Tutaj mówię, jest ten teren obszerny, jeżeli chodzi o zaludnienie, to tutaj jest też, inne niż w 
Podkowie Leśnej. 
Tak, no mówię, zauważyłem tutaj inną specyfikę pracy. Jeżeli chodzi o policję, o zwiększenie możliwości 
zwiększenia liczby policjantów, no powiem państwu tak jak powiedziałem wcześniej, w tej chwili ma być 
zmienione, 
mają być zmienione przepisy, nie wiem na jakim jest to etapie, że kursy mają trwać krócej i dostaną w jakiś 
sposób zmienione kryteria przyjęć do tej policji. 
Nie wiem czy to będzie dobre, nie wiem, nie mnie to oceniać, miejmy nadzieję, że będzie to ku lepszemu i że 
będzie lepiej, no mówię musimy się po prostu uzbroić w cierpliwość, powiem szczerze, że tak jak i ja tutaj 
koledzy pracujący taki jak i komendanci w Grodzisku Mazowieckim 
starają się ściągnąć policjantów, tutaj do naszego powiatu grodziskiego, nie jest to sprawa łatwa, bo sam 
państwo państwo dobrze wiecie, że braki kadrowe są duże w policji 
no i musimy po prostu czekać, uzbroić się w cierpliwość, aż ci policjanci zostaną nowo przyjęci, przeszkoleni i 
mam nadzieję że w najbliższym czasie nastąpi 
powiem szczerze też z utęsknieniem czekam na zwiększenie kadry w Żabiej Woli nie o tych dwóch 
policjantów, bo wolałbym żeby ich przynajmniej było 10 wtedy na pewno by to wszystko inaczej wyglądało. 
No ale to mówię, to i tak to już jest bardziej wtedy komenda stołeczna, i tak dalej, zwiększanie etatów, niż 
(niezrozumiałe) taką jednostkę. 
Anna Filipowicz: W takim razie ja również serdecznie panu gratuluję objęcia stanowiska Dziękuję za 
przybycie  Artur Duszyński: Dziękuję 



Anna Filipowicz: i udzielanie tak obszernych informacji. Dziękujemy bardzo  Artur Duszyński: Dziękuję 
bardzo 
Anna Filipowicz: Przechodzimy do kolejnego punktu, punktu 6, którym jest podjęcie uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości oznaczonej numerami działek 
86/8, 88/2, 88/3, 93/6, 97/9, 98/10, 102/1 położonej w miejscowości Siestrzeń na rzecz Gminy Żabia Wola. 
Szanowni państwo, zanim przejdziemy do odczytania projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
nieodpatne nabycie tych nieruchomości 
chciałbym poinformować że przed posadzeniem otrzymałam informację od pracowników urzędu gminy iż w 
dniu dzisiejszym w rozmowie telefonicznej z pracownikiem krajowego ośrodka wsparcia rolnictwa w 
Warszawie 
Pani Halina Pałasz otrzymała potwierdzenie że stosunku nieruchomości wymienionych w przewodowej 
uchwale w dalszym ciągu zgłaszone są roszczenia spadkobierców Byłych właścicieli o zwrot nieruchomości 
(niezrozumiałe) 
w takim razie proszę panią wiceprzewodniczącą Magdalenę Radomińską o odczytanie projektu uchwały 
Magdalena Radomińska: Uchwała rady gminy Żabia Wola z dnia 23 września 2020 roku w sprawie wyrażenia 
zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości oznaczonej numerami działek 86/8, 88/2, 88/3, 93/6, 97/9, 
98/10, 102/1 
położonej w miejscowości Siestrzeń na rzecz Gminy Żabia Wola. Na podstawie artykułu 18 ustęp 2 punkt 9 
litery A ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym tekst jednolity dziennik ustaw z 2020 roku 
pozycja 713 z późniejszymi zmianami oraz artykuł 24 ustęp 5 punkt 1 c ustawy z dnia 19 października 1991 
roku o gospodarowaniu nieruchomościami rolnymi Skarbu Państwa 
tekst jednolity dziennik ustaw z 2020 roku pozycja 396 z późniejszymi zmianami Rada Gminy Żabia Wola 
uchwala co następuje 
Paragraf 1. wyraża się zgodę na nieodpłatne nabycie od Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa na 
własność Gminy Żabia Wola niżej wymienionych nieruchomości położonej w miejscowości Siestrzeń 
Gmina Żabia Wola, oznaczonej numerem ewidencyjnym 86/8 o powierzchni 10,0800 hektara, 88/2 o 
powierzchni 2,3362 h, 88/3 o powierzchni 2,52 h, 93/6 o powierzchni 9,24 h, 97/9 o powierzchni 10,5592 h 
98/10 o powierzchni 11,9072 h, 102/1 o powierzchni 4,19 h, stanowiącej własność Skarbu Państwa, 
krajowego ośrodka wsparcia rolnictwa oddział terenowy w Warszawie 
dla której w sądzie rejonowym w Żyrardowie Wydział Ksiąg Wieczystych prowadzona jest księga wieczysta 
PL1Z/00069381/7.  Paragraf 2. wykonanie uchwały Powierza się wójtowi Gminy Żabia Wola 
Paragraf 3. uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. Dziękuję. Czy czytać uzasadnienie? 
Anna Filipowicz:  wydaje mi się nie (niezrozumiałe) proszę pan Sztompka. 
Mariusz Sztompka: Mam takie pytanie, gdybyśmy przyjęli tą uchwałę, pomimo toczących się postępowań, a 
postępowania zakończyłby się na korzyść tych spadkobierców, którzy występują. 
Czy to wnosi jakieś… upraszcza sprawę, utrudnia, czy my w związku z tym jakieś koszty dodatkowe 
ponosimy, ewentualnie ci spadkobiercy 
Co się dzieje z tymi gruntami jeżeli by się okazało jednak po przejęciu przez nas a w późniejszym czasie tam 
są jakieś prawa, jak to dla nas i dla spadkobierców stanowi? 
Dominika Palińska: Znaczy tak, w sytuacji kiedy są roszczenia do gruntu i my ten grunt nabędziemy.. i my 
byśmy ten grunt nabyli w sytuacji kiedy zostanie ustalone że oni są na prawie i mają… 
ich roszczenia są prawdziwe, poparte aktami ustalenia w postępowaniu sądowym no to pewnie wtedy 
będziemy się musieli w jakiś sposób rozliczyć. 
W zależności oczywiście do jakiego procenta nieruchomości oni mają roszczenia. Czy do całości, czy do 
części. 
Piotr Rybka: To ja może jeszcze uzupełnią tą wypowiedź. To znaczy, będziemy musieli, krótko mówiąc, jeżeli 
te mało prawdopodobne zdarzenie będzie miało miejsce o którym pan Sztompka mówi 
to będziemy musieli oddać mały procent tych nieruchomości. Szanowni państwo od lat się mówi o tym że te 
grunty nam się należą. Ja słucham mieszkańców, nie wiedziałem że te grunty nam się należą. 
Ale ufam że macie rację szanowni państwo w związku z tym ja zdobędę te grunty dla naszej gminy. To są 
kilkadziesiąt hektarów ziemi w bardzo korzystnym położeniu 
ale również w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego o bardzo korzystnych parametrach 
czyli pod przemysł i usługę. 



W związku z tym metr kwadratowy tej ziemi to jest co najmniej 100 zł jak nie 150. Mnożąc to razy około 50 
hektarów to jest to bardzo dużo pieniędzy dla naszej gminy które mogę zdobyć. 
Państwa w tym rola tylko taka żebyście chcieli nie przeszkadzać. 50 hektarów razy 100 zł tylko to jest 50 
milionów złotych dla naszej gminy w prezencie spróbuję pozyskać 
w postaci nieruchomości gruntowej w Siestrzeniu. Tam gdzie słoneczniki. Mam nadzieję że nie będziecie 
państwo przeszkadzać. 
Anna Filipowicz: Proszę, pani Magdalena Radomińska. Magdalena Radomińska: Radni chętnie pomogą, 
natomiast jeśli będzie uregulowana sytuacja prawna 
Tak przynajmniej, takie jest moje stanowisko i uważam że powinniśmy przyjmować tylko te grunty których 
sytuacja prawna jest już wyjaśniona i wtedy nie będzie kłopotu, zachodu, oddawanie, nieoddawanie 
ktoś jeszcze będzie chciał to odzyskać, dlatego uważam że przygotowana być tak przygotowana uchwała 
żebyśmy mieli w niej tylko te grunty do przejęcia których sytuacja prawna jest wyjaśniona i tyle dziękuję 
bardzo 
Anna Filipowicz: Proszę, pani Joanna Janoś. 
Joanna Janoś: To nie miała być uchwała intencyjna, bo konkluzja z komisji była taka że jak te grunty nie będą 
miały uregulowanego stanu to nikt nam ich nie przekaże. 
Anna Filipowicz: Proszę pan Wójcik 
Przemysław Wójcik: na ja mam pytanie, bo dla mnie jest tutaj pewna nieścisłość, bo jeżeli rzeczywiście są 
roszczenia i jeżeli rzeczywiście te grunty, znaczy jakby ci którzy teraz te roszczenia mają wygrają 
postępowanie i ich roszczenia zostaną uznane to my przejmujemy grunty razem z pełnym zobowiązaniem 
wobec tych osób, a nie tylko z fragmentem, bo jeżeli mówimy o procentowym udziale w danych gruntach 
osób z roszczeniami, to co w sytuacji kiedy okaże się, do każdego z tych gruntów jest kilka takich osób i 
roszczenia dotyczą całości tego terenu. 
bo może się okazać że okej super przejmiemy grunty za 50.000.000 zł a potem będziemy musieli 
właścicielem takie odszkodowanie wypłacić 
Anna Filipowicz: jeszcze pytanie ma pan Krzysztof Marczewski 
Krzysztof Marczewski: Państwo może nie tyle pytanie co stwierdzenie, przede wszystkim pieniądze to nie 
wszystko jest to wspaniały kąsek. Jeżeli uda się to załatwić wszystko 
będę obydwoma rękoma gratulował panu Piotrowi że wydeptał to niewątpliwie natomiast jak wiecie 
zapewne bo mówiłem o tym nie raz byłem związany z tymi gruntami przez dłuższy czas 
potencjalnych spadkobierców jest dwoje, czy to będzie możliwe do tej pory nie było możliwe ale pomimo 
tego że osoby z którymi wtedy współpracowałem stwarzały mi pewne przeszkody 
i poniosą z tego tytułu dosyć duże straty, w dalszym ciągu uważam w aspekcie moralnym etycznym że nie 
powinno się ludziom, którzy starają się o odzyskanie czegoś co bezprawnie zostało im odebrane 
nie powinno się tym ludziom niejako bardziej gmatwać sprawy. Nasza odpowiedzialność to sprawa 
drugorzędna 
Podejrzewam że w naturze tego majątku nikt zwracał nie będzie, ustawy reprywatyzacyjne przewracają się 
od wielu lat z lewego na prawy bok i niewiele z tego wynika 
w dalszym ciągu masa ludzi nie może nie może dotknąć tego swojego problemu. Inspirowany również 
Norberta Klimkowskiego uwagę na jednej z sesji ponieważ jest tutaj sprawa zagmatwana i nie jest 
jednoznaczna i czysta 
Uważam że powinniśmy się nad tym dobrze zastanowić zanim wsadzimy w to ręce, dziękuję bardzo 
Anna Filipowicz: Dziękuję, czy jeszcze pan Wójt chce coś dodać? 
Piotr Rybka: Tak, chcę powiedzieć że ja nie będę się sprzeciwiał radzie ani mieszkańcom tym bardziej 
mieszkańcom jeżeli przedstawiciele mieszkańców jakimi są państwo Radni uznacie 
że te grunty jednak nie powinniśmy brać ja nie będę sobie dodatkowej roboty robił i wydeptywał tych 
ścieżek, tych kontaktów, tej przychylności, żeby nam te grunty zostały przekazane 
po prostu nadal tam będą czy nieużytki czy rosły słoneczniki tak jak do tej pory przez ostatnie tam 
kilkadziesiąt lat. Szanowni państwo, ja już wielokrotnie słyszałem od wielu osób że te grunty są… 
że się nam należą i nie powinny być w taki sposób zagospodarowane można by je w znacznie lepszy sposób 
zagospodarować w KOWR-ze informowano mnie że sprawy sądowe się toczą i są w końcowej fazie 
Ale to nas nie powinno interesować co sąd zasądzi tak będzie, my nie jesteśmy państwo moim zdaniem nie 
są sądem apelacyjnym ani innym organem który podważa wynik decyzję sądu 



więc powinniśmy z pokorą do tego podchodzić i jeżeli będą te grunty możliwe do przekazania z punktu 
widzenia formalnego, a mogę wam obiecać że spowoduje że wola dobra będzie administracji krajowej 
rządowej 
żeby nasz samorząd się wzbogacił 50 do 75 milionów no to, ja staram się działać na korzyść naszej lokalnej 
społeczności żeby przede wszystkim pieniądze były czy majątek był w naszej Gminie 
a nie przede wszystkim majątek był w kraju i że jest dla mnie nasza Żabia Wola niż sprawy  krajowe i 
wielokrotnie o tym to pokazywałem w związku z tym jak państwo uznacie że się mylę to ja z pokorą przyjmę 
państwa decyzję 
demokratyczną i rozumiem że mieszkańców to będzie również wola bo państwo jesteście jej 
przedstawicielami więc tak jako organ wykonawczy będę robił to co mi każe organ uchwałodawczy 
a w tym przypadku potrzebna jest państwa decyzja, co z tym robimy dalej także ja tego nie robię bo ktoś 
powie że ja tam mam jakieś potrzeby coś nie, ja po prostu chcę zrobić swoim sąsiadom swojej lokalnej 
społeczności 
małej ojczyźnie dobrze kosztem majątku krajowego czyli to jest w tej chwili majątek krajowy a ja chcę żeby 
to był majątek lokalny nasz samorządowy będziemy mogli dużo więcej rzeczy później robić 
czy nawet i sprzedać część tych gruntów jeżeli będzie nam brakowało na spłacenie kredytu czy dołożenie do 
którejś drogi czy do szkoły nie wiem różne są warianty 
natomiast jak państwo nie będziecie go chcieli to co ja będę na siłę to zdobywał? Nie, nie będę na siłę. 
Po prostu uprzejmie proszę albo jak nie chcecie pomóc to przynajmniej się zgódźcie żebym ja mógł to zrobić. 
Jeżeli się mylę to poproszę o wyprostowanie mojego podejścia 
może zbyt ambitnie podchodzę do sprawy być może w sumienie mam nie tak wykształcone jak państwo 
albo nie wiem nie myślę tak jak lokalna społeczność żeby pieniądze jednak zostały w rękach prywatnych 
majątek został w rękach krajowych a samorząd żeby jednak był na końcu może źle poukładałem priorytety, 
proszę mnie sprostujcie. 
Anna Filipoowicz: Proszę pan Przemysław Wójcik 
Przemysław Wójcik: Panie Wójcie, tu nie chodzi o złą wolę ze strony Rady, tylko chodzi o fakty. Super 
rzeczywiście byłoby idealnym rozwiązaniem gdyby te grunty należały do gminy i żeby można było je 
zagospodarować 
istnieje tylko ogromne ryzyko że będziemy mieli te grunty i będziemy mieli zobowiązanie w kilku miejscach 
kraju takie sytuacje miały miejsce 
Właśnie że różnego rodzaju instytucje pozbywały się spornych nieruchomości te nieruchomości były bądź 
nabywane przez osoby prywatne bądź były że tak powiem przejmowane przez samorządy 
problem polega tylko na tym że tobie ta osoba przyjmująca czy też nabywająca przejmuje również 
zobowiązania wynikające z roszczeń do tego gruntu i tutaj rzeczywiście może to się okazać ogromnym 
plusem dla gminy 
ogromnym zyskiem dla gminy ale możesz się też okazać ogromnym obciążeniem dla gminy tu jest ta 
wątpliwość 
Piotr Rybka: ale jakie ogromne obciążenie jeżeli już by wygrali w sądzie a jest prawdopodobieństwo na 
poziomie mniej niż kilka procent bo sprawa jest ku końcowi oczywiście sąd może w ostatniej chwili inaczej 
orzec 
niż logiczne argumenty, ale powiedzmy małe prawdopodobieństwo co potwierdza właśnie KOWR, instytucja 
krajowa więc nawet jeżeli by wygrali z tym małym prawdopodobieństwem to kilka procent sprzedany 
i damy tym prywatnym właścicielom i będziemy nie 50 milionów tylko powiedzmy nie wiem 30-40 milionów 
natomiast jak będziemy czekać no to zapomnijcie 
To ja tego nie zrobię i nikt inny tego nie zrobi jest w tej chwili super koniunktura jeżeli chodzi o współpracę 
samorządowo-rządową i możemy to zrobić jeżeli państwo sobie myślą że za 
3, 5, 10 będzie lepsza jeszcze koniunktura no to życzę powodzenia także jak chcecie to teraz albo nigdy 
Anna Filipowicz: Proszę pani Janoś. 
Joanna Janoś: czy nasza pani mecenas analizowała szansę powodzenia tej sprawy spadkobierców przeciwko 
KOWR-owi i z jakiej podstawy oni dochodzą zwrotu tej nieruchomości, odszkodowania 
Dominika Palińska: Odpowiadając na pytanie - nie, nie analizowałam tych akt, nie mam dostępu do akt z 
tego postępowania, no trudno mi jest wyrokować 
(niezrozumiałe) w których nie mam akt i nie mam danych (niezrozumiałe) przed sądem jednak jeżeli 
roszczenie rzeczywiście dotyczy małej części całości nieruchomości 



to być może należy brać pod uwagę że nawet jeżeli byłoby rozstrzygnięcie na korzyść tych zgłaszających 
roszczenie no to (niezrozumiałe) całości nieruchomości kwota będzie rzeczywiście nieduża. 
Ale to jest oczywiście pod państwa rozwagę. Ale tak jak mówię, sprawy nie analizowałam, nie mam dostępu 
do dokumentów. 
Anna Filipowicz: Dziękuję, pan Norbert Klimkowski. 
Norbert Klimkowski: Mam pytanie do pana Wójta. Panie Wójcie kiedy doszłoby do potencjalnego nabycia 
tych nieruchomości naszej gminy Aktem Notarialnym 
Piotr Rybka: jak najszybciej za tej kadencji 
Norbert Klimkowski: To może troszeczkę temat uszczegółowię. Pytanie jest takie, czy do przejścia tej 
nieruchomości dojdzie po uregulowaniu kwestii uwłaszczenia 
Piotr Rybka: Najprawdopodobniej tak, natomiast wniosek musimy złożyć jak najszybciej a nie czekać kolejne 
miesiące trzeba kuć żelazo póki gorące później nie będę miał ani czasu ani możliwości się zabrać 
więc jest to optymalny moment żeby podjąć temat 
Anna Filipowicz: Proszę pan Marczewski 
Krzysztof Marczewski: Mam nieodparte wrażenie że pan Rybka myśli że ja jednak jestem jego zawziętym 
wrogiem bez względu na okoliczności i albo nie chce albo nie za bardzo rozumie co ja mówiłem 
Moi państwo postępowanie w tej sprawie, w sprawie tej nieruchomości toczy się od 1990 roku ze zmiennym 
szczęściem w zależności od wiatru jakie wiały, a wiały różne wiatry w tym kierunku w związku z tym nic nie 
można powiedzieć 
powiedzieć czy to się skończy za miesiąc czy za 5 lat czy za 10 lat rozumiem intencje pana Piotra że chce 
złożyć wniosek żeby on nie przepadł. Natomiast w dalszym ciągu odwołuje się nie do tego że my przejmiemy 
odpowiedzialność odszkodowawczą bo raczej tak nie będzie. Odwołuje się do tego żeby nie traktować ludzi 
którzy starają się o to co się im, jej rodzinie, ich rodzinie należy bowiem to kiedyś zabrano i nie należy tego 
traktować 
jako prywaciarze bo nie jesteśmy w 53 roku przed śmiercią Józefa Stalina tylko jesteśmy w praworządnym 
państwie które ma prawo chronić obywateli i dążyć do tego żeby zostało doprowadzone do 
zadośćuczynienia 
za ich krzywdy odebranie tym ludziom kiedyś majątek i to jest mój dylemat A nie to ile to kosztuje I co mi z 
tego możemy mieć dziękuję bardzo 
Piotr Rybka: Na szczęście mieszkamy w praworządnym kraju gdzie sądy są niezawisłe i to nie pan decyduje 
nie ja decyduje tylko sąd decyduje czy się będzie należało temu prywatnemu właścicielowi 
nie użyłem słowa prywaciarzowi to czy, czy nie, czy Skarbu Państwa a Skarb Państwa może się podzielić tym 
gruntem bo to jest jeszcze dużo więcej gruntów nie ten o który moglibyśmy prosić 
także jak nie my to kupi to jakiś Panattoni czy inna firma zapłaci za to dużo pieniędzy powyżej 100 zł za metr 
kwadratowy do Skarbu Państwa będzie to przychód. A mógłby się Skarb Państwa Podzielić z naszą Gminą. 
A wydaje mi się że potrzeby są bardzo duże w naszej gminie. Przestajemy mieć możliwości wkładu własnego 
w szereg inwestycji finansowanych w 70% czy 80% ze środków unijnych czy krajowych 
i (niezrozumiałe) że pan błyskotliwie wymyśla kontrargumenty natomiast argumentów pan nie widzi. 
Anna Filipowicz: Pani Janoś. Joanna Janoś: Ja mam pytanie czy mamy szanse poznać akta z tego 
postępowania ze spadkobiercami, zapoznać się z tym 
Piotr Rybka: Ja się na tym nie znam. Anna Filipowicz: Pani mecenas. 
Dominika Palińska: myślę że dopóki dopóty nie wykażemy interesu prawnego, to nikt nam takich akt nie 
pokaże, bo to są do dyspozycji sądu, ewentualnie strony mają swoje kopie (niezrozumiałe) odpisy 
więc zresztą pani mecenas, pani sama doskonale wie no w takich okolicznościach nikt nam nic nie pokaże. 
Joanna Janoś: Czy KORW by nam nie udostępnił tych akt? 
Dominika Palińska: No to musieliby, myślę że nic nie stoi na przeszkodzie żeby zapytać czy ewentualnie 
moglibyśmy mieć wgląd w ich kopię czy tylko (niezrozumiałe) że takie pytanie może (niezrozumiałe) na 
stronie państwa 
myślę że możemy spokojnie z takim pytaniem wystąpić jako podmiot który by się starał o przejęcie, 
(niezrozumiałe) tej nieruchomości. 
Anna Filipowicz: Dziękuję, pani Małgosia Kozicka. 
Małgorzata Kozicka: Tak dziękuję, ja chciałabym zapytać do ja tego procenta tych ruchomości są roszczenia 
jest procent wszystkich działek 



Krzysztof Marczewski: Do 100% Małgosiu, do 100%, starają się o cały majątek, od 20 lat Małgorzata Kozicka: 
Czy mogę poprosić o odpowiedź pana Wójta? 
Piotr Rybka: Tam jest koło 150 hektarów, do jakiejś części są z tych 150 hektarów stara sie prywatny  
Małgorzata Kozicka: A ja właśnie pytam o jaką część. Jaka to jest część 
Piotr Rybka: My nie chcemy Zgłaszać się jako całość 150 hektarów, tylko po 50 hektarów, tutaj zdaje mi się 
że… nie wiem dokładnie jaki procent. Nie mierzyłem tego natomiast nie jest to tak że… 
Szanowni państwo i naprawdę. Ja naprawdę nie będę z państwem walczył o to żeby zwiększyć majątek 
naszej gminy więc państwo nie chcecie proszę skreślić tą uchwałę, zapominamy o temacie nie będzie 
kolejnego sukcesu 
Rozumiem że państwo nie są zainteresowani naszymi wspólnymi sukcesami Bo to byłby bez wątpienia 
ogromny sukces przyciągnięcia kilkudziesięciu hektarów na naszą stronę 
Już w tym roku kilka hektarów zdobyłem, nikt o tym nie mówi na wsi mieszkańcy nic o tym nie wiedzą 
pomimo że wspominałem o tym na, nie wiem, co najmniej dwukrotnie na sesjach państwo tak samo jakby 
puścili 
to bez komentarza uchem wpadło, drugim wypadło takie mam wrażenie, to są ogromne pieniądze to jest już 
kilka milionów które kolejne miliony spowodowałem że z właściciela krajowego stały się właścicielem weszły 
w posiadanie właściciela naszej Gminy lokalnego Te działki tak jak na przykład nie wiem, sołtys mówi że nie 
ma działki nie ma działki sołeckiej 
Jeżeli my mamy grunty gdzieś tam w sołectwie gdzie są działki sołeckie i nasze no to możemy sprzedać jedną 
działkę i kupić tam u sołtysowi i mieszkańcom tej wsi gdzie nie mamy akurat działek są takie wsie 
no i w czym problem? I powie, może ktoś powiedzieć oj, nasza Gmina nie stać na nic i tak dalej No pewnie że 
nie stać na nic. Wystarczy trochę ruszyć głową i powiedzmy sprzedać tam, kupić tu. 
I będzie pasowało tak samo tu zdobędziemy nie będzie nas stać na kanalizację w Osowcu, to sprzedamy 
sobie 5 hektarów z 50 i wybudujemy kanalizację w Osowcu. Taki przykład trywialny. 
Ja nie wiem czy tak się stanie, ja nie wiem czy na pewno będziemy mogli od tak sobie to tam ruszać, tymi 
nieruchomościami i akurat kanalizację. Akurat na kanalizację mam już inny pomysł, ciekawszy, ale to w 
późniejszym 
Anna Filipowicz: Panie wójcie, dziękujemy za tak obszerne wyjaśnienia. Czy ktoś jeszcze na pytania 
(niezrozumiałe) proszę jeszcze pan Sztompka. 
Mariusz Sztompka: Czy nie możemy podjąć uchwały intencyjnej, jeżeli sprawa by się zakończyła w sposób 
taki że, że sąd by uznał te grunty że się tym ludziom nie należą, tym osobom które starają 
no to my bylibyśmy pierwsi w momencie w którym by to się okazało że to jest ich, to my nie wchodząc w to 
odwracamy się, dziękujemy i nikomu się krzywda nie dzieje. 
Piotr Rybka: Ja szanowni państwo, nie rozumiem dlaczego państwo nie chcecie coś co może być nasze. Czyli 
ktoś daje wam, jest możliwość otrzymania 50 hektarów. 
A wy mówicie nie ponieważ ktoś z prawdopodobieństwem jakimś tam małym ma szansę również dostać te 
50 hektarów. No to my nawet nie spróbujemy. Bo z czystej przyzwoitości nie wiem o co chodzi 
rozumiem że pan, się pan Radny Marczewski reprezentuje tych właścicieli nie Gminę. Bardziej się opowiada 
po stronie tych właścicieli. Jak sąd zdecyduje że należy się tym właścicielom to będzie jak sąd zdecydował 
a nie jak pan Radny Marczewski. W związku z tym… 
Krzysztof Marczewski: (niezrozumiałe) Pan mnie po raz kolejny pomawia 
Piotr Rybka: (niezrozumiałe) reprezentuje dobro naszej Gminy czy pan reprezentuje tego właściciela w 
sądzie. 
Krzysztof Marczewski: Ja pana uprzedzam. Pan Mnie po raz kolejny pomawia, skończymy tą sprawę w końcu 
w sądzie. 
Piotr Rybka: Proszę mnie zaprosić do sądu, bo ja mam już dosyć dyskusji z panem. Anna Filipowicz: 
(niezrozumiałe) Pytanie ma jeszcze pan Filarczyk 
Roman Filarczyk: Szanowni Państwo, to jest bardzo poważna kwestia i trzeba się nad nią poważnie 
zastanowić, tym bardziej ja pamiętam tą sytuację w poprzednich kadencjach kiedy poprzednie władze się 
starały 
potem bardzo o kąsek tej ziemi bo jak tutaj, zresztą, jak pan Wójt powiedział to nie wszystko tylko tam 
gdzieś ponad 50 hektarów czy mniej jest to do uzyskania i szanowni państwo taki teren pozyskać dla gminy 
to by był wielkim dużym sukcesem, zastrzyk finansowy przede wszystkim da rozwój tej Gminy Bo potrzebne 
są nam pieniądze na dalsze inwestycje żeby ta Gmina się rozwijała bo jak mają przyjąć to inni właściciele 



czy Skarb Państwa to Gmina na tym nie zyska, a zyskają na tym mieszkańcy naszej gminy i panie Wójcie z 
mojej strony jestem za i proszę, pan zadeklarował że jest szansa tego pozyskania 
to proszę się starać o te tereny żeby pozyskać dziękuję 
Anna Filipowicz: Dziękuję. proszę pan Wójcik 
Przemysław Wójcik: Dziękuję bardzo. Panie Wójcie, pan źle odczytuje intencje rady. Moim zdaniem 
niepotrzebne stanęliśmy wszyscy w jakiejś dziwnej konfrontacji. To nie o to chodzi że radni chcą źle dla 
Gminy 
ale też pan nie może atakować rady i robić krok do przodu, krok do tyłu. Powinniśmy podjąć odpowiedzialne 
decyzje dla całego naszego terenu, dla całej Gminy takie aby pan mógłby być z nich dumny 
i my byśmy mogli spać spokojnie a nie na takiej zasadzie Ja chcę ale jak Rada nie chce to  nie i koniec To jest 
trochę postawa małego chłopca. Ja proponuję opanować emocje na spokojnie przemyśleć tą kwestię 
Piotr Rybka: Poza swoją odpowiedzialność, kompetencje Wójta, wykonując takie działania jak pozyskiwanie 
tych gruntów, to nie należy do moich podstawowych obowiązków ja zdobywam środki zewnętrzne 
w tym przypadku te środki są w ziemi w gruntach po to żebyście państwo mieli większy komfort zarządzać 
gminą i żeby mieszkańcy mieli lepiej. 
To nie jest tak że ja się zachowuje jak mały chłopiec. Nie, ja nie będę walczył toczył wojny domowej w naszej 
gminie albo odniesiemy razem ten sukces… 
Przemysław Wójcik: (niezrozumiałe) Piotr Rybka: albo w ogóle. Ja nie będę sam walczył na ten sukces. 
Przemysław Wójcik: Dobrze, z całym szacunkiem, przerwał mi pan… 
Anna Filipowicz: Proszę Państwa, proponuję zakończenie tek dyskusji, to są prywatne państwa sprawy które 
nie mają związku z tematem tej właśnie uchwały. 
Jeżeli chcą państwo sobie w prywatny sposób porozmawiać umówcie się prywatnie i sobie porozmawiajcie. 
Przejdźmy do Meritum w takim razie zakańczam dyskusję odnośnie tego punktu, przychodzimy do 
głosowania 
w głosowaniu wyjdzie czy będziemy zainteresowani zakupem, przejęciem tych nieruchomości czy też nie. W 
takim razie przychodzimy do głosowania odczytuje listę. 
Iliana Kacprzak Iliana Kacprzak: wstrzymuję się 
Anna Filipowicz: Joanna Janoś  
Joanna Janoś: wstrzymuję się, chcę wyjaśnienia tych okoliczności, tego postępowania sądowego 
Anna Filipowicz: Norbert Klimkowski  
Norbert Klimkowski: ja jestem za 
Anna Filipowicz: Małgorzata Kozicka  
Małgorzata Kozicka: wstrzymuję się 
Anna Filipowicz: Tomasz Kujawa, Tomasz Kujawa  
Tomasz Kujawa: wstrzymuję się od głosu 
Anna Filipowicz: Krzysztof Marczewski  
Krzysztof Marczewski: wstrzymuję się od głosu 
Anna Filipowicz: Roman Olczak, Roman Olczak  
Roman Olczak: jestem za 
Anna Filipowicz: Magdalena Radomińska 
Magdalena Radomińska: wstrzymuję się od głosu ze względu na to że dostaliśmy informację że sytuacja 
prawna nie jest wyjaśniona, jest niekompletna uchwała, dlatego taka moja decyzja, dziękuję 
Anna Filipowicz: Wanda Redestowicz  
Wanda Redestowicz: wstrzymuję się 
Anna Filipowicz: Mariusz Sztompka  
Mariusz Sztompka: wstrzymuję się 
Anna Filipowicz: Roman Filarczyk  
Roman Filarczyk: Jestem za 
Anna Filipowicz: Mariusz Luc  
Mariusz Luc: wstrzymuję się, z uwagi na fakt niedopełnienia obowiązków ciążących i nieprzekazaniu 
informacji że toczy się jeszcze postępowanie 
Anna Filipowicz: Przemysław Wójcik, Przemysław Wójcik, Przemysław Wójcik  
Przemysław Wójcik: Jestem za, jestem za 



Anna Filipowicz: i ja również jestem za. Pamiętajmy że to jest taki początek procedury że wykażemy że 
chcemy po prostu zawalczyć o tą nieruchomość 
przechodzimy do kolejnego punktu, jest punkt 7 podjęcie uchwały w sprawie… 
Piotr Rybka: Przepraszam Bardzo czy mogę poprosić o wynik. Mogę prosić o to czy uchwała przeszła czy nie? 
Anna Filipowicz: Oj, przepraszam. Uchwała została przyjęta pięcioma głoskami za, przy 9 głosach 
wstrzymujących się przepraszam 
Piotr Rybka: Dziękuję bardzo za to zielone światło, działam dalej 
Anna Filipowicz: Życzymy powodzenia. Przechodzimy do kolejnego punktu. Podjęcie uchwały w sprawie 
nadania nazwy ulicy w  miejscowości Grzegorzewice 
Proszę wiceprzewodniczącą Magdalenę Radomińską o przeczytanie projektu uchwały w przedmiotowej 
sprawie 
Magdalena Radomińska: Już momencik, sekundeczkę, przełączę się na plik. Dobrze. Uchwała Rady Gminy 
Żabia Wola z dnia 23 września 2020 r. w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Grzegorzewice 
Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt. 13 z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (t.j. Dz.U. z 2020 r. poz. 
713 z późn.zm.) Rada Gminy Żabia Wola uchwala, co następuje 
Paragraf 1. Nadaje się nazwę ulicy w miejscowości Grzegorzewice: ulica Bielika, drodze gminnej oznaczonej 
nr ew. 35 odchodzącej od ulicy Malowniczej. 
Paragraf 2. Szczegółowe położenie ulicy określa mapa stanowiąca załącznik do uchwały. Paragraf 3. 
Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Żabia Wola 
Paragraf 4. Uchwała wchodzi w życie w terminie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym 
Województwa Mazowieckiego. Czy czytać uzasadnienie? w takim razie dziękuję bardzo. 
Anna Filipowicz: Dziękuję. Czy mają państwo jakieś uwagi bądź zapytania odnośnie przeczytanego projektu? 
Krzyszfor Marczewski: Ja tylko chcę powiedzieć że na chwilę będę musiał odejść po tym głosowaniu, więc 
żebyś mnie Aniu nie szukała, że tak powiem jak wrócę to wyświetlę obraz, dobrze? 
Anna Filipowicz. Dobrze, dziękuję za informację. W takim razie przechodzimy do głosowania. Głosujemy 
przypominam za podjęciem uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Grzegorzewice. 
Iliana Kacprzak  
Iliana Kacprzak: jestem za 
Anna Filipowicz: Joanna Janoś  
Joanna Janoś: za 
Anna Filipowicz: Norbert Klimkowski  
Norbert Klimkowski: jestem za 
Anna Filipowicz: Małgorzata Kozicka, Małgorzata Kozicka, Małgorzata Kozicka, Małgorzata Kozicka proszę o 
zabranie głosu 
Małgorzata Kozicka: to znaczy? Bo dopiero teraz się włączyłam, zawiesiło mnie. 
Anna Filipowicz: Głosujemy nad punktem  
Małgorzata Kozicka: Jestem za, (potwierdzenie niewerbalne) Jestem za 
Anna Filipowicz: Tomasz Kujawa   
Tomasz Kujawa: Jestem za 
Anna Filipowicz: Krzysztof Marczewski  
Krzysztof Marczewski: Za 
Anna Filipowicz: Roman Olczak, Roman Olczak  
Roman Olczak: za 
Anna Filipowicz: Magdalena Radomińska  
Magdalena Radomińska: jestem za 
Anna Filipowicz: Wanda Redestowicz  
Wanda Redestowicz: za 
Anna Filipowicz: Mariusz Sztompka  
Mariusz Sztompka: za 
Anna Filipowicz: Roman Filarczyk  
Roman Filarczyk: Jestem za 
Anna Filipowicz: Mariusz Luc  
Mariusz Luc: Jestem za 
Anna Filipowicz: Przemysław Wójcik,   



Przemysław Wójcik: Jestem za 
Anna Filipowicz: ja również jestem za. stwierdzam że uchwała została przyjęta jednogłośnie więc 
przechodzimy do kolejnego punktu. 
Punkt ósmy podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Siestrzeń. Proszę 
wiceprzewodniczącą Magdalenę Radomińską o odczytanie projektu uchwały. 
Magdalena Radomińska: Już przełączam się tylko do pliku. Uchwała rady gminy Żabia Wola z dnia 23 
września 2020 roku w sprawie nadania nazwy ulicy miejscowości Siestrzeń 
Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt. 13 z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (t.j. Dz.U. z 2020 r. poz. 
713 z późn.zm.) Rada Gminy Żabia Wola uchwala, co następuje. 
Paragraf 1. Nadaje się nazwę ulicy w miejscowości Siestrzeń ul Winogronowa, drodze Gminnej oznaczonej 
numerem ewidencyjnym 23/10, 23/11 odchodzącej od ulicy Brzozowej. 
Paragraf 2. szczegółowe położenie ulic określa mapa stanowiąca załącznik do uchwały. Paragraf 3. 
Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Żabia Wola 
Paragraf 4. Uchwała wchodzi w życie w terminie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym 
Województwa Mazowieckiego. Dziękuję. 
Anna Filipowicz: Dziękuję bardzo. Czy mają państwo jakieś pytania bądź uwagi? Nie widzę...O proszę pani 
Iliana. 
Iliana Kacprzak: Ja mam tylko pytanie, bo nie są wyświetlane wyniki głosowań czy to tak ma być? Zawsze 
były wyświetlane. 
Anna Filipowicz: Proszę zabierze głos…  
Michał Wojciul, pracownik urzędu, informatyk, Referat Administracyjno-Organizacyjny: Dzień dobry, Michał 
Wojciul z tej strony 
Chciałem poinformować że wyniki głosowania są wyświetlane tylko na transmisji internetowej. Z przyczyn 
technicznych nie możemy ich wyświetlić na państwa tutaj… 
Na obrazie, który państwo widzą na ekranie swoich komputerów. Jednakże osoby śledzące sesję przez 
internet widzą wszystkie wyniki na obrazie transmisji. Dziękuję. 
Iliana Kacprzak: Dziękuję. To w takim razie proszę zawsze podawać podsumowanie tych głosów. 
Anna Filipowicz:Tak, oczywiście. Na razie było jednogłośnie przy tej uchwale. Ale będę mówiła ile jest za, 
przeciw i wstrzymujących się. W takim razie przechodzimy do głosowania. 
Iliana Kacprzak  
Iliana Kacprzak: jestem za 
Anna Filipowicz: Joanna Janoś  
Joanna Janoś: za 
Anna Filipowicz: Norbert Klimkowski  
Norbert Klimkowski: za 
Anna Filipowicz: Małgorzata Kozicka,   
Małgorzata Kozicka: Jestem za 
Anna Filipowicz: Tomasz Kujawa   
Tomasz Kujawa: za 
Anna Filipowicz: Pan Krzysztof opuścił nas, Roman Olczak  
Roman Olczak: jestem za 
Anna Filipowicz: Magdalena Radomińska  
Magdalena Radomińska: jestem za 
Anna Filipowicz: Wanda Redestowicz  
Wanda Redestowicz: za 
Anna Filipowicz: Mariusz Sztompka 
Anna Filipowicz: Mariusz Sztompka, Mariusz Sztompka, panie Mariuszu, czy jest pan z nami? Wyczytam 
dalej listę, wrócimy do pana Mariusza, Roman Filarczyk 
Roman Filarczyk: Jestem za 
Anna Filipowicz: Mariusz Luc  
Mariusz Luc: Jestem za 
Anna Filipowicz: Przemysław Wójcik,   
Przemysław Wójcik: Jestem za 
Anna Filipowicz: ja również jestem za. I jeszcze raz, Mariusz Sztompka 



Mariusz Luc: Mariusz wspominał że się będzie przełączał w okolicach chyba 18-tej z minutami. 
Anna Filipowicz: Mam informację. Pan Mariusz w tym momencie opuścił nas, zatem głosujemy bez niego. 
Ale nadal mamy kworum także wynik głosowania jest taki że dwunastu radnych jest za. Przechodzimy do 
kolejnego punktu. 
Punkt 9, podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Żabia Wola proszę o odczytanie 
projektu uchwały wiceprzewodniczącą Magdalenę Radomińską. 
Magdalena Radomińska: Uchwała rady gminy Żabia Wola z dnia 23 września 2020 roku w sprawie nadania 
nazwy ulicy miejscowości Żabia Wola 
Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt. 13 z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (t.j. Dz.U. z 2020 r. poz. 
713 z późn.zm.)artykuł 8, ustęp 1A (niezrozumiałe) z dnia 21 marca 1985 roku o drogach publicznych 
(t.j. Dz.U. z 2020r. poz. 470) Rada Gminy Żabia Wola uchwala, co następuje. 
Nadaje się nazwę ulicy w miejscowości Żabia Wola, ul. Lubczykowa, drodze wewnętrznej oznaczonej 
numerem ewidencyjnym 505, 507, 508, 82/15, 80/40 odchodzącej ulicy Rolniczej 
Paragraf 2. szczegółowe położenie ulic określa mapa stanowiąca załącznik do uchwały. Paragraf 3. 
Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Żabia Wola. 
Paragraf 4. Uchwała wchodzi w życie w terminie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym 
Województwa Mazowieckiego. Dziękuję 
Anna Filipowicz: Dziękuję. Chciałbym zauważyć że pan Krzysztof Marczewski i Mariusz Sztompka już 
dołączyli do nas. Czy słyszeli panowie cały projekt uchwały? Czyli mogą być państwo włączeni do 
głosowania. 
Czy ktoś ma jakieś uwagi bądź zapytania odnośnie odczytanego projektu? Nie widzę, w takim razie 
zaczynamy głosowanie 
Iliana Kacprzak  
Iliana Kacprzak: jestem za 
Anna Filipowicz: Joanna Janoś  
Joanna Janoś: jestem za 
Anna Filipowicz: Norbert Klimkowski  
Norbert Klimkowski: jestem za 
Anna Filipowicz: Małgorzata Kozicka,   
Małgorzata Kozicka: Jestem za 
Anna Filipowicz: Tomasz Kujawa   
Tomasz Kujawa: Jestem za 
Anna Filipowicz: Krzysztof Marczewski  
Krzysztof Marczewski: Jestem za, 
Anna Filipowicz: Roman Olczak, Roman Olczak, panie Romanie… Przejdziemy dalej, ja tutaj postaram się 
skontaktować z panem Romanem. 
Magdalena Radomińska  
Magdalena Radomińska: jestem za 
Anna Filipowicz: Wanda Redestowicz  
Wanda Redestowicz: za 
Anna Filipowicz: Mariusz Sztompka  
Mariusz Sztompka: Za 
Anna Filipowicz: Roman Filarczyk  
Roman Filarczyk: Jestem za 
Anna Filipowicz: Mariusz Luc (odgłosy dzwoniącego telefonu) Mariusz Luc: Jestem za 
Roman Olczak: Ja jestem za  
Mariusz Luc: Czy mam powtórzyć? 
Anna Filipowicz: Przemysław Wójcik.. To w takim razie. Pan Roman Olczak.  
Roman Olczak: Jestem za. 
Anna Filipowicz: Przemysław Wójcik 
Krzysztof Marczewski: Nie ma go, wyrzuciło go chyba. 
Anna Filipowicz: Zaraz, chwilka, Przemysław Wójcik. (potwierdzenie niewerbalne) Widzę że jest problem z 
połączeniem pana Wójcika. Proszę o chwileczkę, spróbujemy go połączyć. Pan Radny jest nieosiągalny. 
Chciałam powiedzieć że ja jestem za. 



Widzę że jest problem z połączeniem pana Wójcika. Proszę o chwileczkę, spróbujemy go połączyć. 
Pan Radny jest nieosiągalny. Chciałam powiedzieć że ja jestem za. 
Głosowało 13 Radnych i 13 radnych było za, w takim razie uchwała przechodzi jednogłośnie. 
Przechodzimy do kolejnego punktu. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Żabia 
Wola Proszę o odczytanie projektu uchwały wiceprzewodniczącą Magdalenę Radomińską. 
Magdalena Radomińska: Chyba Żelechów. Tomasz Kujawa (w tym samym czasie): Żelechów 
Magdalena Radomińska: Żabia Wola była. Anna Filipowicz: Przepraszam Żelechów. Tak Oczywiście. 
Magdalena Radomińska:  Uchwała rady gminy Żabia Wola z dnia 23 września 2020 roku w sprawie nadania 
nazwy ulicy miejscowości Żelechów. 
Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt. 13 z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (t.j. Dz.U. z 2020 r. poz. 
713 z późn.zm.) 
i artykułu 8, ustęp 1A ustawy z dnia 21 marca 1985 roku o drogach publicznych (t.j. Dz.U. z 2020r. poz. 470) 
Rada Gminy Żabia Wola uchwala, co następuje. 
Paragraf 1. Nadaje się nazwę ulicy w miejscowości Żelechów, ulica Sielanki drodze wewnętrznej oznaczonej 
numerem ewidencyjnym 273/19 odchodzącej od ulicy Letniej 
Paragraf 2. szczegółowe położenie ulic określa mapa stanowiąca załącznik do uchwały 
Paragraf 3. Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Żabia Wola. Paragraf 4. Uchwała wchodzi w 
życie w terminie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa Mazowieckiego. 
Dziękuję. 
Anna Filipowicz: Dziękuję, Czy mają państwo jakieś uwagi bądź zapytania? Nie widzę. W takim razie 
przychodzimy do głosowania 
Iliana Kacprzak  
Iliana Kacprzak: jestem za 
Anna Filipowicz: Joanna Janoś  
Joanna Janoś: jestem za 
Anna Filipowicz: Norbert Klimkowski  
Norbert Klimkowski: za 
Anna Filipowicz: Małgorzata Kozicka,   
Małgorzata Kozicka: Jestem za 
Anna Filipowicz: Tomasz Kujawa   
Tomasz Kujawa: Jestem za 
Anna Filipowicz: Krzysztof Marczewski  
Krzysztof Marczewski: za 
Anna Filipowicz: Roman Olczak  
Roman Olczak: za 
Anna Filipowicz: Magdalena Radomińska  
Magdalena Radomińska: jestem za 
Anna Filipowicz: Wanda Redestowicz  
Wanda Redestowicz: za 
Anna Filipowicz: Mariusz Sztompka  
Mariusz Sztompka: Za 
Anna Filipowicz: Roman Filarczyk  
Roman Filarczyk: Jestem za 
Anna Filipowicz: Mariusz Luc  
Mariusz Luc: Jestem za 
Anna Filipowicz: Przemysław Wójcik  
Przemysław Wójcik: Jestem za 
Anna Filipowicz: Ja również jestem za. 
Stwierdzam że uchwała została przyjęta jednogłośnie. Przechodzimy do kolejnego punktu. 
Punkt 11. Przyjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Ojrzanów. Proszę 
wiceprzewodniczącą Magdalenę Radomińską o odczytanie projektu uchwały. 
Magdalena Radomińska: Uchwała rady gminy Żabia Wola z dnia 23 września 2020 roku w sprawie nadania 
nazwy ulicy miejscowości Ojrzanów. 



Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt. 13 z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (t.j. Dz.U. z 2020 r. poz. 
713 z późn.zm.) 
i artykułu 8, ustęp 1A ustawy z dnia 21 marca 1985 roku o drogach publicznych (t.j. Dz.U. z 2020r. poz. 470) 
Rada Gminy Żabia Wola uchwala, co następuje. 
Paragraf 1. Nadaje się nazwę ulicy w miejscowości Ojrzanów, ulica 26 maja drodze wewnętrznej oznaczonej 
numerem ewidencyjnym 65/5 odchodzącej od ulicy Tarczyńskiej. 
Paragraf 2. szczegółowe położenie ulic określa mapa stanowiąca załącznik do uchwały. 
Paragraf 3. Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Żabia Wola. Paragraf 4. Uchwała wchodzi w 
życie w terminie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa Mazowieckiego. 
Dziękuję. 
Anna Filipowicz: Dziękuję, czy mają państwo jakieś pytania? 
Nie widzę. W takim razie przechodzimy do głosowania 
Iliana Kacprzak  
Iliana Kacprzak: jestem za 
Anna Filipowicz: Joanna Janoś  
Joanna Janoś: jestem za 
Anna Filipowicz: Norbert Klimkowski  
Norbert Klimkowski: za 
Anna Filipowicz: Małgorzata Kozicka,   
Małgorzata Kozicka: Jestem za 
Anna Filipowicz: Tomasz Kujawa   
Tomasz Kujawa: Jestem za 
Anna Filipowicz: Krzysztof Marczewski  
Krzysztof Marczewski: jestem za 
Anna Filipowicz: Roman Olczak  
Roman Olczak: jestem za 
Anna Filipowicz: Magdalena Radomińska  
Magdalena Radomińska: jestem za 
Anna Filipowicz: Wanda Redestowicz  
Wanda Redestowicz: jestem za 
Anna Filipowicz: Mariusz Sztompka  
Mariusz Sztompka: jestem za 
Anna Filipowicz: Roman Filarczyk  
Roman Filarczyk: Jestem za 
Anna Filipowicz: Mariusz Luc  
Mariusz Luc: Jestem za 
Anna Filipowicz: Przemysław Wójcik  
Przemysław Wójcik: Za 
Anna Filipowicz: Ja również jestem za. 
Stwierdzam że Uchwała została przyjęta jednogłośnie 14 głosami za. Przechodzimy do kolejnego punktu. 
Punkt 12 podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Grzegorzewice. Proszę 
wiceprzewodniczącym Magdalenę Radomińską o przeczytanie  projektu uchwały. 
Magdalena Radomińska: Uchwała rady gminy Żabia Wola z dnia 23 września 2020 roku w sprawie nadania 
nazwy ulicy miejscowości Grzegorzewice. 
Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt. 13 z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (t.j. Dz.U. z 2020 r. poz. 
713 z późn.zm.) 
i artykułu 8, ustęp 1A ustawy z dnia 21 marca 1985 roku o drogach publicznych (t.j. Dz.U. z 2020r. poz. 470) 
Rada Gminy Żabia Wola uchwala, co następuje. 
Paragraf 1. Nadaje się nazwę ulicy w miejscowości Grzegorzewice, ulica Malownicza Osada drodze 
wewnętrznej oznaczonej numerem ewidencyjnym 318/4, 316/2 odchodzącej od ulicy Malowniczej. 
Paragraf 2. szczegółowe położenie ulic określa mapa stanowiąca załącznik do uchwały. Paragraf 3. 
Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Żabia Wola. 
Paragraf 4. Uchwała wchodzi w życie w terminie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym 
Województwa Mazowieckiego. Dziękuję. Anna Filipowicz: Dziękuję. 



Anna Filipowicz:  Czy mają państwo jakieś uwagi, bądź pytania? Nie widzę, przechodzimy więc do 
głosowania. 
Iliana Kacprzak  
Iliana Kacprzak: jestem za 
Anna Filipowicz: Joanna Janoś  
Joanna Janoś: jestem za 
Anna Filipowicz: Norbert Klimkowski  
Norbert Klimkowski: za 
Anna Filipowicz: Małgorzata Kozicka,   
Małgorzata Kozicka: Jestem za 
Anna Filipowicz: Tomasz Kujawa   
Tomasz Kujawa: Jestem za 
Anna Filipowicz: Krzysztof Marczewski  
Krzysztof Marczewski: Jestem za 
Anna Filipowicz: Roman Olczak  
Roman Olczak: Jestem za 
Anna Filipowicz: Magdalena Radomińska  
Magdalena Radomińska: Jestem za 
Anna Filipowicz: Wanda Redestowicz  
Wanda Redestowicz: Za 
Anna Filipowicz: Mariusz Sztompka  
Mariusz Sztompka: Jestem za 
Anna Filipowicz: Roman Filarczyk  
Roman Filarczyk: Jestem za 
Anna Filipowicz: Mariusz Luc  
Mariusz Luc: Jestem za 
Anna Filipowicz: Przemysław Wójcik  
Przemysław Wójcik: Jestem przeciw 
Anna Filipowicz: Ja jestem za. 
Anna Filipowicz: Ja jestem za. Stwierdzam że uchwała została przyjęta przy 13 głosach za i 1 głosie 
sprzeciwu. 
Przechodzimy do kolejnego punktu. Punkt 13 podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w 
miejscowości Żabia Wola. Proszę wiceprzewodniczącą Magdalenę Radomińską o odczytanie projektu 
Uchwały. 
Magdalena Radomińska: Uchwała rady gminy Żabia Wola z dnia 23 września 2020 roku w sprawie nadania 
nazwy ulicy miejscowości Żabia Wola. 
Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt. 13 z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (t.j. Dz.U. z 2020 r. poz. 
713 z późn.zm.) 
i artykułu 8, ustęp 1A ustawy z dnia 21 marca 1985 roku o drogach publicznych (t.j. Dz.U. z 2020r. poz. 470) 
Rada Gminy Żabia Wola uchwala, co następuje. 
Paragraf 1. Nadaje się nazwę ulicy w miejscowości Żabia Wola, ulica Żabia, drodze wewnętrznej oznaczonej 
numerem ewidencyjnym 277/11 odchodzącej od ulicy Jesionowej 
Paragraf 2. szczegółowe położenie ulic określa mapa stanowiąca załącznik do uchwały. Paragraf 3. 
Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Żabia Wola 
Paragraf 4. Uchwała wchodzi w życie w terminie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym 
Województwa Mazowieckiego. Dziękuję. 
Anna Filipowicz: Dziękuję, czy mają państwo jakieś pytania? Nie widzę, przechodzimy do głosowania. 
Iliana Kacprzak. Iliana Kacprzak: jestem za 
Anna Filipowicz: Joanna Janoś  
Joanna Janoś: jestem za 
Anna Filipowicz: Norbert Klimkowski  
Norbert Klimkowski: za 
Anna Filipowicz: Małgorzata Kozicka,   
Małgorzata Kozicka: za 



Anna Filipowicz: Tomasz Kujawa   
Tomasz Kujawa: za 
Anna Filipowicz: Krzysztof Marczewski  
Krzysztof Marczewski: za 
Anna Filipowicz: Roman Olczak  
Roman Olczak: Jestem za 
Anna Filipowicz: Magdalena Radomińska, Magdalena Radomińska  
Magdalena Radomińska: (zakłócenia) Jestem za, otwierałam kolejny załącznik 
Anna Filipowicz: Wanda Redestowicz, Wanda Redestowicz  
Wanda Redestowicz: Jestem za 
Anna Filipowicz: Mariusz Sztompka  
Mariusz Sztompka: Jestem za 
Anna Filipowicz: Roman Filarczyk  
Roman Filarczyk: Jestem za 
Anna Filipowicz: Mariusz Luc  
Mariusz Luc: Jestem za 
Anna Filipowicz: Przemysław Wójcik  
Przemysław Wójcik: Jestem za 
Anna Filipowicz: I ja również jestem za. 
Stwierdzam że Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
Kolejny punkt. Punkt 13a w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Grzegorzowice. Proszę 
wiceprzewodniczącą Magdalenę Radomińską o odczytanie projektu uchwały. 
Magdalena Radomińska: Uchwała rady gminy Żabia Wola z dnia 23 września 2020 roku w sprawie nadania 
nazwy ulicy miejscowości Grzegorzewice. 
Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt. 13 z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (t.j. Dz.U. z 2020 r. poz. 
713 z późn.zm.) 
i artykułu 8, ustęp 1A ustawy z dnia 21 marca 1985 roku o drogach publicznych (t.j. Dz.U. z 2020r. poz. 470) 
Rada Gminy Żabia Wola uchwala, co następuje. 
Paragraf 1. Nadaje się nazwę ulicy w miejscowości Grzegorzewice, ulica Motoryzacyjna, drodze wewnętrznej 
oznaczonej numerem ewidencyjnym 135/4 odchodzącej od ulicy Tarczyńskiej. 
Paragraf 2. szczegółowe położenie ulic określa mapa stanowiąca załącznik do uchwały. Paragraf 3. 
Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Żabia Wola. 
Paragraf 4. Uchwała wchodzi w życie w terminie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym 
Województwa Mazowieckiego. Dziękuję. 
Anna Filipowicz: Dziękuję. Czy mają państwo jakieś uwagi lub zapytania? Nie widzę, w takim razie możemy 
przechodzić do głosowania 
Iliana Kacprzak.  
Iliana Kacprzak: jestem za 
Anna Filipowicz: Joanna Janoś  
Joanna Janoś: jestem za 
Anna Filipowicz: Norbert Klimkowski  
Norbert Klimkowski: Jestem za 
Anna Filipowicz: Małgorzata Kozicka,   
Małgorzata Kozicka: Jestem za 
Anna Filipowicz: Tomasz Kujawa   
Tomasz Kujawa: Jestem za 
Anna Filipowicz: Krzysztof Marczewski  
Krzysztof Marczewski: Jestem za 
Anna Filipowicz: Roman Olczak, Roman Olczak  
Roman Olczak: Jestem za 
Anna Filipowicz: Magdalena Radomińska,   
Magdalena Radomińska: Jestem za 
Anna Filipowicz: Wanda Redestowicz  
Wanda Redestowicz: Jestem za 



Anna Filipowicz: Mariusz Sztompka  
Mariusz Sztompka: Jestem za 
Anna Filipowicz: Roman Filarczyk  
Roman Filarczyk: Jestem za 
Anna Filipowicz: Mariusz Luc  
Mariusz Luc: Jestem za 
Anna Filipowicz: Przemysław Wójcik  
Przemysław Wójcik: Jestem za 
Anna Filipowicz: I ja również jestem za. 
Uchwała została przyjęta jednogłośnie 
Kolejny punkt, punkt 14 przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu Opieki nad Zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Żabia Wola 
Proszę o odczytanie projektu uchwały wiceprzewodniczącą Magdalenę Radomińską 
Magdalena Radomińska: Uchwała rady Gmina Żabia Wola z dnia 23 września 2020 roku w sprawie przyjęcia 
programu Opieki nad Zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy 
Żabia Wola. 
Na podstawie art.18 ust.2 pkt15 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (t. j. Dz. U. z 2020 
r. poz.713z późn. zm.) 
oraz art. 11 a ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o ochronie zwierząt (t. j.Dz.U.z 2020 r. poz. 638 ) po 
zasięgnięciu opinii uprawnionych podmiotów, Rada Gminy Żabia Wola uchwala, co następuje: 
Paragraf 1. Przyjmuje się „Program opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt na terenie Gminy Żabia Wola w 2020 roku”, stanowiący załącznik do niniejszej uchwały. 
Paragraf 2. Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Żabia Wola. Paragraf 3. Uchwała wchodzi w 
życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa Mazowieckiego. 
Dziękuję. 
Rozumiem że tego programu nie będziemy chyba całego czytać, prawda? 
Anna Filipowicz: Nie, czy ktoś z państwa ma jakieś uwagi bądź zapytania? Proszę, pan Marczewski. 
Krzysztof Marczewski: Ja bym poprosił szczególnie dla mieszkańców którzy nas słuchają. Dlaczego 
otrzymaliśmy ten projekt programu dopiero dzisiaj 
podczas gdy termin składania jak dobrze pamiętam z rozważań na komisji był do końca marca. 
Anna Filipowicz: Proszę, odpowiedź na pytanie. 
Natalia Stępień, pracownik urzędu, inspektor, Referat Planowania Przestrzennego i Ochrony Środowiska: 
Dzień dobry. Anna Filipowicz: Dzień dobry. 
Natalia Stępień: Chciałabym, tak jak na komisji z panią Magdą Kowalik (Magdalena Kowalik – Kierownik 
Referatu Planowania Przestrzennego i Ochrony Środowiska w Urzędzie Gminy w Żabiej Woli) 
oczywiście już uprzedzaliśmy, niestety po czterokrotnych zapytaniach ofertowych nikt nie zgłosił się do 
oferty i podjęliśmy współpracę z wolnej ręki z schroniskiem w Korabiewicach. 
Dlatego to tak długo trwało i niestety przez całą sytuację pandemiczną i braku ofert w ogóle nie było 
możliwości zrobienia tego wcześniej. 
Anna Filipowicz: Dziękuję bardzo za odpowiedź. Czy ktoś jeszcze ma pytanie? Bądź uwagę nie widzę. Więc 
możemy przejść do głosowania. 
Iliana Kacprzak.  
Iliana Kacprzak: jestem przeciw 
Anna Filipowicz: Joanna Janoś  
Joanna Janoś: za 
Anna Filipowicz: Norbert Klimkowski  
Norbert Klimkowski: Jestem za 
Anna Filipowicz: Małgorzata Kozicka,   
Małgorzata Kozicka: Jestem za 
Anna Filipowicz: Tomasz Kujawa   
Tomasz Kujawa: Jestem za 
Anna Filipowicz: Krzysztof Marczewski 
Krzysztof Marczewski: Jestem przeciw 
Anna Filipowicz: Roman Olczak  



Roman Olczak: Jestem za 
Anna Filipowicz: Magdalena Radomińska,   
Magdalena Radomińska: Jestem za 
Anna Filipowicz: Wanda Redestowicz  
Wanda Redestowicz: za 
Anna Filipowicz: Mariusz Sztompka  
Mariusz Sztompka: wstrzymuję się 
Anna Filipowicz: Roman Filarczyk  
Roman Filarczyk: Jestem za 
Anna Filipowicz: Mariusz Luc  
Mariusz Luc: Jestem za 
Anna Filipowicz: Przemysław Wójcik, Przemysław Wójcik  
Przemysław Wójcik: Ja jestem przeciw. Przeciw! 
Anna Filipowicz: Tak, słyszałam. A ja jestem za. 
Stwierdzam że uchwała została przyjęta 10 głosami za przy jednym głosie wstrzymującym się i trzech 
głosach sprzeciwu. 
Przechodzimy do kolejnego punktu. Punkt 15. Podjęcie Uchwały w sprawie ustanowienia regulaminu 
funkcjonowania usługi i eksploatacji monitoringu wizyjnego na terenie sołectwa Osowiec w Gminie Żabia 
Wola 
Proszę o odczytanie projektu uchwały panią wiceprzewodniczącą Magdalenę Radomińską. 
Magdalena Radomińska: Uchwała Rady Gminy Żabia Wola z dnia 23 września 2020 r. w sprawie 
ustanowienia Regulaminu funkcjonowania, obsługi i eksploatacji monitoringu wizyjnego 
na terenie sołectwa Osowiec w gminie Żabia Wola 
Na podstawie art.7ust.1pkt 14, art.9a, art.30 ust.1, art.31 i art.33 ust.2, 4, 5 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o 
samorządzie gminnym (Dz.U.z2019 r.poz.506 z późn.zm.) w związku z art.6 ust.1 lit.e 
Rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 2016/679 z dnia 27 kwietnia 2016 r. w sprawie 
ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych osobowych 
i w sprawie swobodnego przepływu takich danych oraz uchylenia dyrektywy 95/46/WE, zarządza się, co 
następuje: 
1.Wprowadza się Regulamin funkcjonowania, obsługi i eksploatacji monitoringu wizyjnego na terenie 
sołectwa Osowiec w gminie Żabia Wola stanowiący załącznik do niniejszej uchwały. 
Paragraf 2.Nadzór nad realizacją uchwały powierza się Wójtowi Gminy Żabia Wola. 
Paragraf 3. Regulamin monitoringu wraz z wykazem miejsc zainstalowania kamer monitoringu na terenie 
sołectwa Osowiec w gminie Żabia Wola zostaną zamieszczone na stronie BIP Urzędu Gminy Żabia Wola. 
Paragraf 4. Uchwała wchodzi w życie z dniem podpisania. 
Anna Filipowicz: Dziękuję. Czy mają państwo jakieś Uwagi bądź zapytania? Norbert Klimkowski: Ja mam 
pytanie. 
Anna Filipowicz: Proszę. Norbert Klimkowski: Czy wpłynęły jakieś uwagi ze strony Rady do Biura Rady? 
Odnośnie tego projektu uchwały? Na przestrzeni tych 7 dni? 
Anna Filipowicz: Z tego co wiem, nie.  
Norbert Klimkowski: Dziękuję. 
Anna Filipowicz: Proszę pan Krzysztof Marczewski. 
Krzysztof Marczewski: tak, wobec tej dyskusji, którą toczyliśmy na komisji mieliśmy ewentualnie otrzymać 
aspekty prawne bo dużo wątpliwości budziło to że osobami do przeglądu monitoringu będą osoby z urzędu 
w związku z tym czy jakaś Opinia prawna w tej kwestii powstała. Myśmy dosyć wyraźnie artykułowali swoje 
wątpliwości. Dziękuję. 
Anna Filipowicz: Dziękuję. 
Dominika Palińska: Ja może się wypowiem. Do mnie nie wpłynęło żadne zapytanie w tej kwestii dotyczące 
sporządzenia opinii na tę okoliczność. Pierwszy raz słyszę o tym od państwa. Znaczy od pana Krzysztofa 
teraz. 
Anna Filipowicz: Właśnie zapytanie miało wpłynąć do biura Rady żeby później było przekazane gdzieś dalej. 
Czy ktoś jeszcze jakieś zapytania bądź uwagi? 
Nie widzę.  takim razie przechodzimy do głosowania. 



Przypominam że głosujemy za podjęciem uchwały w sprawie ustanowienia regulaminu funkcjonowania 
usługi i eksploatacji monitoringu wizyjnego na terenie sołectwa Osowiec w Gminie Żabia Wola. 
Iliana Kacprzak.  
Iliana Kacprzak: ja się wstrzymuję 
Anna Filipowicz: Joanna Janoś  
Joanna Janoś: wstrzymuję się 
Anna Filipowicz: Norbert Klimkowski  
Norbert Klimkowski: Ja jestem za 
Anna Filipowicz: Małgorzata Kozicka,   
Małgorzata Kozicka: wstrzymuję się 
Anna Filipowicz: Tomasz Kujawa   
Tomasz Kujawa: ja się wstrzymuję 
Anna Filipowicz: Krzysztof Marczewski  
Krzysztof Marczewski: Jestem przeciw 
Anna Filipowicz: Roman Olczak  
Roman Olczak: Wstrzymuję się 
Anna Filipowicz: Magdalena Radomińska,   
Magdalena Radomińska: Wstrzymuję się 
Anna Filipowicz: Wanda Redestowicz  
Wanda Redestowicz: Wstrzymuję się 
Anna Filipowicz: Mariusz Sztompka  
Mariusz Sztompka: wstrzymuję się 
Anna Filipowicz: Roman Filarczyk  
Roman Filarczyk: Jestem za 
Anna Filipowicz: Mariusz Luc  
Mariusz Luc: Wstrzymuję się 
Anna Filipowicz: Przemysław Wójcik  
Przemysław Wójcik: Jestem przeciw. 
Anna Filipowicz: I ja również wstrzymuję się. 
Stwierdzam że Uchwała została odrzucona przy 2 głosach za, 2 głosach sprzeciwu i 10 głosach 
wstrzymujących się. 
Piotr Rybka: Chciałem powiedzieć że konsekwencją jest niezrealizowanie funduszu sołeckiego w Osowcu w 
dziedzinie monitoringu, na czym bardzo zależało tam mieszkańcom ulicy Szkolnej. 
Anna Filipowicz: Dziękuję. Przechodzimy do kolejnego punktu. 
Punkt 16 podjęcie uchwały o zmianie uchwały Nr 108/XVII/2019 Rady Gminy Żabia Wola z dnia 30 grudnia 
2019 roku w sprawie wieloletniej prognozy finansowej gminy Żabia Wola 
proszę o odczytanie Projektu uchwały panią wiceprzewodniczącą, panią Magdalenę Radomińską. 
Magdalena Radomińska: Sekundeczkę, przełączę się na plik. 
Uchwałą Rady Gminy Żabia Wola z dnia 23 września 2020 r. o zmianie uchwały numer 108/XVII/2019 Rady 
Gminy Żabia Wola z dnia 30 grudnia 2019 roku w sprawie wieloletniej prognozy finansowej gminy Żabia 
Wola. 
Na podstawie artykułu 226, 227, 228 i 230 ustęp 6 i artykułu 243 ustawy z dnia 7 sierpnia 2009 roku o 
finansach publicznych tekst jednolity dziennik ustaw z 2019 roku pozycja 869 ze zmianami Rada Gminy Żabia 
Wola uchwala co następuje: 
pozycja 869 ze zmianami Rada Gminy Żabia Wola uchwala co następuje: 
paragraf 1 w uchwale 108/XVII/2019 Rady Gminy Żabia Wola z dnia 30 grudnia 2019 roku w sprawie 
wieloletniej prognozy finansowej gminy Żabia Wola wprowadza się następujące zmiany 
zmianie ulega załącznik numer 1 który otrzymuje brzmienie jak załącznik nr 1 do niniejszej uchwały.  Zmianie 
ulega załącznik nr 2 który otrzymuje brzmienie jak załącznik nr 2 do niniejszej uchwały 
Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Żabia Wola. Paragraf 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem 
podjęcia. Dziękuję. 
Anna Filipowicz: Dziękuję bardzo. Czy mają państwo jakieś pytania bądź uwagi? Proszę, pani Iliana. 
Iliana Kacprzak: Mam taką uwagę, że po raz kolejny dostaliśmy taką uchwałę na trochę więcej jak półtorej 
godziny przed sesją. Chciałam zwrócić uwagę że nie jest szanowany nasz czas pracy. 



My poświęcamy czas żeby zapoznać się z uchwałami na komisjach a potem dostajemy wersję trochę 
bardziej ostateczną na dzień przed sesją, po czym jeszcze troszeczkę bardziej ostateczną 
wtedy kiedy my znowu po raz kolejny poczytaliśmy przez kilka godzin te uchwały, także bardzo bym chciała 
żeby jednak pracownicy urzędu gminy również szanowali nasz czas pracy 
bo ciągle jesteśmy upominani że my nie szanujemy ich czasu pracy Dziękuję 
Anna Filipowicz: dziękuję pan Krzysztof Marczewski 
Krzysztof Marczewski: Ja tylko chciałbym prosić o zgłoszenie, chciałbym zgłosić to do protokołu, zgłaszam 
sprzeciw do protokołu, zgłaszam sprzeciw do tej uchwały. Proszę o odnotowanie tego w protokole. 
Anna Filipowicz: Czy pracownik biura rady odnotował to w protokole? Czy ktoś jeszcze z państwa? Proszę 
pan Norbert Klimkowski. 
Norbert Klimkowski: Mam pytanie do pana Wójta. Panie Wójcie czy jest możliwe żeby na sesje przyszła Pani 
Skarbnik celem wyjaśnienia wątpliwości. 
Piotr Rybka: Tak, jest możliwe. Ja chciałem też do protokołu zgłosić sprzeciw do sprzeciwu ponieważ ten 
niezasadny sprzeciw spowoduje że nie możemy kupić podręczników dla dzieci na przykład. 
Anna Filipowicz: Panie Wójcie, jeszcze będziemy głosować więc nie wiadomo czy nie kupimy tych 
podręczników. Proszę, pan Norbert Klimkowski. 
Norbert Klimkowski: Chciałbym złożyć wniosek o przerwę do czasu aż przybędzie na sesję pani skarbnik, 
bądź kierownik Referatu Finansowego. 
Anna Filipowicz: Wydaje mi się że nie musimy robić przerwy ponieważ pracownicy są na miejscu. Prawda 
panie Wójcie? 
Piotr Rybka: (niezrozumiałe) w każdej chwili.  Anna Filipowicz: W takim razie zapraszany do wyjaśnień i 
zadawania pytań pani Skarbnik. Proszę pan Wójcik. 
Przemysław Wójcik: Przepraszam, ale nie rozumiem argumentu Wójta. Mamy drugą połowę Września A my 
teraz będziemy dzieciom podręczniki kupować? Czy nie powinniśmy zlecić tego wcześniej przypadkiem? 
Anna Filipowicz: Z tego co wiem to dzieci już otrzymały podręczniki, ale proszę zadawać pytania pani 
skarbnik. 
Anna Sroka, Skarbnik Gminy Żabia Wola: Dzień dobry, zmiana z dzisiejszego dnia dotyczyła właśnie 
dofinansowania na zakup podręczników. 
Otrzymaliśmy zwiększenie dotacji o 23669 zł koleżanki zamówiły już te podręczniki faktura będzie z dniem 
18 września oczywiście dzieci dostały te podręczniki, ale zmiana dotacji nastąpiła 17 września 
dlatego te zmiany są… wpływają na uchwałę budżetową i na WPF. 
Anna Filipowicz: dziękuję, kto jeszcze ma pytania do pani skarbnik? 
Nie widzę, w takim razie możemy przejść do głosowania. Przypominam że głosujemy nad punktem 
szesnastym o brzmieniu podjęcie uchwały o zmianie uchwały nr 108/XVII/2019 Rady Gminy Żabia Wola 
z dnia 30 grudnia 2019 roku w sprawie wieloletniej prognozy finansowej gminy Żabia Wola. 
Iliana Kacprzak.  
Iliana Kacprzak: przeciw 
Anna Filipowicz: Joanna Janoś  
Joanna Janoś: za 
Anna Filipowicz: Norbert Klimkowski  
Norbert Klimkowski: Jestem za 
Anna Filipowicz: Małgorzata Kozicka,   
Małgorzata Kozicka: Jestem za 
Anna Filipowicz: Tomasz Kujawa   
Tomasz Kujawa: Jestem za 
Anna Filipowicz: Krzysztof Marczewski  
Krzysztof Marczewski: (niezrozumiałe) było słychać? 
Anna Filipowicz: Nie, proszę powtórzyć  
Krzysztof Marczewski: Jestem przeciw 
Anna Filipowicz: Roman Olczak  
Roman Olczak: Jestem za 
Anna Filipowicz: Magdalena Radomińska, Magdalena Radomińska (zakłócenia) Anna Filipowicz: Zaraz 
Wrócimy, Wanda Redestowicz 
Wanda Redestowicz: (bardzo cicho) Przeciw  



Anna Filipowicz: Przeciw? Pani Wando? Pani Wando proszę powtórzyć.  
Wanda Redestowicz: Przeciw 
Anna Filipowicz: Mariusz Sztompka  
Mariusz Sztompka: za 
Anna Filipowicz: Roman Filarczyk  
Roman Filarczyk: za 
Anna Filipowicz: Mariusz Luc  
Mariusz Luc: Jestem przeciw 
Anna Filipowicz: Przemysław Wójcik  
Przemysław Wójcik: wstrzymuję się 
Anna Filipowicz: Ja jestem za, wracamy, pani Magdalena Radomińska 
Krzysztof Marczewski: Nie ma jej w ogóle. Anna Filipowicz: dobrze (niezrozumiałe), spróbuję się połączyć, 
proszę o chwilę cierpliwości. 
(w tle) dobrze, to czekamy na ciebie. Magdalena Radomińska Magdalena Radomińska: Jestem za. 
Anna Filipowicz: stwierdzam że uchwałą została podjęta przy 9 głosach za, 4 głosach przeciw i 1 głosie 
wstrzymującym się. 
Przechodzimy do kolejnego punktu. Punkt  17 podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę budżetową Gminy 
Żabia Wola na rok 2020 proszę radną Małgorzatę Kozicką o odczytanie projektu uchwały. 
Małgorzata Kozicka: Spróbuję, ale mam bardzo słaby Internet, jeżeli nie będzie mnie słuchać to po prostu 
proszę mi przerwać. 
Uchwała rady gminy Żabia Wola z 23 września 2020 roku zmieniająca uchwałę budżetową Gminy Żabia 
Wola na rok 2020 
Na podstawie artykułu 18 ustęp 2 punkt 4 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym, tekst 
jednolity dziennik ustaw z 2020 roku pozycja 713 z późniejszymi zmianami, artykuł 211, artykuł 212 artykuł 
214, 
artykuł 215, artykuł 217, artykuł 218, artykuł 235, artykuł 236, artykuł 237 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 
roku o finansach publicznych tekst jednolity dziennik ustaw z 2019 roku pozycja 869 ze zmianami 
Rada Gminy Żabia Wola uchwala co następuje 
paragraf 1. W uchwale budżetowej Rady Gminy Żabia Wola na rok 2020 numer 109/XVII/2019 rady Gminy 
Żabia Wola z dnia 30 grudnia 2019 roku wprowadza się następujące zmiany 
punkt 1. zwiększa się dochody budżetu łączną kwotę 1 101 639 zł i 75 gr, oraz zmniejsza się dochody 
budżetu o kwotę 70 600 zł plan dochodów budżetu gminy ogółem wynosi 58 582 100 zł i 28 gr w tym 
podpunkt 1. Dochody bieżące zwiększa się o łączną kwotę 513 999 zł i 75 gr oraz zmniejsza się o łączną 
kwotę 70 600 zł to jest do kwoty 57 862 560 zł i 28 gr. 
podpunkt 2. dochody majątkowe zwiększa się o łączną kwotę 587 640 zł tj. do kwoty 719 540 zł zgodnie z 
załącznikiem nr 1 do niniejszej uchwały zmieniającej załącznik nr 1 do uchwały budżetowej pod nazwą 
dochody na 2020 rok 
punkt 2. zwiększa się wydatki budżetu o łączną kwotę 2 125 890 zł i 30 gr oraz zmniejsza się wydatki 
budżetu o łączną kwotę 979 859 zł i 55 gr plan wydatków budżetu gminy ogółem wynosi 62 569 867 zł i 45 
gr w tym: 
podpunkt 1. Wydatki bieżące zwiększa się o łączną kwotę 1 465 560 zł i 69 gr oraz zmniejsza się o łączną 
kwotę 926 739 zł 55 gr to jest do kwoty 57 702 686 zł i 68 gr 
podpunkt 2. wydatki majątkowe zwiększa się o łączną kwotę 660 338 zł i 61 gr oraz zmniejsza się o łączną 
kwotę 53 120 zł to jest do kwoty 4 867 180 zł i 77 gr. zgodnie z załącznikiem nr 2 i 2 a do niniejszej uchwały 
zmieniające załącznik nr 2 i 2 A do uchwały budżetowej pod nazwą wydatki na 2020 rok oraz plan wydatków 
majątkowych zapis… 
punkt trzeci zapis paragrafu 3 uchwały budżetowej otrzymuje brzmienie punkt 1. różnica między dochodami 
a wydatkami stanowi deficyt budżetu w kwocie 3 987 767 zł i 17 gr 
który zostanie pokryty przychodami pochodzącymi z wolnych środków jako nadwyżki środków pieniężnych 
na rachunku bieżącym budżetu gminy wynikających z rozliczeniem kredytów i pożyczek z lat ubiegłych 
w kwocie 3 987 767 zł i 17 gr 
punkt 2. przychody budżetu z tytułu wolnych środków w wysokości 2 209 324 zł i 74 gr przeznacza się na 
rozchody w wysokości 2 209 324 zł i 74 gr spłata wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu kredytu 1 430 
000 zł 



oraz spłata wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu pożyczek 779 324 zł 74 gr. 
Punkt 3 przychody budżetu w wysokości 6 197 091 zł 91 gr rozchody w wysokości 2 209 324 zł 74 gr zgodnie 
z załącznikiem nr 3 do niniejszej uchwały 
uchwały Punkt 4. Zmianie ulega załącznik nr 3 do uchwały budżetowej pod nazwą przychody i rozchody 
budżetu w 2020 roku który otrzymuje brzmienie zgodnie z załącznikiem nr 3 do niniejszej uchwały. 
Punkt 5. zmienia się dochody i wydatki związane z realizacją zadań wykonywanych na podstawie 
porozumień między jednostkami samorządu terytorialnego na pokrycie kosztów przekazanych dotacji 
dla publicznych przedszkoli do których uczęszczają uczniowie nie będących mieszkańcami Gminy Żabia Wola 
zgodnie z załącznikiem nr 4 do niniejszej uchwały zmieniającej załącznik nr 5 do uchwały budżetowej 
pod nazwą dochody i wydatki związane z Realizacją zadań wykonywanych na podstawie porozumień, umów 
pomiędzy jednostkami samorządu terytorialnego w 2020 roku 
punkt 6. Zmiany  Iliana Kacprzak: (niezrozumiałe) Małgorzata Kozicka: w wydatkach budżetu obejmują 
zmiany planu dotacji 
Anna Filipowicz: Małgosiu, przepraszam Małgorzata Kozicka: Tak? Anna Filipowicz: Proszę. 
Iliana Kacprzak: Przepraszam, Ja mam wrażenie że chyba znowu czytamy nie ten projekt uchwały który był. 
Pani skarbnik ten ostatni co przesyłała o 15:18, tam były inne kwoty. Anna Filipowicz: Pani skarbnik. 
Małgorzata Kozicka: Czytam ten który dostałam tuż przed sesją. W tzw. paczce. Iliana Kacprzak: No tak, ale 
ten o 15:18 miał inne kwoty. 
Na przykład zaraz, tylko otworzę, gnie ten plik mam… Na przykład kwota… yyy, już mówię… Na pierwszej 
stronie. 
Anna Filipowicz: (niezrozumiałe) To porównamy i najwyżej poprosimy panią Ilianę o odczytanie 
prawidłowego projektu, ale proszę panią skarbnik o weryfikację. 
Iliana Kacprzak: no właśnie żebyśmy przeczytali to co potrzeba, to co mamy uchwalić 
Anna Filipowicz: Tak, tak. 
To proszę pani Iliano powiedzieć która kwota i pani skarbnik sprawdzi w tej wersji ostatecznej. 
Iliana Kacprzak: Yyy, to znaczy bo wersja ostateczna na przykład na pierwszej stronie punkt drugi podpunkt 
pierwszy tam łączną kwotę i potem do kwoty 57 726 355, 68 Małgosia tam czytała 57 milionów 702 i coś 
tam 
i wcześniej też parę kwot mi się nie zgadzało, tam akurat wychwyciłam 
Anna Filipowicz: Tak Iliana Kacprzak: (niezrozumiałe) oczami 
Anna Filipowicz: w takim razie, z tego co widzę faktycznie, bo Małgosia została jako ostatni pakiet tych 
uchwał, ponieważ zgłosiła, że ich nie otrzymała i być może pracownik biura wysłał tą poprzednią. 
Także jeżeli można prosić to bardzo bym prosiła… 
Małgorzata Kozicka: Ja mogę mieć pytanie? Chodzi o to że w punkcie drugim jest jak? 2 125 899 i 30 gr 
Anna Sroka: Może ja przeczytam uchwałę? Anna Filipowicz: Dobrze. Małgorzata Kozicka: Bardzo prosimy 
Anna Filipowicz: To prosimy pani Skarbnik. I proszę sprawdzać na bieżąco, jeżeli są jakieś niezgodności. 
Anna Sroka: Dobrze. Uchwała rady gminy Żabia Wola z 23 września 2020 roku zmieniająca uchwałę 
budżetową Gminy Żabia Wola na rok 2020. Na podstawie artykułu 18 ustęp 2 podpunkt 4 ustawy z dnia 8 
marca 1990 roku 
o samorządzie gminnym, artykuły 211, 212, 214, 215, 217, 218, 235, 236, 237 ustawy z dnia 27 sierpnia 
2009 roku o finansach publicznych, Rada Gminy Żabia Wola uchwala co następuje: 
paragraf 1. W uchwale budżetowej Rady Gminy Żabia Wola na rok 2020, numer 109/XVII/2019 rady Gminy 
Żabia Wola z dnia 30 grudnia 2019 roku wprowadza się następujące zmiany 
podpunkt 1. zwiększa się dochody budżetu łączną kwotę 1 101 639,75 zł, oraz zmniejsza się dochody 
budżetu o łączną kwotę 70 600 zł Plan dochodów budżetu gminy ogółem wynosi 58 605 769 zł i 28 
gr w tym: dochody bieżące zwiększa się o łączną kwotę 513 999 zł i 75 gr oraz zmniejsza się o łączną kwotę 
70 600 zł to jest do kwoty 57 886 229 zł i 28 gr. 
podpunkt… ustęp 2. dochody majątkowe zwiększa się o łączną kwotę 587 640 zł, to jest do kwoty 719 540 zł 
zgodnie z załącznikiem nr 1 do niniejszej uchwały 
zmieniającej załącznik nr 1 do uchwały budżetowej pod nazwą dochody na 2020 rok. 
podpunkt 2. zwiększa się wydatki budżetu o łączną kwotę 2 125 890 zł i 30 gr oraz zmniejsza się wydatki 
budżetu o łączną kwotę 979 859 zł i 55 gr. Plan wydatków budżetu gminy ogółem wynosi 62 593 536 zł i 45 
gr w tym: 



ustęp 1. Wydatki bieżące zwiększa się o łączną kwotę 1 465 560 zł i 69 gr oraz zmniejsza się o łączną kwotę 
926 739 zł 55 gr to jest do kwoty 57 726 355 zł i 68 gr wydatki majątkowe zwiększa się o łączną kwotę 
660 338 zł i 61 gr oraz zmniejsza się o łączną kwotę 53 120 zł to jest do kwoty 4 867 180 zł 77 gr. zgodnie z 
załącznikiem nr 2 i 2 a do niniejszej uchwały zmieniającym załącznik nr 2 i 2 A do uchwały budżetowej 
pod nazwą wydatki na 2020 rok oraz plan wydatków majątkowych 
ustęp… podpunkt trzeci zapis paragrafu 3 uchwały budżetowej otrzymuje brzmienie ustęp 1. różnica między 
dochodami a wydatkami stanowi deficyt budżetu w kwocie 3 987 767 zł i 17 gr 
który zostanie pokryty przychodami pochodzącymi z wolnych środków, jako nadwyżki środków pieniężnych 
na rachunku bieżącym budżetu gminy, wynikających z rozliczeniem kredytów i pożyczek z lat ubiegłych w 
kwocie 3 987 767 zł i 17 gr 
przychody budżetu z tytułu wolnych środków w wysokości 2 209 324 zł i 74 gr przeznacza się na rozchody w 
wysokości 2 209 324 zł i 74 gr i tutaj, spłata wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu kredytu 1 430 000 
zł 
oraz spłata wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu pożyczek 779 324 zł 74 gr. 
przychody budżetu w wysokości 6 197 091 zł 91 gr rozchody w wysokości 2 209 324 zł 74 gr. Zgodnie z 
załącznikiem nr 3 do niniejszej uchwały. podpunkt 4. Zmianie ulega załącznik nr 3 do uchwały budżetowej 
pod nazwą przychody i rozchody budżetu w 2020 roku który otrzymuje brzmienie zgodnie z załącznikiem nr 
3 do niniejszej uchwały. 
podpunkt 5. zmienia się dochody i wydatki związane z realizacją zadań wykonywanych na podstawie 
porozumień między jednostkami samorządu terytorialnego na pokrycie kosztów przekazanych dotacji 
dla publicznych przedszkoli do których uczęszczają Uczniowie nie będący mieszkańcami Gminy Żabia Wola 
zgodnie z załącznikiem nr 4 do niniejszej uchwały zmieniającej załącznik nr 5 do uchwały budżetowej 
pod nazwą dochody i wydatki związane z realizacją zadań wykonywanych na podstawie porozumień, umów 
pomiędzy jednostkami samorządu terytorialnego w 2020 roku 
podpunkt 6. Zmiany w wydatkach budżetu obejmują zmiany planu dotacji podmiotowych zgodnie z 
załącznikiem nr 5 do mniejszej uchwały zmieniającej załącznik nr 6 do uchwały budżetowej 
pod nazwą dotacje podmiotowe w 2020 roku 
Zmiany w wydatkach budżetu obejmują zmiany planów dotacji dla podmiotów zaliczanych do sektora 
finansów publicznych zgodnie z załącznikiem numer 6 do niniejszej uchwały 
zmieniającym załącznik numer 7 do uchwały budżetowej pod nazwą dotacje celowe dla powiatów 
zaliczanych i niezaliczanych do sektora finansów publicznych 2020 rok. 
Podpunkt 8. Zmiany w wydatkach budżetu obejmują zmiany w przedsięwzięciach realizowanych w ramach 
funduszu sołeckiego zgodnie z załącznikiem nr 7 do niniejszej uchwały 
zmieniającej załącznik nr 8 do uchwały budżetowej pod nazwą plan wydatków na przedsięwzięcia 
realizowane w ramach funduszu sołeckiego w roku 2020 
Paragraf 2. Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Żabia Wola. Paragraf 3. uchwała wchodzi w 
życie z dniem podjęcia. 
Anna Filipowicz: Bardzo dziękuję pani skarbnik. Czy ktoś ma jakieś pytania bądź uwagi? proszę pani Wanda. 
Wanda Redestowicz: Otrzymaliśmy takie wsparcie z funduszy na inwestycji lokalnych. Część tych pieniędzy 
ja sobie tu wypisałam. 112 440 przeznaczamy na modernizację stacji i tą modernizację skarpy 
To dlaczego zdejmujemy 80 000 ze szkoły jak dostaliśmy umorzenie pożyczki, w kwocie 168 500 jaki to.. jak 
to zmieni zakres zadań w tym obiekcie. 
Ile laptopów zostanie zakupionych za te 55 000 i jaka jest ostateczna kwota kosztów dokumentacji 
projektowo-termomodernizacji. I w zarządzeniu pana Wójta 80/2000 prowadzone jest zwiększenie kwoty 
61 500 
na 2 dokumentacje i zmniejszenie tej samej kwoty. Czy to znaczy że nie będa wykonywane i jakie środki 
dokładaliśmy do projektu szkoła talentów. Jeszcze chciałam prosić o podanie kosztów w bieżących 
przedszkola 
Leśna Kraina, bo coś mówię, żebyśmy mieli porównanie, co do żłobka. Dziękuję bardzo, proszę o odpowiedź. 
Anna Sroka: To takie najważniejsze pytanie, jeżeli chodzi o tablety to jest pytanie do pani Kamili (Kamila 
Piątek – dyrektor Centrum Usług Wspólnych w Gminie Żabia Wola) 
wiem że za 70 000 jakie otrzymaliśmy zakupimy 50 tabletów. Jeżeli chcecie państwo możemy zadzwonić do 
pani Kamili i ustalimy ile zakupimy za 55000. Pierwsze pytanie dotyczyło… 
Wanda Redestowicz: (niezrozumiałe) czemu taka kwota była ustalana 55000. (niezrozumiałe) 



Anna Sroka: Proszę państwa nie odpowiem na to pytanie, ponieważ sprawę prowadzi pani Kamila Piątek, 
Dyrektor Centrum Usług Wspólnych. Jeżeli państwo chcą możemy się z nią połączyć w miarę możliwości. 
Wanda Redestowicz: Nie Anna Filipowicz: Pani Wando, czy mamy nawiązać połączenie z panią Kamilą? 
Wanda Redestowicz: Jeżeli to jest spisywane pani przewodnicząca, no to powinno być jakieś pokrycie jeżeli 
ja chciałam konkretnie zapytać. Teraz nie można kobiety… 
pewnie nawet nie jest przygotowana, dokumentacji nie ma może z sobą, także… 
Anna Filipowicz: dobrze w takim razie może odpowiedzieć.. 
Wanda Redestowicz: (niezrozumiałe)takie właśnie też rzeczy będą na przyszłość takim dobrym… 
Anna Sroka: Na pewno pani Kamila składała takie zapotrzebowanie, ciężko mi powiedzieć, może była 
graniczna kwota dla nas 55 000, zostało złożone na  54 999 zł 99 gr i taką kwotę otrzymaliśmy 
jesteśmy na liście o dofinansowanie i taką kwotę też wprowadzono do budżetu. Kolejne pytanie dotyczyło 
termomodernizacji… 
Iliana Kacprzak: Ja tylko krótko chciałam jeszcze do tego poprzedniego. Tak, mogę? Anna Filipowicz: Proszę. 
Iliana Kacprzak: Czy w takim razie ta kwota 70 000 o której zawsze mogliśmy to, to jest na co inne niż tutaj 
te 55 powiedzmy niecałe, czy to jest dokładnie to zadanie bo tego nie bardzo zrozumiałam. 
Anna Sroka: Kwota 70 000 pochodzi z innego programu. Natomiast kwota 55000 pochodzi z programu 
zdalna szkoła plus. I to są te same tablety. To samo zadanie, ale inaczej nazwane, inne rozłożenie dotacji 
Musiałabym się cofnąć do uchwały gdzie pokazaliśmy te 70 000 na tablety, ale tam inaczej brzmiało to 
zadanie z innego grantu było to przyznawane. 
Iliana Kacprzak: Czyli tamtego grantu nie wykorzystujemy tak? Dobrze rozumiem? 
Anna Sroka: Wykorzystujemy, oczywiście za 70 000 już mamy wybranego wykonawcę, prawdopodobnie za 
chwileczkę będziemy kupować tablety i jak wprowadzimy na dzisiejszej uchwale kolejne 55 000 
uruchomimy proces wyłaniania wykonawcy na tablety. 
Iliana Kacprzak: Czyli jednak dwie grupy tabletów, nie ta sama grupa tabletów?  Anna Sroka: Dwa zadania. 
Dwa zadania. 
Iliana Kacprzak: Dwa zadania, dwie różne grupy tabletów, tak? Anna Sroka: Będą dwie faktury. Jedna faktura 
będzie na 70 000, nawet mniej tam było. Ale jedno zadanie było na 70 000 
drugie teraz dostaliśmy po pewnym czasie dofinansowanie na 55 000. Jedne i drugie tablety zakupimy dla 
dzieci. 
Iliana Kacprzak: Dziękuję. 
Anna Sroka: Jeżeli chodzi o termomodernizację, proszę państwa, po uruchomieniu… po otworzeniu ofert od 
wykonawców okazało się że koszty wykonania termomodernizacji budynków urzędu gminy 
i ośrodka zdrowia przewyższają plan, który był zabezpieczony, dlatego zarządzeniem nr 80 zrobiliśmy 
przerzucenie środków pomiędzy zadaniami, abyśmy mogli podpisać jak najszybciej umowę 
a teraz, po podpisaniu umowy wydatki majątkowe są przeanalizowane i dostosowane do podpisanych 
umów. 
To zarządzenie nr 80 Wójta Gmina Żabia Wola pozwoliło na podpisanie umowy na wykonanie projektu 
termomodernizacji. Pani Wando Kolejne pytanie, bo nie pamiętam. 
Wanda Redestowicz: No o tym, o tej szkole w Skułach. Czemu zdjęto 80 000, jeżeli mamy takie, no… 
Anna Sroka: Na komisji w dniu 15 września na szkołę w Skułach przeznaczyliśmy 392 000 z funduszu 
inwestycyjnego w międzyczasie pojawiła się, pojawiło się zadanie, konieczność wykonania skarpy 
Dlatego napisałem że zdejmujemy 80 ze Skuł ponieważ moim zdaniem jest ważniejsze wykonanie i 
modernizacja skarpy na oczyszczalni ścieków. 
Wanda Redestowicz: Na pewno jest ważniejsza, ale dostaliśmy tą umorzenie pożyczki, to był taki dobry 
zastrzyk 168 500 (niezrozumiałe) z tych pieniędzy, tylko ze szkoły? 
Anna Sroka: Umorzenie pożyczki dotyczy… Niezidentyfikowany głos w tle: (niezrozumiałe) 
Wanda Redestowicz: Kim są właśnie jeśli te… kanalizacyjne pieniądze, bo to było na kanalizację pożyczka w 
poprzednich latach. 
Anna Sroka: Umorzenie pożyczki dotyczy także inwestycji i będzie to finansowane także z modernizacji 
oczyszczalni ścieków wykonanie… wydatkowanie pożyczki możemy uzasadnić fakturami do 2021 roku 
także w przyszłym roku jeżeli będziemy już wykonywać modernizację, także fakturę rozliczymy z tej 
pożyczki. 



Wanda Redestowicz: A teraz szanowna pani Skarbnik, to proszę powiedzieć, ile mamy pieniążków na 
rozbudowę sali gimnastycznej, takich na 100% zabezpieczonych w budżecie, w Skułach. Na rozbudowę 
szkoły. 
Anna Sroka: Na rozbudowę szkoły. Piotr Rybka: (niezrozumiałe) 
Anna Sroka: Na dzień dzisiejszy państwo, załącznik nr 2a w budżecie… Chwileczkę, znajdę. 
Nie ma w tabeli tej, inwestycyjnej… (niezrozumiałe) niestety nie wydrukowałam załącznika nr 2A, ale 
państwo spójrzcie, nr 2A i tam jest rozbudowa szkoły w Skułach. Kwota… a pokaż, pokaż… 
nie, nie, nie, to się zmieniło… Ktoś mógłby zobaczyć załącznik Nr 2A i zadanie rozbudowa szkoły w Skułach? 
Niestety nie mam tego załącznika wydrukowanego. 
Magdalena Radomińska (wyłączona Kamera): Ale tam w tym załączniku nie ma ani żadnego… Wanda 
Redestowicz: No właśnie mówię 
Magdalena Radomińska (wyłączona Kamera): Nie ma zmniejszenia, jest tylko zwiększenie o te 312 000, taki 
załącznik dostaliśmy. Anna Sroka: Tak, jest zwiększenie o 300… 
Anna Filipowicz: Przepraszam, ja mam przed sobą akurat, rozbudowa szkoły w Skułach i jest tak przed 
zmianą 340, zwiększanie 3 mil… 312 560 po zmianach 652 560. 
Anna Sroka: Super, dziękuję Aniu. Chodzi o to że na komisji 15 września na szkole w Skułach było 
zwiększenie o 392 a dzisiaj jest 312. 
Wanda Redestowicz: (bardzo cicho) No, a czemu? Anna Sroka: Z funduszu inwestycyjnego. 
Magdalena Radomińska (wyłączona Kamera): A dlaczego nie ma tego ujętego w zmniejszeniu, wtedy by było 
widać że zostało zmniejszone o tyle, o tyle zwiększone i by było widać ten ruch. (niezrozumiałe) 
zmniejszenia. 
Anna Sroka: (jednocześnie, niezrozumiałe), to jest per saldem. To co na komisji było tam na plusie 392 teraz 
jak zmniejszyłam, nie mogę pokazać że jest zmniejszenie ponieważ zdjęłabym z tych pieniędzy 340. 
Także per saldem jest zwiększenie względem komisji i dzisiejszej uchwały, sesji 312 000. 
Wanda Redestowicz: Tylko 312? Anna Sroka: Tak. 
Magdalena Radomińska (wyłączona Kamera): Pani Wando, zwiększenia 312. Do  tego co… Anna Sroka: Plus 
340 zabezpieczone od początku. 
Wanda Redestowicz: A teraz kolejne. Jakie środki własne dokładaliśmy do projektów szkoła talentów? 
Anna Sroka: Nie jestem w stanie odpowiedzieć na to pytanie. Musiałam zweryfikować to z Centrum Usług 
Wspólnych i wziąć pod uwagę wykonania 18 19 i 20 roku. 
Wanda Redestowicz: Rozumiem. A koszty bieżące przedszkola Leśna Kraina? To już pewnie ostatnie moje 
pytanie. 
Anna Sroka: dobrze mogę odpowiedzieć na to pytanie w formie mailowej ponieważ nie mam też tego w 
uchwale budżetowej. Nic nie zmieniamy w przedszkolu, także nie ma nawet tutaj wydatków bieżących 
przedszkola. 
Wanda Redestowicz: Ja chciałam tylko porównać co do wydatków żłobka. A jeszcze chciałam zapytać, 
ponieważ ja na pewno napisałam… odniosłam się do monitoringu w Osowcu, do biura Rady i no jakieś tam 
zdanko napisałam 
to nie wiem czy źle działa linia czy, bo na pewno się odniosłam dziękuję, za udzielenie mi głosu i odpowiedzi. 
Anna Filipowicz: Proszę, pytanie miał jeszcze pan Krzysztof Marczewski. 
Krzysztof Marczewski: Tu przy tej dyskusji? Tak, oczywiście. Chcę powiedzieć moi państwo, że to taka uwaga 
tylko że to wygląda jak farsa, nie wiem jak się będę jutro ludziom tłumaczył 
jak będą pytali mnie o ten cały bałagan który tutaj funkcjonuje trudno przykro jakoś będę musiał. Natomiast 
w kwestii tej uchwały również wnoszę sprzeciw do uchwały z wpisaniem do protokołu. 
Proszę Aniu abyś dopilnowała żeby zostało to wpisane. 
Anna Filipowicz: Już pracownik biura rady zanotował.  Krzysztof Marczewski: Dziękuję.  Anna Filipowicz: Pani 
Skarbnik. 
Anna Sroka: Proszę państwa, budżet gminy, tak jak kiedyś powiedziałam żyje swoim życiem i zmiany są na 
bieżąco. Jeżeli wpływa jakaś dotacja i musimy to wydać muszę zarządzeniem wprowadzić zmiany 
a to wpływa na sumę zarówno dochodów jak i wydatków 
Pojawiają się kolejne zmiany, między innymi, na przykład, usunięcie skarpy po ulewach, dostaliśmy w tym 
tygodniu ekspertyzę którą do państwa wysłałam 



także moim zdaniem dokumentację dostaliście państwo, no dzisiaj… rzeczywiście wczoraj myślałam że już 
jest, nie będzie zmian. Dzisiaj pojawiła się… pojawił się problem też GOPS-u o zakupie domku dla 
podopiecznej 
który został ujęty w wydatkach majątkowych. 
Także, ja uważam że warto coś wprowadzić do budżetu jeszcze w dniu nawet sesji i zrobić autopoprawkę 
żeby mi brakować urzędu gminy jeżeli chodzi o realizację zadań. Dziękuję. 
Piotr Rybka (zza kadru): (niezrozumiałe) koniec roku, to trzeba będzie zamknąć (niezrozumiałe) rok Anna 
Filipowicz: Dziękuję, pan Kujawa. 
Tomasz Kujawa: Ja tylko chciałem zapytać, czy te 80 000 na usunięcie skarpy to naprawa, czy modernizacja 
jakaś będzie? Anna Sroka: Modernizacja. 
Tomasz Kujawa: I to wyszło po tej komisji, tak? 
Anna Sroka: Tak, tak. Po komisji. Dostałam po komisji kosztorys wykonania robót i zdecydowaliśmy że 
wprowadzimy tą inwestycję ponieważ, wydaje nam się że ona jest naprawdę bardzo ważna do wykonania 
szczególnie przed zimą, przed jesienią, przed ulewami. 
Tomasz Kujawa: Dobrze, dziękuję. Anna Filipowicz: dziękuję pani Iliana. 
Iliana Kacprzak: Ja bym jeszcze poprosiła o wyjaśnienie tych napisów z pliku Excel, które jeszcze wogle tuż 
przed samą sesją pani Skarbnik nam przesłała, bo tam nie bardzo mogę się połapać w podsumowaniach, 
takie tam, półroczne, dotyczących wodociągu i kanalizacji, bo to pytaliśmy na komisjach, pani Skarbnik 
przysłała, i tam właśnie te podsumowania jakoś za ten zeszły rok to też nie bardzo rozumiem, o co tam 
chodzi 
To jedno, a drugie pytanie mam dlaczego uchwała zmieniająca uchwałę budżetową na sesji w lipcu nie 
pojawia się na stronach BIP-u. Przecież ona wchodzi w życie z dniem podjęcia, więc 
trochę też nie wiemy do czego się odnosimy, co myśmy ostatnio uchwalili. Znaczy możemy sobie spojrzeć, 
ale mieszkańcy już nie bardzo. 
Piotr Rybka: (niezrozumiałe) Anna Sroka: Jeżeli chodzi o publikacje uchwały, odpowiada osoba 
merytoryczna, ja wszystkie dokumenty oczywiście daję do publikacji 
ciężko mi powiedzieć dlaczego nie jest publikowana. Jeżeli chodzi o te tabele jeżeli państwo chcą żeby to 
teraz wyjaśnić musiałabym iść do drugiego budynku i wydrukować ponieważ nie wiedziałam… 
nie uważałam że to będzie na dzisiejszej sesji. 
Anna Filipowicz: (niezrozumiałe) Iliana Kacprzak: (niezrozumiałe) przełożyć na następne komisje w takim 
razie bo to bez sensu żeby (niezrozumiałe) 
Anna Filipowicz: Proszę pan Marczewski. 
Krzysztof Marczewski: W świetle wyjaśnień Pani Ani Muchy, przepraszam Sroki, chciałabym tylko 
powiedzieć że wizja w oczyszczalni miała miejsce 27 lipca, raport został sporządzony 20 sierpnia, kosztorys 
12 września 
komisję mieliśmy 15 września, a dzisiaj jest 23 września, więc pani Aniu tłumaczenie takie troszeczkę chyba 
nie bardzo. Dziękuję. 
Anna Sroka: Proszę pana, ja mówię tak jak ja dostałam, bo do referatu finansowo-podatkowego, nie wiem 
kiedy dostała inny referat. Na pewno to było jeszcze sprawdzane i modyfikować i weryfikowane 
i wtedy dopiero to wtedy dotarło. Moim zdaniem… moje stanowisko jest takie że dotarło do referatu 
Finansowo-Podatkowego po komisji, już (niezrozumiałe) 
Anna Filipowicz: Dziękuję za odpowiedź. Kto jeszcze z państwa ma jakieś uwagi lub pytania? Nie widzę. W 
takim razie możemy przejść do głosowania. Chwileczkę. 
Chwileczkę, tutaj jeszcze mamy (niezrozumiałe) No to proszę pan Filarczyk, chciałby zadać jeszcze pytanie 
do pani skarbnik. 
Roman Filarczyk: Ja mam tutaj pytanie. W kwocie montaż telewizji dozorowanej to mam nadzieję że właśnie 
w Osowcu miał powstać ale dzięki radnym, w szczególności dwóm panom zostały nieprzyjęta. 
To jest mamy w budżecie napisane w miejscowości Wycinki Osowskie kwota 31 000 to chodzi chyba o 
Osowiec, tak? Nie Wycinki. 
Anna Sroka: Tak oczywiście, w ostatnim mailu napisałam że nastąpiła zmiana ponieważ odpisywałam pani 
Sołtys z Wycinek Osowskich. Roman Filarczyk: (potwierdzenie niewerbalne) Dobrze, czyli… 
Anna Sroka: Ale jeśli (niezrozumiałe) Roman Filarczyk: Jeśli wola nie zostanie spełniona. 
Anna Sroka: Właśnie w tej uchwale zrobiłam przerzucenie z wydatków bieżących na majątkowe, 
(niezrozumiałe) Sołeckiego. I będzie musiało sołectwo zrezygnować i zdecydować o czymś innym. 



Andrzej Filipowicz: Oczywiście, jako nowy sołtys z tych pieniędzy, na pewno będę walczył o te pieniądze. No 
szkoda że poprzedni wniosek byłej pani sołtys przepadł. To jest dla bezpieczeństwa mieszkańców były 
No dziękuję uprzejmie. 
Magdalena Radomińska (wyłączona Kamera): ale do końca października jeszcze można dokonywać zmian i 
można do końca roku wykorzystać te pieniądze. 
Mamy jeszcze jedną sesję na pewno w październiku i będzie można wtedy jak będzie to wszystko 
dopracowane, bo tam były jakieś uwagi jednak, i nie zostały wprowadzone, ale będzie można to uchwalić. 
Dziękuję. 
Anna Filipowicz: Dziękuję, proszę pan Wójcik. 
Przemysław Wójcik: No właśnie ja mam tutaj też odpowiedź dla pana Filarczyka. Po prostu tam miały być 
zmiany. One nie zostały wprowadzone. I to nie to że radę odrzuca monitoring, ale regulamin monitoringu. 
Bądźmy precyzyjni. Natomiast ja powiem tak, przysłuchuję się, nie odzywam się w kwestii budżetu, bo mimo 
wszystko jestem bardzo mocno zaskoczony, mając świadomość że budżet rzeczywiście jest dynamiczny 
nie rozumiem naprawdę tego dlaczego tak dużo nieścisłości a przede wszystkim rozbieżności w 
dokumentach jest w komunikacji pomiędzy urzędem a Radą. 
Roman Filarczyk: (cicho) a to jest tak (niezrozumiałe) 
Przemysław Wójcik: Jeżeli chcemy mieć dobrą współpracę, jeżeli naprawdę chcemy, żeby to funkcjonowało 
dlaczego nie mam spójnych dokumentów. Zaczynamy czytać jedną uchwałę, ale okazuje się że to nie ta 
przychodzi następna, znowu się okazuje że to nie ta, ktoś inny musi czytać. Przecież… 
Małgorzata Kozicka: Przemku, Przemku przepraszam ale to jest moja wina, ja przeczytałam złą uchwałę bo 
wzięłam ten papier, który później wiem że pani Ania wysyłała zmianę tej uchwały i ja po prostu  to 
przegapiłam. Więc nie zrzucaj tutaj winy na panią Anię, biję się w piersi to jest moja wina. 
Więc nie zrzucaj tutaj winy na panią Anię, biję się w piersi to jest moja wina. 
Przemysław Wójcik: Dobrze, ale słuchajcie po prostu głosując nad różnymi rzeczami do końca nie wiemy nad 
czym głosujemy. Bo ona może się zmienić w drodze z komisji na sesję. 
Z Sesji na komisję i po głosowaniu do protokołu też się może zmienić, coś tu nie gra. Dlaczego? Ile 
rozmawiamy o tym żeby to poprawić. 
Mariusz Luc: Ta sytuacja powtórzyła się już dwukrotnie. Więc coś jest nie tak. Anna Filipowicz: Proszę pani 
skarbnik. 
Anna Sroka: Proszę państwa, rzeczywiście wysłałam wczoraj moim zdaniem ostateczną wersję, co dzisiaj się 
pojawiły kolejne zmiany, piszę najważniejsze rzeczy które zostały zmienione żeby nie opowiadać, nie 
tłumaczyć 
dostajecie najaktualniejsze dane, autopoprawka do uchwały zawsze jest możliwa, mogę, nie chcę robić 
autopoprawki na sesji, tylko dostajecie konkretne już zmiany przed sesją na konkretne kwoty 
już je czytacie i one nie będą już zmienione. 
Anna Filipowicz: Tak proszę, pani Iliana. 
Iliana Kacprzak: Tylko chciałam wyjaśnić pani skarbnik, że to jest tak, że na przeczytanie tych wszystkich 
uchwał na sesję poświęcamy kilka godzin czasu i nie zawsze jest tak że na godzinę przed sesją, piętnaście 
minut 
albo półtorej godziny możemy akurat przeczytać to co pani teraz przesłała. I stąd się bierze bałagan. Nie 
zawsze jest tak że zdążymy to sobie poukładać w taki sposób wiedzieli którą uchwałę właśnie aktualnie 
uchwalamy. 
Więc, no, proszę też nas zrozumieć, że… i naprawdę trochę uszanować naszą pracę. Bo to nie jest w 
porządku. 
Anna Sroka: Proszę państwa, po to piszę wam streszczenie, co… jakie zmiany zaszły, żebyście znowu nie 
musieli patrzeć w tabelę, tylko robię najważniejsze, znaczy najważniejsze… 
wszystkie zmiany jakie wystąpiły w uchwale budżetowej. 
Anna Filipowicz: Proszę pan (niezrozumiałe) Mariusz Luc: (niezrozumiałe) 
Przemysław Wójcik: Dobrze Ja to rozumiem. Pani Aniu, ja nie mam do pani pretensji bo nie rozumiem tego 
systemu funkcjonowania. Bo naprawdę ja się zgadzam tutaj z Ilianą. 
Nie każdy ma czas chwilę przed sesją przeczytać po raz kolejny ileś dokumentów. I teraz powstaje pytanie. 
Jeżeli jest problem z przesyłaniem kolejnych dokumentów, pojawiają się nowe wersje 
pomijam fakt że budżet jest kwestią dynamiczną, jaką my jako rada mamy gwarancję że nasze głosowanie 
dotyczy konkretnej uchwały i nic się nie zmieni do momentu jej publikacji. Nie mamy żadnej gwarancji. 



Niestety i każde głosowanie, może być, że tak powiem głosowaniem w ciemno. Czy za czy przeciw czy się 
wstrzymamy. Trudno głosować coś, co się zmienia kilkakrotnie w ciągu jednego spotkania. To jest 
niepoważne 
Rzeczywiście ja się tu zgodzę. To jest niepoważne. A budżet jest bardzo istotną kwestią. 
Anna Sroka: Jeżeli nie chcecie państwo takich zmian, to będę musiała odmawiać jednostkom wprowadzenie 
zmian które dostajemy na Wydatki bieżące. I wtedy dostaniecie uchwałę budżetową dwa tygodnie wstecz 
i nie będzie już żadnych zmian. 
Przemysław Wójcik: Nie przyjmiemy na tej (niezrozumiałe)  Anna Sroka: (niezrozumiałe) Przemysław Wójcik: 
przyjmiemy na następnej 
Anna Sroka: A na to nie możemy pozwolić, ponieważ jednostki i także urząd dostaje dotacje na zadania, 
które musimy wykonywać. Są to różne kwoty, czasami są to tysiące, czasami nawet 100 zł muszę 
wprowadzić żeby był wydatek. 
Przemysław Wójcik: Nie rozumiemy się, ale dobrze. Nieważne. 
Anna Sroka: Dzisiejsza uchwała która została odczytana już jest ostateczna, mogę jeszcze raz odczytać wraz z 
uzasadnieniem, wszystkich wydatków, dochodów i wydatków jeżeli państwo chcą 
i już nie będzie żadnej zmiany na pewno na do dnia publikacji. 
Przemysław Wójcik: Nie do dnia publikacji, tylko do jutra, bo jutro znowu wejdzie jakieś dofinansowanie, 
albo umorzenie i coś tam i coś tam i będziemy znowu zmieniać. A potem się okaże że ta zmiana nie miała 
sensu bo jeszcze coś tam. 
Bądźmy po prostu konsekwentni w swoich działaniach. I to nie jest tak że jednostka nie dostanie swoich 
pieniędzy czy coś. Bo nie oszukujmy się, już mieliśmy tą sytuację w kwestii zakupu podręczników 
podejmujemy w uchwale że kupujemy podrę… że przesuwamy środki na podręczniki. Potem się okazuje że 
podręczniki dzieci dostały już. Że dzisiaj urząd je zamówił bo coś tam. 
Kurczę, ludzie o co tu chodzi? To one zostały kupione, czy dopiero będą kupione? Czy dzieci je zostały, czy 
urząd je zamówił? I takie nieścisłości są w wielu kwestiach. 
Stąd moja prośba o porządek, bo w tej sytuacji w jakiej jesteśmy w tej chwili, nie mamy absolutnie żadnej 
gwarancji że ta uchwała, nawet jeśli zostanie przez nas przegłosowana i zostanie przyjęta 
w momencie publikacji będzie uchwałą która jest uchwałą obowiązującą. Nie ma takiej opcji, nie ma takiej 
możliwości. O to chodzi (niezrozumiałe) 
Anna Filipowicz: Dziękuję, i rozumiem pana wzburzenie panie Przemysławie takie dyskusje możemy 
zostawić sobie na kolej… na punkt jakim są sprawy różne. Jeżeli ktoś ma jeszcze pytanie odnośnie dokładnie 
tego punktu 
obrad naszej sesji to proszę bardzo. Proszę pani skarbnik. 
Anna Sroka: Ja jeszcze chciałam powiedzieć te zarządzania które wprowadzamy… które wprowadzam 
dotacje i wydatki, nie wpływają w żaden sposób na obroty w uchwale budżetowej 
one tylko zmieniają stan końcowy dochodów i wydatków. Żadnych zadań nowych nie wprowadzam, nie 
robię żadnych innych zmian jedynie zmienia się kwota końcowa dochodów i 
ze względu na zarządzenie wprowadzone na przykład dzień wcześniej, czy dwa dni wcześniej. dziękuję 
Anna Filipowicz: dziękuję bardzo. Ktoś ma jeszcze jakieś uwagi? Nie widzę, w takim razie możemy przejść do 
głosowania. 
Przypominam że głosujemy za podjęciem uchwały zmieniającej uchwałę budżetową gminy Żabia Wola na 
rok 2020. 
Iliana Kacprzak  
Iliana Kacprzak: jestem przeciw 
Anna Filipowicz: Joanna Janoś  
Joanna Janoś: jestem za 
Anna Filipowicz: Norbert Klimkowski  
Norbert Klimkowski: jestem za 
Anna Filipowicz: Małgorzata Kozicka  
Małgorzata Kozicka: jestem za 
Anna Filipowicz: Tomasz Kujawa  
Tomasz Kujawa: wstrzymuję się od głosu 
Anna Filipowicz: Krzysztof Marczewski  
Krzysztof Marczewski: jestem przeciw 



Anna Filipowicz: Roman Olczak  
Roman Olczak: jestem za 
Anna Filipowicz: Magdalena Radomińska  
Magdalena Radomińska: wstrzymuję się 
Anna Filipowicz: Wanda Redestowicz, pani Wanda Redestowicz (niezrozumiałe)  
Krzysztof Marczewski: Wyrzuciło (niezrozumiałe) 
Anna Filipowicz: (niezrozumiałe) ponieważ ją rozłączyło, będziemy próbować ponowić połączenie Roman 
Filarczyk Roman Filarczyk: wstrzymuję się 
Anna Filipowicz: Mariusz Luc  
Mariusz Luc: przeciw 
Anna Filipowicz: Przemysław Wójcik  
Przemysław Wójcik: zaryzykuję, jestem za 
Anna Filipowicz: i ja również jestem za. Czekamy na połączenie, bo nie mamy połączenia z panem Sztompką 
i z panią Wandą. Próbujemy się połączyć. Zrobimy w takim razie 5 minut przerwy, przepraszam. 
(przerwa w obradach) 
Anna Filipowicz: Chciałam poinformować, że dołączył do nas pan Mariusz, ale pani Wanda już do nas nie 
wróci. W takim razie wznawiamy obrady, czekamy tylko na głos pana Mariusza. Proszę, Norbert. 
Norbert Klimkowski: Pani skarbnik jest obecna? Na posiedzeniu? Anna Filipowicz: Jest, jest, jest. Norbert 
Klimkowski: Ja mam taką propozycję… 
Anna Filipowicz: Panie Norbercie, skończmy głosowanie i dopiero później, bo akurat przerwaliśmy w trakcie 
głosowania, i chciałabym to dokończyć.Także proszę bardzo ostatnią osobą która nie zagłosowała jest to pan 
Sztompka. 
Mariusz Sztompka: Jestem za. 
Anna Filipowicz: Za. Dobrze już liczymy głosy.  Mariusz Luc: A pani Wanda? Przepraszam. 
Anna Filipowicz: To już powiedziałam właśnie przed chwilą. Pani Wanda już dzisiaj do nas nie wróci.  Mariusz 
Luc: Przepraszam, nie słyszałem. 
Anna Filipowicz: Stwierdzam że uchwała została przyjęta, przy 7 głosach za, 3 głosach przeciw i 3 głosach 
wstrzymujących się. Proszę panie Norbercie. 
Norbert Klimkowski: Ja mam pewną uwagę i propozycję do pani skarbnik. By uniknąć różnych posądzeń 
radnych o to że (niezrozumiałe) są zmiany do uchwał bez naszej wiedzy, może wprowadźmy taką zasadę 
że poprawki będą nanoszone na sesji i będą one przegłosowane odrębnie. Żebyśmy po prostu pracowali na 
sesji, (niezrozumiałe) na dokumencie w trakcie sesji. A nie przed sesją. 
Anna Filipowicz: To tak może… 
Norbert Klimkowski: Po prostu, żeby w trakcie sesji, jeżeli jakiś punkt związany z budżetem otrzymujemy 
oryginalny projekt uchwały z komisji, później w trakcie sesji pani skarbnik omawia nam jakie zmiany będą 
wprowadzone. 
Anna Filipowicz: Czy może pani skarbnik odpowiedzieć na to pytanie w późniejszym terminie czy musi 
odpowiedzieć już teraz? 
Anna Sroka: Znaczy ja mogę w ten sposób pracować, oczywiście, tylko 
musiałabym państwa radnych poprosić żebyście brali kalkulatory ze sobą. Żeby liczyć różnicę i nanosić 
między tym co było a tym co powinno być te zmiany. 
Anna Filipowicz: Proszę pani Iliana. 
Iliana Kacprzak: To ja mam w takim razie pytanie, a co będzie ze zmianami które wystąpią na przykład 
nastąpią jutro dostanie pani informację o jakiejś dotacji to przecież i tak dopiero za miesiąc uchwalamy. 
To nie można po prostu te które się pojawią od czasu kiedy uzgodniliśmy jakąś wersję do czasu sesji 
przesunąć na następny miesiąc, skoro jest to wyłącznie plan budżetu? 
Anna Sroka: Proszę państwa, te zmiany które my dostajemy w formie dotacji to możemy wprowadzić 
zarządzeniem Wójta. Jeżeli jest taka konieczność że trzeba szybko te pieniądze wprowadzić i wydać 
ja takie zarządzenie podejmuję i nawet państwo zauważyli… Dostaliście rozpiskę zarządzeń w przeciągu 
krótkiego czasu jakie były zmiany i jeżeli miałabym teraz wstrzymywać do kolejnej uchwały te wszystkie 
zmiany 
to zablokuje nam to pracę i urzędu i jednostek naszych. 
Iliana Kacprzak: No dobrze (niezrozumiałe) 



Anna Filipowicz: (niezrozumiałe) ja proponuje, pani Iliano i panie Norbercie,  Panie Olczak, proponuję 
przenieść tą dyskusję do punktu 26 jakim są wolne wnioski i informacje. 
Roman Olczak: Ale ja bym miał tylko króciutkie pytanie. Czy w razie czego można zwołać komisję 
nadzwyczajną, pani Iliano? 
Anna Filipowicz: Sesję. Roman Olczak: Sesję,(niezrozumiałe) 
Anna Filipowicz: Tak, dobrze dziękujemy. Przechodzimy do kolejnego punktu jakim jest punkt 18 podjęcie 
uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na terenie gminy Żabia Wola 
oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków proszę o odczytanie projektu uchwały panią Radną 
Małgorzatę Kozicką. 
Krzysztof Marczewski: Aniu, ja mam tylko jedno pytanie, bo przyszedłem jak już byliście na wizji. Co z panią 
Wandą i głosowaniem? 
Anna Filipowicz: Pani Wanda już dzisiaj nie będzie mogła się z nami połączyć niestety. Zostało mi to 
zgłoszone, nie może brać udziału w dzisiejszych obradach. 
Krzysztof Marczewski: A Mariusz głosował? Sztompka?  Anna Filipowicz: Tak głosował. Tak, mogę 
przypomnieć że uchwała została podjęta.  Proszę pani Małgorzato 
Małgorzata Kozicka: Uchwała rady gminy Żabia Wola dnia 23 września 2020 roku w sprawie określenia 
przystanków komunikacyjnych na terenie gminy Żabia Wola oraz zasad korzystania z tych przystanków 
Na podstawie artykułu 18 ustęp 2 punkt 15, artykułu 40 ustęp 2 punkt 4 artykułu 41 ustęp 1 ustawy z dnia 8 
marca 1990 roku o samorządzie gminnym tekst jednolity dziennik ustaw z 2020 roku pozycja 713 z 
pozycja 713 z późniejszymi zmianami i artykuł 15 ustęp 2 ustawy z 16 grudnia 2010 roku o publicznym 
transporcie zbiorowym tekst jednolity dziennik ustaw 2019 roku pozycja 2475 z późniejszymi zmianami 
Rada Gminy Żabia Wola uchwala co następuje: Paragraf 1. Określa się przystanki komunikacyjne na terenie 
gminy Żabia Wola których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Żabia Wola 
zgodnie z wyrazem stanowiącym załącznik nr 1 do niniejszej uchwały. 
Paragraf 2. Określa się warunki zasady korzystania z przystanków komunikacyjnych na terenie gminy Żabia 
Wola zgodnie z załącznikiem nr 2 do niniejszej uchwały 
Paragraf 3. Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Żabia Wola 
Paragraf 4. Uchyla się Uchwałę Nr 30/XXIII/2020 rady gminy Żabia Wola z dnia 27 maja 2020 roku w sprawie 
określenia przystanków komunikacyjnych 
oraz warunków i zasad korzystania z przystanków komunikacyjnych których właścicielem lub zarządzającym 
jest Gmina Żabia Wola. 
Paragraf 5 Uchwała podlega ogłszeniu w dzienniku urzędowym Województwa Mazowieckiego i wchodzi w 
życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia. Dziękuję. 
Anna Filipowicz: Dziękuję, Czy mają państwo jakieś pytania bądź zapytania, uwagi? Nie widzę w takim razie 
możemy przejść do głosowania. 
Iliana Kacprzak.  
Iliana Kacprzak: Jestem za 
Anna Filipowicz: Joanna Janoś  
Joanna Janoś: Jestem za 
Anna Filipowicz: Norbert Klimkowski  
Norbert Klimkowski: Jestem za 
Anna Filipowicz: Małgorzata Kozicka,   
Małgorzata Kozicka: Jestem za 
Anna Filipowicz: Tomasz Kujawa   
Tomasz Kujawa: Jestem za 
Anna Filipowicz: Krzysztof Marczewski  
Krzysztof Marczewski: Jestem Za 
Anna Filipowicz: Roman Olczak  
Roman Olczak: Jestem za 
Anna Filipowicz: Magdalena Radomińska  
Magdalena Radomińska: Jestem za 
Anna Filipowicz: Mariusz Sztompka  
Mariusz Sztompka: Jestem za 
Anna Filipowicz: Roman Filarczyk  



Roman Filarczyk: Jestem za 
Anna Filipowicz: Mariusz Luc  
Mariusz Luc: Jestem za 
Anna Filipowicz: Przemysław Wójcik  
Przemysław Wójcik: Jestem za 
Anna Filipowicz: Ja również jestem za. 
Uchwała została przyjęta jednogłośnie. przechodzimy do następnego punktu. Punkt 19 podjęcie uchwały w 
sprawie zmiany uchwały nr 4/II/2018 rady gminy Żabia Wola z dnia 5 grudnia 2018 roku 
w sprawie powołania komisji rewizyjnej rady gminy Żabia Wola  Proszę o odczytanie projektu uchwały panią 
Małgorzatę Kozicką. 
Małgorzata Kozicka: Uchwała Rady Gminy Żabia Wola z dnia 23 Września 2020 roku w sprawie zmiany 
uchwały nr 4/II/2018 rady Gminy Żabia Wola z dnia 5 grudnia 2018 roku w sprawie powołania komisji 
rewizyjnej Rady Gminy Żabia Wola. 
Na podstawie artykułu 21 ustęp 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym tekst jednolity 
dziennik ustaw z 2020 roku pozycja 713 z późniejszymi zmianami Rada Gminy Żabia Wola uchwala co 
następuje. 
Paragraf 1. W uchwale Nr 4/II/2018 Rady Gminy Żabia Wola z dnia 5 grudnia 2018 r. w sprawie powołania 
Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Żabia Wola wprowadza się następujące zmiany: 
Paragraf pierwszy… Punkt pierwszy. Paragraf Pierwszy Otrzymuje brzmienie:„Powołuje się Komisję 
Rewizyjną w następującym składzie osobowym: Radny Roman Janusz Filarczyk; Radna Joanna Janoś 
Radna Iliana Maria Kacprzak, Radna Małgorzata Iwona Kozicka, Radny Mariusz Henryk Luc, Radny Krzysztof 
Janusz Marczewski, Radna Wanda Elżbieta Redestowicz, Radny Przemysław Paweł Wójcik. 
Paragraf 1. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. Paragraf 3. Uchwała podlega podaniu do publicznej 
wiadomości poprzez rozplakatowanie na tablicach ogłoszeń w budynku Urzędu Gminy 
oraz zamieszczenie jej treści w Biuletynie Informacji Publicznej www.bip.zabiawola.akcessnet.net. Dziękuję. 
Anna Filipowicz: Dziękuję bardzo. Czy mają państwo jakieś pytania? Nie widzę, w takim razie przechodzimy 
do głosowania. 
Iliana Kacprzak.  
Iliana Kacprzak: (niezrozumiałe) 
Anna Filipowicz: Iliana?  
Iliana Kacprzak: Jestem za 
Anna Filipowicz: Joanna Janoś  
Joanna Janoś: za 
Anna Filipowicz: Norbert Klimkowski  
Norbert Klimkowski: za 
Anna Filipowicz: Małgorzata Kozicka,  
Małgorzata Kozicka: za 
Anna Filipowicz: Tomasz Kujawa   
Tomasz Kujawa: za 
Anna Filipowicz: Krzysztof Marczewski  
Krzysztof Marczewski: Za 
Anna Filipowicz: Roman Olczak  
Roman Olczak: za 
Anna Filipowicz: Magdalena Radomińska  
Magdalena Radomińska: Jestem za 
Anna Filipowicz: Mariusz Sztompka 
Mariusz Sztompka: za 
Anna Filipowicz: Roman Filarczyk  
Roman Filarczyk: Jestem za 
Anna Filipowicz: Mariusz Luc  
Mariusz Luc: Jestem za 
Anna Filipowicz: Przemysław Wójcik  
Przemysław Wójcik: Wstrzymuję się. 
Anna Filipowicz: I Ja jestem za. 



Stwierdzam że uchwała została podjęta przy 12 głosach za… Osoba niezidentyfikowana: (niezrozumiałe) 
jestem 
Anna Filipowicz: 12 głosach za i jednym wstrzymującym się. Kolejny punkt, punkt 20, podjęcie uchwały w 
sprawie zmiany uchwały Nr 5/II/2018 rok z dnia 5 grudnia 2018 roku 
w sprawie powołania komisji skarg wniosków i petycji. Proszę o odczytanie projektu uchwały panią Radną 
Małgorzaty Kozicką. 
Proszę o włączenie mikrofonu. 
Małgorzata Kozicka: Przepraszam Uchwała Rady Gminy Żabia Wola z dnia 23 Września 2020 roku w sprawie 
zmiany uchwały nr 5/II/2018 rady Gminy Żabia Wola z dnia 5 grudnia 2018 roku 
w sprawie powołania Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 
Na podstawie artykułu 21 ustęp 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym, t.j. Dz. U. z 
2020 roku pozycja 713 z późniejszymi zmianami Rada Gminy Żabia Wola uchwala co następuje 
Paragraf 1. W uchwale Nr 5/II/2018 Rady Gminy Żabia Wola z dnia 5 grudnia 2018 r. w sprawie powołania 
Komisji Skarg, Wniosków i Petycji wprowadza się następujące zmiany: 
Podpunkt 1. Paragraf 1. otrzymuje brzmienie: „Powołuje się Komisję Skarg, Wniosków i Petycji w 
następującym składzie osobowym 
Radny Roman Janusz Filarczyk, Radna Joanna Janoś, Radna Iliana Maria Kacprzak, Radna Małgorzata Iwona 
Kozicka, Radny Mariusz Henryk Luc, Radny Tomasz Mieczysław Kujawa, Radny Krzysztof Janusz 
Marczewski.” 
Paragraf 2. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. Paragraf 3. Uchwała podlega podaniu do publicznej 
wiadomości poprzez rozplakatowanie na tablicach ogłoszeń w budynku Urzędu Gminy 
oraz zamieszczenie jej treści w Biuletynie Informacji Publicznej www.bip.zabiawola.akcessnet.net. Dziękuję. 
Anna Filipowicz: Dziękuję, czy mają państwo jakieś pytania bądź uwagi? Nie widzę. W takim razie 
przechodzimy do głosowania. . 
Iliana Kacprzak.  
Iliana Kacprzak: Jestem za 
Anna Filipowicz: Joanna Janoś  
Joanna Janoś: za 
Anna Filipowicz: Norbert Klimkowski  
Norbert Klimkowski: za 
Anna Filipowicz: Małgorzata Kozicka,   
Małgorzata Kozicka: Jestem za 
Anna Filipowicz: Tomasz Kujawa   
Tomasz Kujawa: Jestem za 
Anna Filipowicz: Krzysztof Marczewski  
Krzysztof Marczewski: Za 
Anna Filipowicz: Roman Olczak  
Roman Olczak: za 
Anna Filipowicz: Magdalena Radomińska  
Magdalena Radomińska: Jestem za 
Anna Filipowicz: Mariusz Sztompka  
Mariusz Sztompka: za 
Anna Filipowicz: Roman Filarczyk  
Roman Filarczyk: Jestem za 
Anna Filipowicz: Mariusz Luc  
Mariusz Luc: Jestem za 
Anna Filipowicz: Przemysław Wójcik  
Przemysław Wójcik: Wstrzymuję się. 
Anna Filipowicz: I Ja jestem za. 
Stwierdzam że uchwała została przyjęta 12 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się. Kolejny punkt. 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 6/II/2018 Rady Gminy Żabia Wola z 5 grudnia 2018 r. 
w sprawie powołania stałych Komisji Rady Gminy Żabia Wola, określenia przedmiotu ich działania i składu 
osobowego. Proszę Radną Małgorzatę Kozicką o odczytanie projektu uchwały. 



Małgorzata Kozicka: Uchwała Rady Gminy Żabia Wola z dnia 23 Września 2020 roku w sprawie zmiany 
uchwały nr 6/II/2018 rady Gminy Żabia Wola z dnia 5 grudnia 2018 roku 
w sprawie powołania stałych Komisji Rady Gminy Żabia Wola, określenia przedmiotu ich działania i składu 
osobowego. 
Na podstawie artykułu 21 ustęp 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym, tekst jednolity 
dziennik ustaw z 2020 roku pozycja 713 z późniejszymi zmianami Rada Gminy Żabia Wola uchwala co 
następuje 
Paragraf 1. W uchwale Nr 6/II/2018 Rady Gminy Żabia Wola z dnia 5 grudnia 2018 r. w sprawie powołania 
stałych Komisji Rady Gminy Żabia Wola, określenia przedmiotu ich działania i składu osobowego 
wprowadza się następujące zmiany: Punkt pierwszy, Paragraf drugi otrzymuje następujące brzmienie: 
Paragraf Drugi, Ustala się następujące składy osobowe Komisji: podpunkt pierwszy Komisja oświaty, spraw 
socjalnych i kultury, sportu i rekreacji 
Radny Roman Janusz Filarczyk, Radna Anna Marzena Filipowicz, Radna Iliana Maria Kacprzak, Radna 
Małgorzata Iwona Kozicka, Radny Tomasz Mieczysław Kujawa, Radny Mariusz Henryk Luc, 
Radny Krzysztof Janusz Marczewski, Radny Roman Tomasz Olczak, Radna Magdalena Agnieszka 
Radomińska, Radna Wanda Elżbieta Redestowicz, Radny Mariusz Zbigniew Sztompka, Radny Przemysław 
Paweł Wójcik. 
2.Komisja budżetu, rozwoju i przedsiębiorczości, ochrony środowiska: 
Radny Roman Janusz Filarczyk, Radna Anna Marzena Filipowicz, Radna Joanna Janoś, Radna Iliana Maria 
Kacprzak, Radny Norbert Marek Klimkowski, Radna Małgorzata Iwona Kozicka, Radny Tomasz Mieczysław 
Kujawa 
Radny Mariusz Henryk Luc, Radny Krzysztof Janusz Marczewski, Radny Roman Tomasz Olczak, Radna 
Magdalena Agnieszka Radomińska, Radny Mariusz Zbigniew Sztompka, Radny Przemysław Paweł Wójcik. 
3.Komisja planowania przestrzennego i inwestycji: 
Roman Janusz Filarczyk, Radna Anna Marzena Filipowicz, Radna Joanna Janoś, Radna Iliana Maria Kacprzak, 
Radny Norbert Marek Klimkowski, Radna Małgorzata Iwona Kozicka, Radny Mariusz Henryk Luc, 
Radny Krzysztof Janusz Marczewski Radny Roman Tomasz Olczak, Radna Wanda Elżbieta Redestowicz, 
Radny Mariusz Zbigniew Sztompka, Radny Przemysław Paweł Wójcik 
Paragraf 2. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. Paragraf trzeci Uchwała podlega podaniu do 
publicznej wiadomości poprzez rozplakatowanie na tablicach ogłoszeń w budynku Urzędu Gminy 
oraz zamieszczenie jej treści w Biuletynie Informacji Publicznej www.bip.zabiawola.akcessnet.net. Dziękuję. 
Anna Filipowicz: Dziękuję bardzo. Czy mają państwo jakieś pytania? Nie widzę. Przystępujemy więc do 
głosowania. 
Iliana Kacprzak.  
Iliana Kacprzak: Jestem za 
Anna Filipowicz: Joanna Janoś  
Joanna Janoś: za 
Anna Filipowicz: Norbert Klimkowski  
Norbert Klimkowski: za 
Anna Filipowicz: Małgorzata Kozicka,   
Małgorzata Kozicka: Jestem za 
Anna Filipowicz: Tomasz Kujawa   
Tomasz Kujawa: za 
Anna Filipowicz: Krzysztof Marczewski  
Krzysztof Marczewski: Za 
Anna Filipowicz: Roman Olczak  
Roman Olczak: za 
Anna Filipowicz: Magdalena Radomińska  
Magdalena Radomińska: Jestem za 
Anna Filipowicz: Mariusz Sztompka  
Mariusz Sztompka: za 
Anna Filipowicz: Roman Filarczyk  
Roman Filarczyk: Jestem za 
Anna Filipowicz: Mariusz Luc  



Mariusz Luc: Jestem za 
Anna Filipowicz: Przemysław Wójcik  
Przemysław Wójcik: Wstrzymuję się. 
Anna Filipowicz: I Ja jestem za. 
Stwierdzam że uchwała została przyjęta przy 12 głosach za i 1 wstrzymującym się. 
Przechodzimy, przechodzimy do kolejnego punktu i jakim jest sprawozdanie Wójta o jego pracach w okresie 
międzysesyjnym. Proszę oddaję głos… 
Małgorzata Kozicka: Przepraszam, mam pytanie, czy tylko u mnie tak przerywa Anię? Czy u was też tak 
słychać? 
Mariusz Luc: Też u mnie. Przemysław Wójcik: U mnie też. 
Osoba niezidentyfikowana: Ale to było zrozumiałe. 
Anna Filipowicz: Mogę powtórzyć. przechodzimy do kolejnego punktu i jakim jest sprawozdanie Wójta o 
jego pracach w okresie międzysesyjnym. Proszę oddaję głos panu Wójtowi. 
Roman Olczak: Głos panie Wójcie. 
Piotr Rybka: Dziękuję bardzo za głos. Może tak zaczniemy od prac związanych z informacją dotyczącą 
oddalenia zarzutów naszego poradnika na prowadzone postępowanie egzekucyjne w celach informacyjnych 
w celach informacyjnych chciałem powiedzieć że że prawidłowo działamy zarówno nasz Urząd jak i Urząd 
Skarbowy i dyrektor Izby administracji Skarbowej utrzymał w mocy 
zaskarżone przez podatnika postanowienie naczelnego Urzędu Skarbowego Warszawa Praga w przedmiocie 
oddalenia zarzutu zgłoszonego do postępowania egzekucyjnego 
prowadzonego na podstawie tytułu wykonawczego wystawionego przeze mnie w związku z toczącym się 
postępowaniem egzekucyjnym prowadzonym wobec podatnika 
na podstawie tytułu wykonawczego wystawionego przeze mnie dotyczącego zaległości podatkowych za 
zeszły rok i wniesieniem do organu egzekucyjnego czyli do naczelnika Urzędu Skarbowego w Warszawie 
Praga 
przez żadnego zarzutów na prowadzone postępowanie Urząd Skarbowy zwrócił się do wierzyciela o zajęcie 
stanowiska co do  zasadności przesłanego 25 listopada zeszłego roku tytułu wykonawczego 
w toku prowadzonego postępowania wierzyciel, to znaczy ja jako przedstawiciel Gminy, potwierdził 
wymagalność tego tytułu wykonawczego na tej podstawie organ wydał postanowienie o odrzucenie 
zarzutów 
na wydanie w dniu 3 sierpnia tego roku postanowienie naczelnego naczelnika Urzędu Skarbowego podatnik 
złożył zażalenie do organu wyższej instancji czyli do Administracji Skarbowej 
trzeciego września czyli około tydzień temu dyrektor Izby Skarbowej w Warszawie postanowił utrzymać w 
mocy zaskarżone postanowienie. W przedmiocie oddalenia zarzutów jak wyżej 
na podstawie... na postanowienie dyrektora Izby Skarbowej stronie czyli podatnikowi przysługuje prawo 
wniesienia skargi do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Warszawie 
w terminie trzydziestu dni od daty doręczenia postanowienia. Czyli nasze działania, działania Urzędu 
Skarbowego zmierzające do ściągalności podatków są jak najbardziej prawidłowe 
Teraz chciałem przejść do tematu pozyskiwania środków zewnętrznych w okresie wakacyjnym bardzo dużo 
się działo od ostatniej sesji opracowano i złożono następujące wnioski o dofinansowanie zewnętrzne 
w lipcu został złożony wniosek o dofinansowanie pod nazwą wsparcie funkcjonowania gminnego żłobka w 
Żabiej Wola wraz z dostosowaniem do potrzeb dzieci z niepełnosprawnościami 
do Wojewódzkiego Urzędu Pracy w Warszawie , a odpowiedzi na ogłoszony konkurs w ramach „regionalny 
program operacyjny Warszawa województwa mazowieckiego” Na lata (20)14-2020 
Oś priorytetowa 8, rozwój rynku pracy, działanie ułatwienie powrotu do aktywności zawodowej osób 
sprawujących opiekę nad dziećmi do lat trzech. 
Pod działanie ułatwienie powrotu do aktywności zawodowej, wniosek znajduje się w trakcie weryfikacji 
formalnej 
Również w lipcu został złożony wniosek w ramach uruchomienia drugiego już konkursu grantowego Zdalna 
Szkoła Plus, ze środków programu operacyjnego Polska cyfrowa, wsparcie w ogólnopolskiej sieci 
edukacyjnej 
w systemie kształcenia zdalnego oś 1. Powszechny dostęp do szybkiego internetu działanie 1.1. 
eliminowanie terytorialnych różnic możliwości dostępu do szerokopasmowego internetu o wysokich 
przepustowościach, 



wnioskowana kwota środków to 54999 zł 75 gr co stanowi 100% dofinansowania wartości projektu, wniosek 
uzyskał pozytywną akceptację 
w trakcie jest podpisywana umowa na dofinansowanie w ramach realizacji danego zamówienia będzie 
zakupienie kolejnych 39 tabletów dla dzieci i młodzieży w Żabiej Woli 
ze szczególnym uwzględnieniem uczniów z rodzin wielodzietnych 3 plus. Na początku sierpnia, 4 sierpnia 
został złożony wniosek o pierwszą transzę środków finansowych pochodzących 
z rządowego funduszu inwestycji lokalnych, gmina w ramach złożonego wniosku miała przyznane 500 
tysięcy złotych. 
W dniu 7. sierpnia został złożony wniosek do funduszu dróg samorządowych, gdzie w ramach wniosku 
Gmina wystąpiła o dofinansowanie kolejnego odcinka drogi 
do wykonania z dofinansowania ze środków budżetu państwa na podstawie artykułu dwudziestego ósmego 
ust 1 Ustawy z dnia 23 października 2018 roku o funduszu dróg samorządowych, który precyzuje pewne 
zasady 
bardziej niż w poprzednich latach i w tym roku będzie to ulica Chełmońskiego w Bieniewcu 
Przebudowa istniejącej drogi polegać będzie na wykonaniu jezdni o szerokości 3… 5,5 m oraz chodnika o 
szerokości 2 m projektowany chodnik wzdłuż ulicy Chełmońskiego zapewni bezpieczny ruch pieszych. 
Nawierzchnia projektowanej jezdni to beton asfaltowy, nawierzchnia projektowanego chodnika będzie 
wykonana z betonowej kostki brukowej grubości 6 cm 
Pozwolę sobie już nie porównywać do standardów jakie były dwa lata temu i jeszcze wcześniej, bo nie 
mam… ma porównania zarówno finansowego jak i jakościowego, jak długowiecznego funkcjonowania tej 
inwestycji 
w stosunku do dróg które się sypią po pseudobudowach czy pseudonaprawach w poprzednich latach. 
Zjazdy indywidualne również kompletnie nie jest to standardem zarówno w innych Gminach jak i w 
poprzednich latach. Tutaj te zjazdy oraz publiczne zjazdy ale i prywatne będą wykonywane z Bukowej kostki 
betonowej 
o grubości 8 cm co tak samo jest bardzo wysokiej jakości zjazd 
Szerokość zjazdów zaprojektowana zgodnie z szerokością istniejących bram, czyli nie tak jak w poprzednich 
latach że będzie że zjazd powiedzmy w połowie w drogę, w połowie w pole, a w połowie w bramę 
tylko będzie dopasowane co do centymetra ze słupkiem istniejącej bramy 
Nie będzie takiej patologii. Odwodnienie, odprowadzanie wód opadowych z nawierzchni jezdni oraz 
projektowanego chodnika nastąpi spadkami poprzecznymi i podłużnymi do istniejących rowów 
przydrożnych. 
Przebudowa drogi gminnej której dotyczy projekt obejmuje w szczególności roboty rozbiórkowe tego co jest 
obecnie, roboty ziemne przy wykonaniu koryta pod warstwy konstrukcyjne. 
To jest bardzo drogie wykonanie tego ponieważ my nie robimy ściemy czyli samej nakładki 1 cm czy 3 cm 
tylko wybieramy drogę pół metra pod istniejącą i dlatego ta droga będzie funkcjonowała co najmniej 20 lat, 
a może i dużo dużo dłużej 
a nie za rok lub zaraz z miesiąc po gwarancji trzeba będzie ją naprawiać i co roku tylko wysłuchiwać 
narzekań mieszkańców. Robiłem raz a dobrze to już zupełnie inny standard inna jakość, niestety inne też 
pieniądze, dużo większe. 
Wykonanie nawierzchni jezdni z betonu asfaltowego, wykonanie chodnika z kostki betonowej, wykonanie 
zjazdów indywidualnych. Odmulenie, oczyszczenie, wyprofilowane, umocnienie rowów przydrożnych 
wykonanie poboczy z mieszanki nie związanej frakcji od 0 do 31,5 mm i rekultywację zieleńców. 
Przewidywalny koszt kwalifikowany realizacji zadania to kwota uwaga 4 598 680 zł. 
30 sierpnia został złożony do Ministerstwa Klimatu za pośrednictwem Narodowego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie do programu środowisko energia i zmiany klimatu 
wniosek o dofinansowanie projektu pod nazwą realizacja działań zmierzających do łagodzenia zmian klimatu 
na terenie gminy Żabia Wola, na prowadzenie przez szkoły działań podnoszących świadomość 
na temat łagodzenia zmian klimatu i przystosowania się do ich skutków. 
Finansowane ze środków mechanizmu finansowego europejskiego obszaru gospodarczego 2014-21 Celem 
głównym naboru wniosków o dofinansowanie projektu w ramach obszaru programowego 
pogodzenie zmian klimatu i adaptacja do ich skutków, jest podniesienie świadomości społecznej, w zakresie 
łagodzenia zmian klimatu i adaptacji do ich skutków. 



To znaczy pogłębienie wiedzy uczniów na temat problemów związanych ze zmianami klimatu oraz 
sposobów na łagodzenie i przystosowanie się do nich poprzez realizację lokalnych rozwiązań adaptacyjnych i 
mitygacyjnych 
prowadzonych przez szkoły podstawowe i ponad podstawowe w których uczniowie wezmą czynny udział. 
Realizacja projektu przyczyni się do wzmocnienia odporności na terenie szkoły, kampusu szkolnego na 
negatywne skutki zmiany klimatu, podniesienie świadomości uczniów w zakresie zmian klimatu 
a także do ograniczenia emisji gazów cieplarnianych na poziomie lokalnych społeczności. 
Planowany projekt będzie swym zakresem obejmował następujące zadania. Budowa nawierzchni 
przepuszczalnych przy szkole w Skułach i Ojrzanowie wraz z wykonaniem energooszczędnego oświetlenia 
oraz nasadzenie odpowiednich roślin 
Renaturyzację rzek na terenie naszej gminy. Budowa powierzchni eko edukacyjnych, przyrodnicze ścieżki 
edukacyjne na terenie naszej gminy, działanie edukacyjno-informacyjne w zakresie zmian klimatu 
przystosowania się do ich skutków. Wnioskowana kwota dotacji to 800 000 € to jest 3 452 720 zł 
Poziom dopuszczalnego wnioskowanego dofinansowania projektu wynosi 100% kosztów kwalifikowanych. 
Wniosek znajduje się na etapie weryfikacji formalnej, czyli zakładamy że nie mamy już pieniędzy na wkład 
własny 
i szukamy rozwiązań 100% finansowanych ze środków zewnętrznych, przez kolejne 3,5 miliona. 
14 września został złożony przez Gminę Żabia Wola wniosek o poprawę efektywności energetycznej poprzez 
termomodernizację dwóch budynków szkolnych w Józefinie i Skułach. 
Dokumentacja złożona w ramach działania termomodernizacja budynku szkolnych w ramach ogłoszonego 
naboru wniosków o dofinansowanie projektów na poprawę efektywności energetycznej w budynkach 
szkolnych 
finansowanych ze środków mechanizmu finansowego europejskiego obszaru gospodarczego 2014-21 Celem 
głównym naboru którego dotyczy dofinansowanie projektu w ramach obszaru programowego 
energia odnawialna efektywność energetyczna bezpieczeństwo energetyczne, jest poprawa efektywności 
energetycznej w budynkach szkolnych w których prowadzona jest działalność oświatowo-wychowawcza 
poprzez wsparcie kompleksowych działań inwestycyjnych polegających na głębokiej termomodernizacji i 
podjętych w celu doprowadzenia budynku szkoły do standardu energetycznego pasywnego lub prawie zero 
emisyjnego. 
Realizacja projektu powinna prowadzić do redukcji emisji CO2 ograniczenia zużycia energii pierwotnej, 
zwiększenia udziału energii wytworzonej w odnawialnych źródłach energii. 
Jeżeli zakres projektu obejmuje również produkcję energii oraz do zwiększenia świadomości społecznej 
dotyczącej efektywności energetycznej przy zachowaniu najwyższej efektywności energetycznej i kosztowej. 
Planowany zakres wniosku obejmuje obiekty szkoła podstawowa w Skułach, szkoła podstawowa w Józefinie 
(niezrozumiałe) podstawowa w Ojrzanowie jest stermomodernizowana. 
A przedszkole i Żłobek są nowe w związku z tym nie kwalifikują się. 
Wnioskowana kwota dotacji to 4 425 980 zł 44 grosze przy całkowitym koszcie inwestycji w wysokości 6 322 
829 zł i 23 gr 
poziom dopuszczalnego wnioskowanego dofinansowania projektu wynosi 70% kosztów kwalifikowanych, 
wniosek znajduje się na etapie weryfikacji formalnej, w związku z tym szanowni państwo radni 
proszę żebyście szukali 30% na wkład własny. 
Chyba że nie chcecie państwo rozbudowy szkoły w Skułach i modernizacji szkoły w Józefinie, wtedy nie 
trzeba tego szukać. 
Następnie trzeba zaznaczyć że między tymi tematami przygotowujemy dokumentację do pięciu bardzo 
dużych wniosków. 
To znaczy termo modernizacja budynków użyteczności publicznej ze środków Europejskiego Funduszu 
Rozwoju Regionalnego w ramach Regionalnego Programu operacyjnego województwa mazowieckiego 
na 2014-20 oś priorytetowa czwarta. Czy przejście na gospodarkę niskoemisyjną, działanie 4.2 
(niezrozumiałe) energetyczna projektu termomodernizacja budynków użyteczności publicznej 
Termin złożenia wniosku to 31 sierpnia tego roku zgodnie z regulaminem konkursu maksymalny poziom 
dofinansowania dla projektu bez pomocy publicznej oraz prawa pomocy de minimis wynosi 
80% kosztów kwalifikowanych projektu. Maksymalna wartość dofinansowania projektu wynosi 4 miliony 
złotych. 



Przedmiotem projektu będzie termomodernizacja czterech obiektów: budynek socjalny w Musułach, 
budynek socjalny w Osowcu przy Parkowej 22, Gminny ośrodek zdrowia w Żabiej Woli i Urząd Gminy Żabia 
Wola 
Wszystkie budynki są w bardzo złym stanie i bardzo nieefektywne energetycznie w tym momencie Gmina 
Żabia Wola jest na etapie opracowania dokumentacji projektowej 
niezbędnej do złożenia wniosku na dofinansowanie i skosztorysowanie (niezrozumiałe) do wykonania w 
ramach wniosku robót budowlanych. 
Także tutaj również 20% trzeba będzie wkładu własnego, czyli uprzejmie proszę żeby państwo znaleźli 
sposób na wkład własny na poziomie 800 000 zł. To państwo Radni odpowiadają za politykę podatkową i 
strategie naszej… 
rozwoju naszej naszej gminy, ja jestem organem wykonawczym. Projekt na remont zabytkowego kościoła w 
Skułach pod nazwą renowacja Kościoła Pod Wezwaniem Świętych Apostołów Piotra i Pawła oraz dzwonnicy 
w Skułach 
jako przykład ochrony Dziedzictwa i Kultury na Mazowszu. 
Planowany wniosek zostanie złożony z środków Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego w ramach 
regionalnego programu operacyjnego Województwa Mazowieckiego na lata 2014-20 oś projektowa piąta 
gospodarka przyjazna środowisku w działaniach 5.3 dziedzictwo kulturowe, typ projektu wzrost 
regionalnego potencjału turystycznego poprzez ochronę obiektów zabytkowych 
Celem projektu będzie renowacja zabytkowego kościoła wraz z dzwonnicą w Skułach co umożliwi 
zachowaniu dotychczasowych funkcji obiektów zabytkowych, a także posłuży nadaniu im nowych funkcji 
użytkowych 
Przeznaczenie szczególnie na cele kulturalne i edukacyjne w tym również w połączeniu z działalnością 
komercyjną. Maksymalny poziom dofinansowania dla projektu bez pomocy publicznej oraz pomocy de mini 
mis 
wynosi 80% kosztów kwalifikowanych projektu. 
Maksymalna kwota finansowania projektów w ramach konkursu wynosi milion w związku z tym 200 000 
trzeba znaleźć szanowni państwo Radni. 
Że również proszę myślcie jak te środki skąd je znaleźć, ja próbuję znaleźć 80-70% jednoosobowo, państwa 
jest 14, 15 za chwilę będzie osób, więc mam nadzieję że również uda wam się wymyślić sposób pozyskania 
tych 
20 czy 30% na dokładkę wkładu własnego. W tym momencie parafia jest na etapie opracowania 
dokumentacji projektowej niezbędnej do złożenia wniosku o dofinansowanie i skosztorysowanie planowych 
do wykonania 
w ramach wniosku robót budowlanych. 
W tym momencie mamy już umowę przygotowaną na przekazanie środków publicznych w formie dotacji 
celowej także pozwolę sobie jutro zadzwonić do księdza proboszcza, żeby przyszedł i odebrał pieniążki. 
Poza tym, poza tymi standardowymi działaniami do których państwo jesteście przyzwyczajeni, 
przyzwyczaiłem przez ostatnie półtora roku, że tak dużo się dzieje, to doszedłem do wniosku że nie lubię się 
nudzić 
i idę do ataku, tak samo jak z 50 hektarami KOWR-u, idę do ataku, to tutaj też chciałbym spowodować że 
nasza gmina stanie się dużo bardziej zamożna niż była w poprzednich latach, a wręcz przegoni sąsiadujące 
gminy 
oczywiście z Grodziskiem nie mamy szans bo tam bardzo dobrze to funkcjonuje, ale może inne sąsiadujące 
przegonimy. 
No i w związku z tym, żeby było ciekawie, to idziemy ostro, czyli Gmina Żabia Wola, przygotowuje się do 
złożenia wielu bardzo wielu wniosku w zakresie wskazanych poniżej, zakresów tematycznych. 
Proszę sobie notować: Dostosowanie infrastruktury społecznej w Żabiej Woli, do kompleksowych rozwiązań 
w zakresie gospodarki wodno-kanalizacyjnej na terenie gminy w zakresie gospodarka Wodociągowa 
czyli rozbudowa trzech SUW-ów, w Żelechowie, w Musułach w Bartoszówce, wraz z oprogramowaniem 
stacji na zliczanie stanu liczników. 
Wykonanie reduktora ciśnienia między SUW Żelechów, a SUW Musuły jest to potrzebne żebyśmy mogli w 
przypadku odpukać jakiejś awarii na którymś SUW-ie albo odstawienia SUW-u do remontu, wyłączenia 
całkowicie 



żebyśmy mogli jednym SUW-em obsłużyć dwa obszary (niezrozumiałe) które w podstawowej pracy są 
obsługiwane przez inny SUW. SUW to przypomnę dla niewtajemniczonych Stacja Uzdatniania Wody. 
Budowa sieci wodociągowej w miejscowościach gdzie są opracowane projekty sieci, oraz gdzie są 
planowane do zaprojektowania sieci wodociągowe, wymiana wodomierzy u mieszkańców, 
wszystkich mieszkańców wyliczyliliśmy że mniej niż 4000 ale zaokrągliliśmy do 4000 wodomierzy. Żeby tam 
mimo wszystko nowocześnie, radiowo, żeby nikt nas nie… nielegalnie nie pobierał wody 
Gospodarka ściekowa i kanalizacyjna, budowa sieci kanalizacyjnej na terenie miejscowości Osowiec. Trochę 
jak obiecałem na początku, jest pan nowy radny. Jest pan Nowy Radny? Nie ma. 
Budowa sieci na terenie miejscowości Osowiec, podłączenia się do sieci kanalizacyjnej w Grodzisku 
Mazowieckim. Generalnie, Osowiec. Budowa przyłączy kanalizacyjnych, na tym terenie w Osowcu, 
zakup gruntu pod rozbudowę oczyszczalni ścieków opracowanie koncepcji rozbudowy oczyszczalni lub 
opracowanie dokumentacji projektowej rozbudowy oczyszczalni ścieków 
zaprojektowanie kolejnych kilometrów sieci kanalizacyjnej na terenie naszej gminy żeby mieszkańcy nie 
musieli z własnych pieniędzy wykładać na projekty. 
Budowa PSZOK-u, opracowanie dokumentacji projektowej budowa i organizacja PSZOK-u dostosowanie 
infrastruktury społecznej Gminy Żabia Wola do kompleksowego wykonania niezbędnych prac na drogach 
gminnych 
na terenie Gminy Żabia Wola, wraz z wykonaniem oświetlenia. Czyli już nie tylko drogi, chodniki, rowy, ale 
jeszcze ekstra wraz z rozkładanym asfaltem będzie oświetlenie. 
(niezrozumiałe) w zakresie obecnych projektów dróg Gminnych, czyli rozbudowa, przebudowa, remont. 
Które nie zostały wcześniej zrealizowane, żeby nie leżały na półce i się nie kurzyły 
to je złożymy, żeby móc je wybudować. Wykonanie energooszczędnego oświetlenia przy wykonywanych 
pracach drogowych, zakup ciągnika, o który zabiegam od roku z osprzętem do utrzymania w dobrej kulturze 
rowów przydrożnych. 
Może nasadzenie określonych gatunków roślin, bądź drzew po wykonaniu określonych prac na drogach 
gminnych. Żebyśmy też nie wyglądali jak pustynia wyasfaltowana wybetonowana składnikami 
tylko żeby to miało trochę smak tak jak Milanówku na przykład miasto-ogród, no to może my byśmy się 
nazwali wieś-ogród. 
Dostosowanie infrastruktury społecznej w Gminie Żabia Wola do występujących potrzeb w zakresie Oświaty 
Sportu i Rekreacji. To jest budowa sali gimnastycznej i dobudowa budynku obecnej szkoły podstawowej w 
Skułach. 
Czyli aktualizacja dokumentacji projektowej o czym będę mówił później jeszcze, jest to w trakcie 
opracowanie projektu do budowy, też w trakcie (niezrozumiałe) przygotowania postępowania 
przetargowego, 
nadzór autorski i inwestorski wykonanie robót budowlanych dokończenie rozbudowy OSP, tam brakuje też 
ponad dwóch milionów, być może trzech. Nadzór autorski i inwestorski, to co jest jeszcze do zapłacenia… 
Przemysław Wójcik: (napis pokazany przez Radnego) To NIE JEST SPRAWOZDANIE!!!!! 
Piotr Rybka: wykonanie dalszych robót budowlanych, odpowiednie doposażenie OSP do funkcjonowania 
jednostki, tak żebyśmy byli na wzorowo wyposażoną jednostką OSP 
Gdzie będą przyjeżdżać ludzie nie tylko z całego kraju ale, i z innych krajów, i będą podziwiać. 
Anna Filipowicz: Panie Wójcie, nie wiem czy widzi pan kartkę. Przemek, już wszyscy widzieli, dziękujemy 
bardzo. Panie Wójcie, prosimy tak troszeczkę zwięźlej, bardziej merytorycznie, żeby to dotyczyło 
sprawozdania. 
Piotr Rybka: Ja nie leję żadnej wody, tylko konkrety same. Szczegółową uwagę, szanowni państwo, jeżeli 
państwo sobie nie życzycie to wystarczy podjąć uchwałę że mam nie robić tego i nie będę robił 
a to jest sprawozdanie wójta o jego pracach w okresie międzysesyjnym jest na państwa prośbę. To nie ja to 
wymyśliłem 
Szczególną uwagę chciałbym również zwrócić radnym Gminy oraz Sołtysom na informacje pojawiające się 
na naszej stronie internetowej, jak również przekazywane radiowo, oraz listownie do mieszkańców naszej 
gminy. 
Odnośnie (niezrozumiałe) realizacji projektu w zakresie inwentaryzacja indywidualnych źródeł ciepła na 
terenie gminy Żabia Wola. 
Wracając jeszcze do tych wszystkich tematów które składamy wnioski o dofinansowanie, chciałem 
powiedzieć że tego jest bardzo dużo, to znaczy samych dróg mamy na kwotę 125 588 200 zł 



czyli jeżeli dostaniemy te pieniądze, to nasza gmina przez ostatnie 50 lat nie włożyła Nawet małej części tej 
kwoty na wszystkie drogi które mamy na terenie naszej gminy 
w związku z tym będzie to eksplozja już nie tylko szaleństwo nie to będzie już po prostu coś czego nigdy w 
naszej Gminie, ani sąsiadów nie było. No i być może będziemy wszyscy zadowoleni wtedy. 
Chciałem również przekazać aktualne dane dotyczące epidemii na terenie gminy Żabia Wola, stan na dzień 
23 września. 
Liczba osób u których potwierdzono zakażenie covid-19 od marca to jest 24 osoby były chore, aktualnie są 
trzy osoby chore. 
Przebieg choroby u mieszkańców naszej gminy był i nadal jest łagodny i nie wymagał pobytu w szpitalu. 
Łączna liczba osób poddanych kwarantannie na mocy decyzji Powiatowego Inspektora Sanitarnego w 
Grodzisku Mazowieckim od początku pandemii to jest 310 plus ja, czyli 311. 
Aktualnie jest to 25 osób. Ogólna liczba osób poddanych kwarantannie granicznej jest 571 osób, aktualnie 
89, co oznacza że jesteśmy miejscem przyjaznym dla obcokrajowców 
5 Września w sobotę między 10:00 a 12:00 godziną było narodowe czytanie Balladyny Juliusza Słowackiego. 
Chciałem podziękować to panu radnemu Mariuszowi Sztompka, za współudział 
oraz organizatorom i uczestnikom wszystkim którzy byli na Narodowym czytaniu 
W domu kultury działy się takie rzeczy jak 30 sierpnia w niedzielę mieliśmy zorganizowane przez Dom 
Kultury, była zorganizowała msza Dożynkowa w Skułach 
Chciałem podziękować Rolnikom, ekipom zaangażowanym w tworzenie wieńcy i kompozycji dożynkowych. 
19 września w sobotę czyli ostatnią sobotę między 11:00 a 14:00 był piąty bieg z Żabką. 
Tutaj również dziękuję wolontariuszom i zwłaszcza radnym którzy byli na tej imprezie. Oraz chciałam 
podziękować sponsorom, zwłaszcza Greenyardowi i Badepakowi. W oświacie chciałbym też powiedzieć co 
się dzieje. 
Magdalena Radomińska: Panie Wójcie, jeszcze strażakom za… wolontariuszom. 
Piotr Rybka: Tak, wielu było wolontariuszy, nie jestem w stanie w tej chwili w stanie wylistować wszystkich 
bo pominął bym jednego wolontariusza i by.. była… i to był by niesmak. 
Dlatego wolę wolontariuszy po kolei nie wymieniać z imienia. Natomiast tak, byli również strażacy. 
Magdalena Radomińska: (niezrozumiałe) nazwisko, mi chodzi tylko o instytucję, tak. 
Piotr Rybka: Tak, ale nie tylko instytucja strażaków tam była, tak, dziękuję strażakom, dziękuję za 
przypomnienie, po prostu nie chciałbym wymienić 90%, a kogoś pominąć, bo wtedy byłoby (niezrozumiałe) 
byłoby niesmacznie. 
Mariusz Sztompka: (niezrozumiałe) pracownikom, dyrekcji domu kultury. Bo cały ten ciężar spadł tak 
naprawdę nawet (niezrozumiałe) 
Piotr Rybka: Tak, też, możemy przejść dalej? Dziękuję bardzo wszystkim którzy się przyczynili do biegu z  
żabką. W oświacie w sierpniu odbyły się egzaminy na stopnie nauczyciela mianowanego dla siedmiu 
nauczycieli 
i 31 sierpnia w uroczystości zorganizowanej przez CUW w Domu Kultury odbyło się uroczyste wręczenie 
aktów nadania stopnia awansu zawodowego dla nauczycieli, oraz wręczenie nagród dla najlepszych uczniów 
SP 
Osobiście oraz przy udziale dyrektorów placówek oświatowych uroczyste ślubowania złożyli, osobiście przy 
mnie, złożyli ci mianowani nauczyciele, oraz odebrali akty nadania stopnia 
i to byli pani Beata Gradolewska nauczyciel logopeda, Pani Iwona Krejner nauczyciel edukacji 
wczesnoszkolnej, pani Sylwia Maciejak nauczyciel matematyki, Pani Agnieszka Olborska nauczyciel edukacji 
wczesnoszkolnej, 
pani Anna Skrzeczyńska nauczyciel wychowania przedszkolnego, pani Ewelina Wojtasiuk nauczyciel 
wspomagający pedagog, pani Małgorzata Wrzesień Nauczyciel wychowania przedszkolnego 
Nagrody dla najlepszego ucznia, gratulacje oraz życzenia dalszych sukcesów na ścieżce edukacji odebrali 
uczniowie Weronika Bogucka z Józefiny. Oliwia Kaźmierska z Ojrzanowa. Oskar Robert Kulawik z Skuł. 
Swój jubileusz 30 lat pracy zawodowej obchodziła pani Lilla Marszałek dyrektor przedszkola Leśna Kraina w 
Żabiej Woli, z tej okazji otrzymała serdeczne podziękowania i życzenia zdrowia, oraz dalszych sukcesów w 
pracy. 
6 sierpnia odbyło się spotkanie kadry zarządzającej jednostek organizacyjnych Gminy Żabia Wola, 
kluczowym tematem spotkania było funkcjonowanie jednostek oświatowych od 1 września 



w tym przeprowadzenie uroczystości rozpoczęcia roku szkolnego, przyjęcie procedury reżimu sanitarnego i 
inne związane z Covid-19, tutaj musieliśmy działać niestandardowo w stosunku do tego co się działo w 
poprzednich latach. 
Przeprowadzenie uroczystości rozpoczęcia roku, rozwiązania oznaczeniu wejść dla poszczególnych 
oddziałów. Pozostawienie uczniów w tych samych klasach. 
Sposoby korzystania z miejsc wspólnych, zmianowość, ograniczenie wejścia rodziców na teren placówki, 
zachowanie wytycznych GIS zostało dostosowane do możliwości lokalowych, personelu 
oraz sposobu działania poszczególnych placówek. 
Decyzje w tym zakresie należały do dyrektorów, ale nie były to decyzja nie konsultowane wcześniej 
robiliśmy wymianę doświadczeń, wiedzy, dyskutowaliśmy jak najlepiej to zrobić. 
Dlatego nie mamy się czego wstydzić wręcz przeciwnie, inne szkoły, w tym zakresie mogą, z innych gmin, się 
od nas uczyć. 
W tym miejscu chciałem szczególnie podziękować dyrektorom, grunu pedagogicznemu oraz innym 
pracownikom oświaty. 
Placówki oświatowe w ramach posiadanych środków zabezpieczyły pracowników w środki ochrony 
osobistej, środki dezynfekujące i ochronne. W tym zakresie placówki otrzymały również wsparcie z MEN 
Jakie płyny, maseczki, termometry, wszystkie jednostki zgodnie z wytycznymi mają wyznaczone miejsca na 
tak zwaną izolatkę. Dla pracownika, ucznia z niepożądanymi objawami. 
Szkoły Podstawowe przygotowują się na wprowadzenie nauczania hybrydowego bądź zdalnego. Każda z 
placówek ma opracowany wspólnie z pracownikami, konsultowane i wdrożone procedury bezpieczeństwa. 
To jest też coś ekstra. Pracownicy zostali poinformowani o ryzyku zawodowym. Na tym spotkaniu zostały 
omówione również warianty możliwych sytuacji 
każda zaistniała sytuacja będzie na bieżąco weryfikowana, poddawana analizie i na tej podstawie, oraz w 
oparciu o opinie, zalecenia powiatowego inspektora sanitarnego, podejmowane będą dalsze decyzje 
Tutaj jestem 24 godziny na dobę pod telefonem, tak jak strażacy-ochotnicy, i w przypadku gdyby coś się 
działo to o każdej porze dnia i nocy odbieram telefon od dyrektora i mamy takie zarządzanie tym obszarem. 
W sierpniu zostało przepraszam, zaschło mi w gardle już, w sierpniu zostały podpisane, to dopiero połowa, 
ojej. W sierpniu zostały podpisane z wykonawcami umowy na zorganizowanie dowozu dzieci 
niepełnosprawnych. 
Wykonawca Express Bus przewozy osobowe, osobowo-towarowe, Radosław Stasiulewicz, umowa zawarta 
przez CUW oraz dostawę biletów miesięcznych dla osób dojeżdżających do Placówek Oświatowych Gminy 
Żabia Wola 
wraz z usługą zapewnienia opieki dla (niezrozumiałe) w trakcie przewozu. Wykonawca PKS Grodzisk Usługi 
Transportowe Jerzy Wiśniewski. 
Umowy zawarte w związku z realizacją zadań dotyczących organizacji transportu przez Urząd Gminy 
W tym obszarze będziemy jeszcze później, być może już nie dzisiaj, ale będziemy jeszcze doprecyzować te 
szczegóły. 
I tak żebyście mieli państwo pełną wiedzę i mieszkańcy bo widzę że pewne są niedociągłości w sensie 
niedoinformowania 
Przed rozpoczęciem roku szkolnego odbyło się spotkanie z właścicielami firm dostarczających posiłki dla 
szkół firma Caracas, oraz dyrektorów 
Posiłki dla szkół w Ojrzanowie, Skułach ze względu na Covid dostarczane w zaizolowanych opakowaniach 
uczniowie dostają je bezpośrednio do klasy, powoduje to że jest niestety drożej, zwłaszcza dla firmy 
dostarczającej, bo trudniej, ale za to będzie posiłek, wiadomo, nie tylko pod względem higienicznym, czyli 
Covid 
ale również pod względem temperatury w wyższym standardzie, bo tak szybko nie wystygnie jak gdyby 
przyjechał luzem. 
Zostały podpisane umowy dotyczące udzielania świadczeń zdrowotnych w zakresie leczenia 
stomatologicznego dla uczniów poszczególnych szkół. 
Uczniowie mogą bezpłatnie korzystać z leczenia w zakresie zawartym w wykazie świadczeń 
gwarantowanych, z wyłączeniem świadczeń ortodoncji. W gabinecie stomatologicznym Anna 
(niezrozumiałe) przy Warszawskiej 24 w Żabiej Woli. 
W gabinecie stomatologicznym Anna (niezrozumiałe) przy Warszawskiej 24 w Żabiej Woli. 



10 września odbyło się z udziałem dyrektorów Placówek Oświatowych oraz zarządu Gminy szkolenie 
finansowanie zadań Oświatowych, optymalizowanie wydatków w szkolnictwie 
przeprowadzone przez przeprowadzone przez panią Elżbietę (niezrozumiałe) to wybitny specjalista, była 
dyrektor szkół oraz kurator z bardzo podejściem biznesowym. 
Bardzo mi się podobało to szkolenie. W ramach szkolenia zostało wskazane wspólne działania dyrektorów 
oraz organu prowadzącego, umożliwiające racjonalne wykorzystanie środków na działania oświatowe. 
Tylko wspólne działania pozwolą zoptymalizować wydatki, takie są konkluzje tego szkolenia a przypominam 
że wydatki na oświatę to jest około 30 czy ile tam procent pani Skarbnik, naszego budżetu bardzo dużo w 
każdym razie. 
21 Września z kolei przekazałem dla każdego ucznia szkoły podstawowej z terenu Gminy Żabia Wola 
bawełniane maseczki wielokrotnego użytku. To jest coś zupełnie ekstra w stosunku do innych szkół w innych 
Gminach. 
Czyli jesteśmy wzorem do naśladowania. Zostało to przewidziane tydzień wcześniej niż ministerstwo 
zdrowia opublikowało, w dniu dzisiejszym takie wytyczne. 
Także umiemy przewidywać ruchy ministerstwa kilka dni wcześniej. 
Rozdysponowane maseczki mają wspomagać ochronę i zapewnić alternatywę dla środków ochrony 
zapewnionych przez rodziców. W miarę możliwości lokalowych i organizacyjnych 
dyrektorzy wprowadzili organizację pracy szkoły i koordynację, która umożliwia zachowanie dystansu 
między osobami przebywającymi na terenie szkoły, i ogranicza gromadzenie się uczniów. 
Na przykład różne godziny przychodzenia uczniów poszczególnych klas do szkoły, różne godziny przerw lub 
zajęć na boisku osobne wejścia do szkoły oraz unikanie częstej zmiany pomieszczeń, w których odbywają się 
zajęcia. 
Ponadto obowiązują ogólne zasady higieny, częste mycie rąk, ochrona podczas kichania i kaszlu, oraz 
unikanie dotykania oczu, nosa i ust. 
Dzieciaki zostały przeszkolone, co wydaje mi się przypomina, są gazetki na tablicach ogłoszeń w szkołach. 
Maseczki są stosowane w przypadku niemożliwości zachowała dystansu 
na przykład w czasie przerw w miejscach wspólnie użytkowanych. 
Zostało zakończone postępowanie przetargowe na wybór dostawcy tabletów do szkół podstawowych w 
ramach programu „Zdalna Szkoła” 50 sztuk z przetargu plus 13 z oszczędności z przetargu, prawo opcji w 
umowie. 
Wkrótce tablety zostaną przekazane do szkół, zostaną państwo o tym poinformowani 
Coraz więcej się robi w Naszym Urzędzie, zwłaszcza w wakacje dlatego tyle to zajmuje czasu. Mamy obecnie 
jest powszechny spis rolny, w tym roku. 
Spisem objęte są gospodarstwa które według stanu na dzień 1 czerwca bieżącego roku prowadziły 
działalność rolniczą. Powszechny spis rolny będzie prowadzony metodami samospisu internetowego 
poprzez formularz spisowy dostępny na stronie spisrolny.gov.pl samospisu przez telefon dzwoniąc na 
infolinię spisową 22 270 99 99 lub bezpośrednio w najbliższym urzędzie gminy albo urzędzie statystycznym 
rachmistrzowie będą realizowali spis rolny dwoma metodami. 
albo urzędzie statystycznym. Rachmistrzowie będą realizowali spis rolny dwoma metodami. 
Wywiad telefoniczny od 16 września do 30 listopada wywiad bezpośredni od pierwszego października do 30 
listopada w ramach metod uzupełniających spisu z rolnikami będą kontaktować się rachmistrzowie spisowi 
Jeżeli z użytkownikiem gospodarstwa skontaktuje się rachmistrz spisowy rolnik ma obowiązek udzielić 
rachmistrzowi odpowiedzi na pytania z formularza spisowego. Na terenie gminy Żabia Wola będzie działał 1 
rachmistrz. 
Udział w spisie jest obowiązkowy, brak udziału w spisie rolnym może skutkować nałożeniem kary grzywny. 
(niezrozumiałe) ustawy o statystyce publicznej. 
Wyniki spisu zostaną opublikowane przez Główny Urząd Statystyczny. 
Teraz przejdziemy do inwestycji na terenie naszej gminy. 
Zadania drogowe w okresie wakacyjnym i początek roku szkolnego. Bieżące utrzymanie dróg gruntowych 
Umowa z wykonawcami na bieżące utrzymanie drug gruntowych została zrealizowana w części 1. 
Wykonawcą jest Rafbud Rafał Jóźwiak z Aleksandrówki wartość umowy 306 528 zł 30 gr. brutto jest 100% 
realizacji 
W części drugiej wykonawcą jest firma dar-bud Dariusz Bednarczyk z Kałęczyna wartości 284 804 zł 04 gr 
brutto też 100% realizacji. 



Umowy z wykonawcami zostały rozszerzone o 50% wartości każdej umowy zgodnie z Prawem Zamówień 
Publicznych. Wykonawcy realizują kolejne harmonogramy. 
Bieżące utrzymanie dróg publicznych. Wykonawcą bieżącego utrzymania dróg o nawierzchni bitumicznej 
jeszcze firma SouthSteam S.A. z Korywca… Kotorywca. Wartość umowy 345 384 zł, też 100% realizacji. 
Wykonawca jest w trakcie realizacji trzeciego harmonogramu. Koszenie poboczy. Trwają prace związane z 
koszeniem poboczy przy drogach bitumicznych na terenie gminy 
oraz przeprawach gruntowych ujętych… z funduszu sołeckim. 
Tutaj chciałem go realizować własnym ciągnikiem ale niestety nie udało się zrealizować moich marzeń. W 
związku z tym jest firma zewnętrzna zatrudniona 
która niestety nie zrobiła to tak jakbym chciał czyli przed dożynkami, bo zaczęło wszystko przed dożynkami a 
skończyła we Wrześniu. 
Przebudowa ulicy Magnolii. Trwają prace związane z przygotowaniem postępowania na budowę drogi 
Magnolii w miejscowości Kaleń-Towarzystwo. Zadania wodociągowe i oświetlenie. 
Opracowanie dokumentacji projektowo-kosztorysowej oświetlenia stref OSA oraz parkingu szkoły 
podstawowej w Józefinie i odcinka ulicy Mazowieckiej zostały odebrane ze starostwa projekty budowlane 
na wykonanie 
energooszczędnego oświetlenia dla otwartych stref aktywności w miejscowości Bartoszówka, Józefina, 
Żelechów oraz parkingu przy szkole podstawowej w Józefinie i odcinka ulicy Mazowieckiej bez sprzeciwu. 
Ja osobiście weryfikowałem jakość tych dokumentów ponieważ mam takie kompetencje techniczne. 
Oświetlenie z funduszu sołeckiego ulica Lipowa w Hucie Żabiowolskiej 
zostało unieważnione postępowanie dwukrotnie ponieważ nie wpłynęła żadna oferta. 
Natomiast po wszczęciu postępowania z wolnej ręki złożone oferty przekraczały znacząco fundusze 
przeznaczone na to zadanie przez radę sołecką. Inwestycja nie zostanie zrealizowana. 
Zostało ogłoszone postępowanie na opracowanie dokumentacji projektowej na budowę 
energooszczędnego oświetlenia na terenie gminy Żabia Wola. W kilku częściach. 
Część pierwsza Skulska w Nowej Bukówce, część druga Działkowa w Pieńskach Zarębskich. Część trzecia 
Słowicza w Słubicy-Wieś, część czwarta ul. Główna we Władysławowie 
część piąta Główna i Jarzębinowa w Hucie Żabiowolskiej, część szósta Objazdowa w Siestrzeni, część siódma 
(niezrozumiałe) we Władysławowie i ulica Objazdowa w Siestrzeni 
Trwają przygotowania postępowania na budowę oświetlenia dwie lampy przy Kasztanowej w Zarębach. 
Budowa energooszczędnego oświetlenia trwają przygotowania dotyczące ogłoszenia postępowania na 
budowę 
energooszczędnego oświetlenia ulicznego dla otwartej strefy aktywności w Józefinie oraz parkingu przy 
szkole podstawowej w Józefinie. 
Na budowę oświetlenia przy ulicy Okrężnej w Bartoszówce. MIAS postępowanie na zagospodarowanie 
miejsca publicznego w miejscowościach Kaleń, Bolesławów, Bartoszówka, Słubica Dobra 
i Osowiec dwukrotnie unieważnione. Oferty nie…jakie wpłynęły do urzędu przekraczały budżet 
przeznaczony na inwestycje, tutaj, no zdecydowanie też większe wymagania mieszkańców niż pieniądze na 
to pozwalały. 
22 września została podpisana umowa z firmą (niezrozumiałe) sp. z o.o. na realizację tego zadania po 
zmniejszeniu zakresu ujętego w projektach. Wartość inwestycji tj. 100 000 zł brutto, po 20 tysięcy na każdą 
lokalizację. 
Jak już jesteśmy przy organizacjach i strefach MIAS to również w Słubicy Dobrej w szkole… dawnej szkole 
zakupiliśmy i zamontowaliśmy piec gazowy, kocioł gazowy w budynku szkoły 
zostało to zrealizowane przez firmę Hydrogaz Krzysztof Szulc, Artur Marszałkiewicz i wartość inwestycji to 
jest 24 969 zł brutto, czyli prawie 25 tysięcy. 
Przebudowa instalacji sanitarnych w zakresie montażu separatora tłuszczu dla budynku Szkoły w Józefinie, 
tutaj się toczyły głębokie dyskusje przez ostatnie pół roku a może nawet dłużej że to powinno kosztować 
kilkakrotnie taniej 
no i niestety zmarnowaliśmy mnóstwo czasu przepychając się tą informacją, czy trochę taniej a w 
rzeczywistości jest tak samo drogo jak było czyli inwestycje odebrano dopiero 24 sierpnia i przekazałem 
zarządcy budynku. 
Wartość inwestycji ponad 67 tysięcy brutto. Roboty na obiektach kubaturowych, Dom Kultury w Żabiej Woli 
zostało zgłoszone przez wykonawcę firmę Okna Kołodziejczyk zakończenie robót części drugiej 



etapu drugiego dotyczące montażu stolarki okiennej wartość umowy 158 828,72 zł brutto planowany 
termin zakończenia umowy 30 września. Firma, to na pewno interesuje to pana Mariusza Sztompkę 
który bezpośrednio jest tam częstym gościem. Firma Luxor zakończyła część trzecią etapu drugiego remontu 
dworku obecnie prace obejmowały remont tarasu, schodów i portyku oraz obróbkę blacharską dachu. 
Portyk to jest wejście dla niewtajemniczonych. Wartość umowy na część pierwszą i trzecią wynosi 410 
763,95 zł brutto. Część pierwsza to jest 335 410 zł 74 brutto 74 gr brutto część trzecia 75 353 zł  21 gr brutto 
Planowany termin zakończenia umowy to 30 października tego roku. Rozbudowa, nadbudowa i przebudowa 
budynku OSP Żelechowie. 
W dniu 17 czerwca została podpisana umowa z firmą (niezrozumiałe) projekt Polska na realizację zadania 
rozbudowa, nadbudowa, remont budynku OSP w Żelechowie etap drugi. 
Termin zakończenia realizacji dwóch części rozbudowy przewidziany jest na 17 grudnia tego roku wartość 
inwestycji 1 208 652,72 zł to zapewne państwo przyjeżdżacie tamtędy Chełmońskiego więc widać. 
rzuca się w oczy to jak pięknieje ten budynek. 
No i chyba będziemy zadowoleni ostatecznie, nie tylko my ale przede wszystkim strażacy. W OSP w Skułach 
trwają prace związane z wyborem oferty do postępowania na budowę garażu przy jednostce OSB w Skułach. 
Tutaj brakuje kilku tysięcy, kilkunastu nawet. Przemysław Wójcik (Obrócił kamerę do góry nogami) 
Piotr Rybka: Termomodernizacja budynków użyteczności publicznej. Widzę że niektórzy już do góry nogami 
chodzą. (stłumiony śmiech) 
W dniu 4 września została podpisana umowa na wykonanie dokumentacji projektowo-kosztorysowej 
termomodernizacji budynku użyteczności publicznej dla budynku socjalnego w Musułach, Osowcu 
dla budynku Urzędu Gminy, oraz budynku ośrodka zdrowia. Także nie jest prawdą że nic się nie dzieje z 
naszym ośrodkiem zdrowia 
(niezrozumiałe) niektórzy zarzucają mi że kompletnie nic się nie dzieje, tak to tylko wygląda, w 
rzeczywistości nie tylko pod względem technicznym ale również organizacyjnym wiele się dzieje, 
i przymierzamy się do usprawnienia funkcjonowania naszego ośrodka zdrowia. Wartość inwestycji wynosi… 
inwestycji w postaci tej termomodernizacji, dokumentacji 130 380 zł brutto. 
Termin realizacji 4 listopada. Kwoty związane z całkowitym wykonaniem tej termomodernizacji, mówiłem 
jakieś pół godziny temu 
Dokumentacja projektowo-kosztorysowa rozbudowy szkoły podstawowej w Skułach. W dniu 17 września 
czyli w zeszłym tygodniu została podpisana umowa z firmą usługi projektowe Andrzej Daniluk z Warszawy 
na wykonanie dokumentacji projektowo-kosztorysowej, w zakresie wprowadzenia zmian rozwiązań 
funkcjonalno-użytkowych, oraz rozwiązań konstrukcyjnych 
Posiadanie dokumentacji projektowej, rozbudowa szkoły podstawowej w Skułach, wraz z urządzeniami 
budowlanymi. Wartość tej dokumentacji, to jest tylko 100 860 zł brutto. Termin realizacji ekspresowy. 
Dlatego mogłoby to kosztować 2 razy więcej w tym terminie. 17 listopada 2020 roku. W posiadanej przez 
gminę dokumentacji projektowej konieczne jest wprowadzenie zmian rozwiązań funkcjonalno-użytkowych 
oraz konstrukcyjnych, które pozwolą na dostosowanie powierzchni istniejących sal lekcyjnych do potrzeb 
klas liczących 25 uczniów oraz zaprojektowane nowych sal lekcyjnych 
tak aby w placówce mogły jednocześnie odbywać się zajęcia lekcyjne dla wszystkich oddziałów, ośmiu klas 
plus zerówka. 
Obecnie w największej sali lekcyjnej mieści się zaledwie kilkunastu uczniów, 12 czy 14, co doskonale widzą 
mieszkańcy, rodzice, którzy odprowadzą tam dzieci oraz grono pedagogiczne czy dyrektor 
No i tutaj po tym szkoleniu z Oświaty, z panią Elżbietą Rawenda, no to jest między innymi powód dlaczego 
wyszkolenie, wykształcenie w naszej gminie kosztuje nawet 22 000 rocznie 
a w Warszawie tylko 7 tysięcy rocznie i w Warszawie mają wyższe wyniki jeżeli chodzi o egzaminy 
procentowe na przykład ośmioklasisty. W związku z tym staramy się to usprawnić. 
Ale obiekt jest nam potrzebny aby to usprawnić. Bo nie można prowadzić zajęć z dziećmi na dworzu, poza 
WF-em. 
Docelowo budynek szkolny zostanie rozbudowany o klatkę schodową oraz dwukondygnacyjny łącznik 
pomiędzy istniejącym obiektem a nową salą gimnastyczną spełniającą wszelkie wymogi Ministerstwa 
Sportu. 
Ale nie będzie to hala sportowa panie radny Mariuszu Sztompka. Halę sportową mamę bardzo dużą w 
Ojrzanowie i nie jest ona wykorzystywana więc zapraszam wszystkich ze wszystkich wsi do Ojrzanowa. 



Będzie to po prostu sala gimnastyczna z prawdziwego zdarzenia, ale nie hala wielkości Ojrzanowa. 
Uprzedzam. Nowa dokumentacja projektowa ma powstać jeszcze w tym roku czyli w listopadzie. 
Zaproponowane rozwiązanie, koncepcja już jest konsultowana, była wczoraj konsultowana i ciągle jest 
jeszcze konsultowana przez… z dyrektorem panią Dominiką Brzezińską oraz gronem pedagogicznym 
oraz przedstawicielami rodziców uczniów uczęszczających do tej szkoły. Tak żeby spełniało to również ich 
oczekiwania. 
Terminu wybudowania szkoły nie jest jeszcze znany, staramy się o te… o środki o których również mówiłem 
godzinę temu, czy może nawet 40 minut temu i są to środki bardzo ogromne 
to znaczy na tą szkołę co najmniej kilkunasto milionowe, natomiast środki o które się staramy no to są nie 
tylko na drogi na poziomie ponad 125 000 000 
ale na tą wszystką pozostałą infrastrukturę którą państwu powiedziałem, też są na poziomie ponad 50 
milionów, więc… 
więc… dokładnie jeszcze nie policzyliśmy bo ciężko o specjalistów którzy umieją wycenić na przykład SUW-y 
na terenie naszej gminy czy Mszczonowa co zostało udowodnione przez ostatni rok dyskusji z państwem 
więc nie będę tutaj mówił tych dokładnych cyfr, ponieważ nie ma tutaj fachowców od określenia się, ile co 
może kosztować. 
W związku z tym staram się o około 200 milionów dla naszej Gminy. Jest to zastrzyk który może 
spowodować bum jeżeli chodzi o jakość, komfort życia, co najmniej awans do pierwszej ligi jeżeli chodzi o 
jakość życia w Polsce. 
Także żebyśmy nie byli gdzieś tam zapomnianą gminą pod Warszawą, tylko żeby (niezrozumiałe) gminą 
którą można, w której się przyjemnie mieszka. Przyjemniej niż w Warszawie, czy Milanówku czy nawet 
Grodzisku. 
Mam nadzieję, że się uda. Uprzejmie proszę o wsparcie, przynajmniej mentalne. Żadnego innego nie 
potrzeba. Dziękuję bardzo za uwagę. Jeżeli są pytania to proszę. 
Anna Filipowicz: Dziękujemy. To sprawozdanie… Proszę, pan Przemek jeszcze ma pytanie 
Przemysław Wójcik: Dobrze, panie Wójcie. Bardzo dużo informacji, bardzo dużo informacji szczegółowych i 
precyzyjnego o planach. 
Samego sprawozdania było też sporo, ale teraz bardzo bym prosił o jakąś esencję bo w tym natłoku planów i 
projektów umknęły myślę istotne kwestie sprawozdania z działalności Wójta, nie urzędu. Dziękuję. 
Piotr Rybka: Co, życzy sobie pan żebym otworzył kalendarz i teraz przeczytał wszystkie spotkania czy, co 
robiłem po kolei? 
Anna Filipowicz: Albo może po prostu jakieś najistotniejsze rzeczy wysłać na maila? 
Przemysław Wójcik: Ale dlaczego, tak przyjemnie się tego słuchało przez (niezrozumiałe). 
Anna Filipowicz: Ale to ja proponuję może spotkanie… 
Piotr Rybka: Proszę się przyznać, że pan spał podczas mojego sprawozdania. Teraz chce pan abym w jednym 
zdaniu streścił dwie godziny mówienia. Proszę spojrzeć prawdzie w oczy. 
Przemysław Wójcik: (stłumiany śmiech) bynajmniej, ja nie sypiam o tej porze panie Wójcie. Po prostu, 
naprawdę, dużo planów… 
Piotr Rybka: Jest to nagrane na YouTubie, można sobie do poduszki później odtworzyć. 
Przemysław Wójcik: na pewno zrobię to z rozkoszą (niezrozumiałe) 
Anna Filipowicz: Ktoś ma jeszcze pytania do pana Wójta? Proszę, pan Marczewski. 
Krzysztof Marczewski: Ja mam pytanie pierwsze i od razu bym prosił o odpowiedź, potem będę miał jeszcze 
kolejne. 
Na początku jak prezentowany był nasz nowy kolega Radny, otrzymałem taką informację od pana Wójta że 
będzie to co deklarował kampanii wyborczej 
pan Filarczyk będzie realizowany i chodnik i tam jeszcze rzeczy i tak dalej to czy ja rozumiem że kosztem tych 
inwestycji u mniej lubianych radnych pewne rzeczy nie będą realizowane. 
Piotr Rybka: Panie radny… 
Anna Filipowicz: Przepraszam, ja tylko dodam że pan Filarczyk jest cały czas obecny na posiedzeniu. 
Krzysztof Marczewski: Gdzie? 
Piotr Rybka: Panie Radny Krzysztofie Marczewski, ja nic nie poradzę że pan mnie nie lubi. 
Krzysztof Marczewski: Ale ja nie o to pytałem. 
Piotr Rybka: Panie Radny Krzysztofie Marczewski, ja lubię naszych mieszkańców i będę tak robił żeby 
mieszkańcy byli ze mnie zadowoleni 



ale nie jestem w stanie spowodować żeby pan nie lubił. I to mnie troszkę boli ale trudno. 
Anna Filipowicz: Wydawało mi się że panu Krzysztofowi chodziło czy będzie pan dzielił równo i 
sprawiedliwie pośród wszystkich mieszkańców naszej gminy. 
Rozumiem że będzie pan dzielił równo i sprawiedliwie w miarę możliwości. Czy ktoś ma więcej pytań? 
Krzysztof Marczewski: Ja jeszcze jedno. 
Anna Filipowicz: Proszę. 
Krzysztof Marczewski: Te wszystkie inwestycje, plany i domniemania o których pan wspomniał będą 
wymagały środków własnych. 
Czy pokusi się pan o sporządzenie dla Radnych, skoro mają podejmować tak ważne decyzje, szczegółowego 
planu pana pomysłów 
do realizacji na bieżący rok, potem na bieżący rok, bo rozumiem że nie zrealizujemy 125 000 000 dróg w 
jednym roku bo nie pozwoli na to nasz budżet gminy. 
W związku z tym zanim pan zaszaleje z wnioskami to czy podzieli się pan z nami swoją gotowością 
do takich wniosków i czego mamy się spodziewać w pana oczekiwaniach odnośnie uchwały budżetowej. 
Piotr Rybka: No zapewne trzeba by było się spodziewać wprowadzenia rozmyślnej gospodarki finansami 
naszej gminy. 
To znaczy nieposiadania najniższych podatków w całym regionie tylko urealnienia do standardu krajowego 
zgodnie z rozporządzeniami i stawkami w rozporządzeniu, oraz tego co jest w sąsiednich (niezrozumiałe) 
Krzysztof Marczewski: (niezrozumiałe) szczegółowo 
Piotr Rybka: Oraz urealnienia pewnych kosztów. Tak, na co pozwalają państwa kompetencje. 
To państwo są odpowiedzialni za politykę tych środków własnych gminy, a ja dalej niż swoje kompetencje 
pozyskuję 70 czy 80% środków zewnętrznych. Czyli… 
Krzysztof Marczewski: (niezrozumiałe) 
Piotr Rybka: Ale ja wiem o co pan pytał. Pan po prostu chciałby tylko się sprzeciwiać wszystkiemu i żeby 
pomimo i tak i tak się robota robiła. No niestety, do (niezrozumiałe) 
Krzysztof Marczewski: (niezrozumiałe) Piotr Rybka: potrzebna jest drużyna 
Krzysztof Marczewski: (niezrozumiałe) proszę o następne pytanie bo (niezrozumiałe) 
Piotr Rybka: (niezrozumiałe) tą drużynę opowiedział że pan będzie po przeciwnej stronie, chyba że zwolnię 
kilku pracowników Gminy. 
Niestety nie będzie pan wchodził w moje kompetencje i nie będę zwalniał na pana życzenie kompetentnych 
ludzi. 
Tylko po to żeby panu zrobić przyjemność. W związku z tym niestety od roku pan wojnę prowadzi domową. 
Krzysztof Marczewski: (niezrozumiałe) Piotr Rybka: Co ja mogę z tym zrobić panie Krzysztofie? 
Krzysztof Marczewski: (niezrozumiałe) nie na temat, ja nie o to pytałem. 
Piotr Rybka: Nie wchodzę w pana kompetencje a pan proszę, nie wchodzi w moje. I będzie wszystko w 
porządku. 
Działajmy zgodnie z ustawą o samorządzie. Dobrze? I to będzie załatwione. 
Anna Filipowicz: Dziękuję, Czy ma ktoś jeszcze pytania? 
Krzysztof Marczewski: (niezrozumiałe) Mariusz Luc: Pani przewodnicząca, jeszcze ja. 
Krzysztof Marczewski: Ja jeszcze jedno, ostatnie. Wójt bardzo szczegółowo zrelacjonował nam 
postępowanie egzekucyjne w stosunku do jednego z mieszkańców 
w końcu nie dowiedzieliśmy się jaka to jest zaszczytna kwota, ale miałbym pytanie. 
Czemu pan Wójt nas nie informuje o postępowaniach w sądzie pracy i potencjalnych kosztach jakie mogą 
nas czekać z tego powodu? 
Piotr Rybka: Poinformuję o tych sprawach jak tylko się sprawa zakończy. Dam do przeczytania 
zanonimizowane wszystkie dokumenty panie Radny. 
Krzysztof Marczewski: Dziękuję. 
Anna Filipowicz: Dziękuję, proszę pan Luc. 
Mariusz Luc: Panie Wójcie pan wspomniał już o tym już żeby Radni, każdy na swoja stronę szukał tych 30-
40%. Czy my jakieś… dostaniemy jakieś dokumenty które będą nas… 
Piotr Rybka: Nie 30-40, ale 20-30. 
Mariusz Luc: Tak, no przepraszam. Czy my dostaniemy jakieś dokumenty które będą nas do tego 
upoważniały? Czy to jest tylko taka prośba? 
Piotr Rybka: W pewnym czasie dostaniecie dokumenty, natomiast na chwilę obecną chciałbym 



żebyście zaczęli zastanawiać się jak spowodować żeby nas było stać na wkład własny. 
Ja już mógłbym o tym mówić powiedzmy w Styczniu, ale ja to mówię we Wrześniu. Także macie ten komfort 
trzech czterech miesięcy wcześniej. 
Mariusz Luc: Dziękuję bardzo. 
Piotr Rybka: Proszę 
Anna Filipowicz: Dziękuję, proszę pani Iliana. 
Iliana Kacprzak: Ja mam takie pytanie do pana Wójta, ponieważ nie dalej jak tydzień temu rozmawialiśmy na 
komisjach o przejmowaniu drogi o szerokości 8 metrów 
jednym z argumentów za nie przejmowaniem takich dróg była kwestia właśnie dofinansowania z FDS-ów na 
zrobienie takich dróg. 
I dotychczas zawsze pan wójt przekazywał informację że żeby dostać z FDS-ów dofinansowanie taka droga 
musi mieć pas drogowy 10 m. 
Dzisiaj mówi pan o dofinansowaniu z FDS-ów na drogę Chełmońskiego w Bieniewcu, gdzie wyszło 7 i pół z 
chodnikiem. 
To czy zmieniły się wytyczne i teraz będzie już mogli takie ośmiometrowe drogi robić z FDS-ów czy to z 
jakiejś innej puli? Proszę o wyjaśnienie. 
Piotr Rybka: Jest to z FDS-ów, nie z innej puli i wszystkie drogi z Funduszu Dróg Samorządowych muszą być 
realizowane zgodnie z warunkami technicznymi 
jakim muszą odpowiadać drogi, i o ile mi wiadomo nic się nie zmieniło przez ostatni okres, na zmniejszenie 
wymogów i restrykcji. 
Jeżeli pani sobie życzy odpowiedzi precyzyjnej, na precyzyjne pytanie proszę o zadanie pytania na piśmie. 
Otworzymy rozporządzenie warunki techniczne i znajdziemy odpowiedź taką żeby była precyzyjna i pewno 
nie była kłamstwem. 
Iliana Kacprzak: Dobrze. 
Piotr Rybka: Ponieważ pani często mnie posądza o to że ja kłamię. 
Anna Filipowicz: Dziękuję, pani Magdalena Kozicka, proszę. 
Piotr Rybka: Bardzo mi przykro. 
Magdalena Radomińska: Ja mam pytanie, na jakim etapie są te tablety z tego dofinansowania co się ciągnie 
od marca, dla szkół. 
Bo już ostatnio słyszeliśmy że prawie, prawie  i na jakim jest to etapie, to pierwsze pytanie. A drugie pytanie, 
na jakim etapie jest przygotowanie przetargu na śmieci. Dziękuję. 
Piotr Rybka: Jeżeli chodzi o tablety, to tak jak mówiłem, jest wykonawca wybrany. Mamy oszczędności bo 
ceny udało nam się uzyskać dużo lepsze niż planowaliśmy. 
Dodatkowo tam bodajże 13 laptopów dzięki temu no i 50 plus 13 a za kolejne 55 tysięcy 39 laptopów w tej 
samej… Tabletów w dobrej cenie. Kiedy to będzie zrealizowane? 
No to że mamy umowę podpisujemy umowę, wybór został dokonany. No to jeszcze ten ktoś musi mam 
dostarczyć nie wiem dokładnie ile czasu im to zajmie. (niezrozumiałe) 
Magdalena Radomińska: (niezrozumiałe) umowa jest już podpisana panie Wójcie. 
Piotr Rybka: (niezrozumiałe) jest podpisany wybór wykonawcy, umowa nie pamiętam czy jest podpisana. 
Jeżeli pani sobie życzy żebym w trakcie, nie wiem jutrzejszego dnia na przykład, wystąpił z pismem do 
dostawcy żeby określił się 
kiedy precyzyjnie dostarczy te tablety, no to mogę to zrobić. Proszę tylko (niezrozumiałe) 
Magdalena Radomińska: (niezrozumiałe) takich warunków zawartych, do kiedy ma dostarczyć te Tablety? 
Piotr Rybka: Wie pani, nie mam przed sobą (niezrozumiałe) 
Magdalena Radomińska: (niezrozumiałe) po prostu jak będzie możliwość to bym poprosiła o informację czy 
muszę na piśmie składać prośbę? 
Piotr Rybka: Dobrze by było żeby się pani przypomniała w jakikolwiek sposób, wystarczy… 
Magdalena Radomińska: Dobrze. Piotr Rybka: (niezrozumiałe) w ramach dobrej współpracy, może nie 
interpelacji ale no, przypomnienia po prostu. 
Magdalena Radomińska: Dobrze, to dziękuję. Teraz w takim razie poproszę o drugie pytanie, donośnie 
Śmieci i przetargu. 
Piotr Rybka: Jeżeli chodzi o śmieci przetarg, jest podpisana umowa w tej chwili na Polną… z wolnej ręki na 
kontynuowanie od lipca do listopada. 



Przystępujemy do wyboru dostawcy na… do przetargu na… od grudnia do końca lutego na 3 miesiące jest to 
spowodowane tym że postępowanie na dłuższe… 
postępowanie na odbiór i na zagospodarowanie niestety trwa, szacujemy 4 czy nawet więcej miesięcy. W 
związku z tym nie bylibyśmy w stanie tego realizować w tym roku. 
Więc… a chcemy spróbować ponieważ państwo sobie tego życzą, oraz widzimy że Grodzisk tak zrobił 
natomiast ja do końca nie jestem pewien czy to będzie dobre rozwiązanie czy to będzie taniej… 
Magdalena Radomińska: A panie wójcie, dlaczego tylko na trzy miesiące ta umowa… ma być ten przetarg? 
Piotr Rybka: Ponieważ państwo sobie życzyli żeby zrealizować umowę… żeby zrealizować zakup rozdzielenia 
zagospodarowania w stosunku do odbioru. 
Dlatego ten na trzy miesiące będzie łącznie jeszcze, żeby te postępowanie w dwóch krokach. 
Bo to musimy w dwóch krokach, najpierw musi być odbiór… nie sorry, najpierw musi być 
zagospodarowanie. 
I jak się wie u kogo jest zagospodarowanie, wtedy się robi postępowanie na odbiór. 
I jeszcze jeżeli się coś zamiesza w sensie że wykonawca oferent zrezygnuje, no to wtedy jeszcze jest 
(niezrozumiałe) 
Magdalena Radomińska: (niezrozumiałe) nie bardzo rozumiem. Nawet trzy miesiące to już będzie ta nowa 
formuła, czy to będzie stara Formuła? 
Piotr Rybka: To będzie łącznie. Stara formuła według pani nomenklatury. 
Magdalena Radomińska: Czyli na trzy miesiąca według starego systemu odbiór i odwiezienie śmieci a 
później będzie kolejny przetarg na rozdzielenie tych dwóch jakby funkcji, tak? 
Piotr Rybka: Tak. Mam informacje już od wykonawcy od dostawcy tabletów, że określił się że dostarczy 
tablety do 15 listopada…. do października. Do 15 października. 
Także już mieliśmy telefon do dostawcy i podał taki termin. Także sprawa  śmieci jest bardzo dużym 
tematem jeżeli chodzi o organizowanie postępowania 
bo chcemy spróbować zrobić to dwuetapowo i nie wiemy jakie będą wyniki kompletnie. 
Grodzisk ma zupełnie inną sytuację ponieważ ma częściowo zagospodarowanie odpadów, zwłaszcza tych 
najdroższych czytam prawie… 
jednych z najdroższych czyli zielonych na swoim własnym prywatnym gminnym miejscu, więc jest 
kompletnie inna sytuacja i może to generować oszczędności. 
My nie mamy gminnego miejsca gdzie moglibyśmy trawę czy inne zielone odpady składować. 
No zobaczymy co z tego wyjdzie, no ale tak jak mówię, państwo chcieli naśladować Grodzisk, no to czemu 
nie spróbujmy. 
Ja nie wiem co z tego wyjdzie. Nie jestem pewien czy zyskamy na tym czy po prostu tylko zmarnujemy 
energię i czas. 
Nie wiem. W czym jeszcze mogę pomóc. 
Anna Filipowicz: Proszę. 
Piotr Rybka: To ja dziękuję już jak nie ma więcej pytań. 
Anna Filipowicz: Jeszcze jest pytanie od pana Norberta. 
Norbert Klimkowski: Panie Wójcie, orientuje się pan kiedy będą podjęte prace na ulicy długiej 
(niezrozumiałe) związane z remontem drogi powiatowej? 
Piotr Rybka: W Żelechowie? 
Norbert Klimkowski: Nie, jest Ojrzanów-Towarzystwo. 
Piotr Rybka: Ojrzanów-Towarzystwo, w stronę kościoła, tak? 
Norbert Klimkowski: tak 
Piotr Rybka: Czyli od Promyka do Kościoła. Tak? 
Norbert Klimkowski: Dokładnie tak. 
Piotr Rybka: Tak, orientuję się 
Norbert Klimkowski: Jaki to jest termin? 
Piotr Rybka: Spodziewałem się że będzie to wiosna przyszłego roku, pan starosta życzył sobie żebym 
powiedział czy nadal zamierzam współpracować z panem starostą. 
Podjęłem pewne zobowiązania, które gwarantują nam rozwój dróg powiatowych. 
Norbert Klimkowski: Dziękuję za odpowiedź. 
Piotr Rybka: Proszę. 
Anna Filipowicz: Proszę, pan Marczewski. 



Krzysztof Marczewski: Wolę sobie wrócić jeszcze do tematu śmieci. 23 czerwca informuje nas urząd na 
stronie BIP, został zamknięty dialog. 
Nie ma żadnych dokumentów które by stanowiły rodzaj protokołu, sprawozdania tego dialogu. Czy 
rozumiem panie Wójcie że nikt się nie zgłosił do tego dialogu z oferentów? 
Piotr Rybka: Proszę zapytać interpelacyjnie Panie Krzysztofie ponieważ wtedy będziemy mogli precyzyjnie 
panu odpowiedzieć, bo to jest coś… 
coś pan wie że coś gdzieś dzwoni, ale nie wie w którym kościele. Proszę o precyzyjne pytanie, na 
(niezrozumiałe) 
Krzysztof Marczewski: (niezrozumiałe) ja pozwolę sobie na bardziej dosadne określenie,niech pan ze mnie 
nie robi idioty. 
Jeżeli mógł pan w ten sposób odpowiadać koleżance Radomińskiej, może pan odpowiedzieć również i mi. 23 
czerwca 
w postępowaniach publicznych został ogłoszony dialog dotyczący rozwiązania problemu nieczystości. 
W związku z tym pytam pana czy na tym dialogu coś było, ktoś przyjechał jakiś dialog podjęliście? Czy jest 
jakiś protokół z tego? Bo na stronie BIP nie widzę żadnych zapisów. 
Anna Filipowicz: Proszę państwa, ja przypominam że jesteśmy na wizji, oglądają nas mieszkańcy naszej 
Gminy 
reprezentujemy naszych mieszkańców, i chciałabym żeby te sesje odbywały się na poziomie wyższym niż w 
tym momencie. 
Krzysztof Marczewski: no ale (niezrozumiałe) 
Anna Filipowicz: Ja bardzo proszę jeżeli pan może niech pan napisze tę interpelację. Niech pan Wójt 
odpowie wszystko zgodnie z prawem, prawdą. I tyle. 
Krzysztof Marczewski: Nie wiem czy mogę bo potem będę piętnowany, że (transmisja urwana w połowie 
słowa, reszta wypowiedzi niezrozumiała) 
Anna Filipowicz: Proszę napisać interpelację, przyjmę, przekażę wójtowi. Wójt będzie miał obowiązek na nią 
odpowiedzieć. 
Krzysztof Marczewski: Zapytam pana Wójta inaczej. Bo to już nie będzie jakieś nie wiadomo gdzie dzwoni, 
12 maja został rozwiązany ostatni przetarg dotyczący śmieci. 
Były na nim złożone dwie oferty, wiemy że były wysokie. 
Znamy te kwoty, jest to opublikowane na BIP. Dlaczego od 12 maja do dzisiaj do 23 września 
wiedząc że procedura przetargowa dwuetapowa zagospodarowania i odbioru nieczystości jest tak długo 
trwała nie podjęto żadnych działać w tym kierunku. 
Piotr Rybka: Przepraszam, ale zgodnie z porządkiem obrad nie ma takiego punktu żebym mógł być 
przesłuchiwany jak na komisji śledczej. 
Niestety proszę o interpretację panie radny Marczewski. 
Anna Filipowicz: Panie Krzysztofie, bardzo proszę o napisanie interpelacji. Kolejną interpelację również złożę 
panu Wójtowi. 
Krzysztof Marczewski: Dobrze, pani przewodnicząca ja mam pytanie 
Czy uważa pani że takie traktowanie mojego wystąpienia jest poprawne w pani pojęciu jeżeli w sposób tak 
beznadziejny dosyć odpowiada się koleżance Radomińskiej 
a mnie na bardzo konkretne, zdecydowane pytanie, nie można odpowiedzieć na Sesji? 
Anna Filipowicz: Panie Krzysztofie, swoją opinię wyraziłam kilka minut wcześniej, więcej już nie chce 
komentować zachowania jakie tutaj ma miejsce. 
Aczkolwiek czy ktoś ma jeszcze pytanie do pana Wójta? Jeżeli nie przejdziemy do kolejnego punktu. 
Nie widzę pytań, w takim razie przechodzimy do kolejnego punktu jakim jest interpelacje i zapytania 
radnych. 
Chciałbym poinformować że wszelkie interpelacje i zapytania które otrzymałam złożyłam do pana Wójta. 
Dodam że te interpelacje były od pana radnego Krzysztofa Marczewskiego i pana Radnego Mariusza 
Sztompkę. 
W okresie między sesjami zajmowałam się bieżącą korespondencją, bieżącymi sprawami wpływającymi do 
biura rady. 
Zwoływałam wspólne posiedzenie komisji, gdzie Radni opiniowali projekty wprowadzane na dzisiejszych 
obiadach Sesji. 



Uczestniczyłam również w 5-tym Biegu Z Żabką, zawodach sportowych dla dzieci i młodzieży, które odbyły 
się w domu kultury, w ubiegłą sobotę. 
Serdecznie dziękuję i gratuluję zorganizowania takiego fajnego przedsięwzięcia które miały miejsce w naszej 
gminie. 
Przechodzimy do kolejnego punktu punktem którym jest przyjęcie protokołów z obrad poprzedniej sesji. 
Wszyscy państwo Radni otrzymali protokół z poprzedniej sesji na maila. Jeżeli mają państwo jakieś uwagi, 
bądź zapytania, proszę kierować te wszystkie pytania do Biura Rady. 
Przejdziemy do kolejnego punktu, punktu 26 jakim jest wolne wnioski i informacje. 
Przypominam że jeżeli których państwach chce zabrać głos, proszę zasygnalizowane tego faktu poprzez 
podniesienie ręki. 
W tym momencie chciałbym odczytać w zasadzie pytanie do pana Wójta, od mieszkanki naszej Gminy. 
Uwaga panie Wójcie, do pana pytanie. 
Czy została już dokonana wnioskowana w Lipcu w imieniu Rady Gminy Żabia Wola analiza możliwości 
zabezpieczenia 
środków na realizację budowy oświetlenia przy ulicy Mazowieckiej, w Wycinkach-Osowskich 
pozwolenie na budowę z dnia 20 stycznia 2017 roku, wygasza w przyszłym roku. Kiedy można spodziewać 
się realizacji od lat oczekiwanej przez mieszkańców inwestycji? 
Piotr Rybka: Odpowiedź udzieli pani skarbnik Anna Sroka. 
Anna Filipowicz: Proszę. 
Anna Sroka: W dniu jutrzejszym wyślę pismo pani sołtys, już mam przygotowane także na dzień dzisiejszy 
analiza budżetu nie pozwala na taką inwestycję. 
Nie pozwala na zapewnienie środków, na realizację tego zadania. I tyle. 
Anna Filipowicz: Dziękuję za odpowiedź. 
Anna Sroka: Wszystko opiszę w piśmie do pani Sołtys. 
Anna Filipowicz: Dobrze, bardzo dziękuję. Mam nadzieję że zadowoli ta odpowiedź panią Sołtys. 
Czy ktoś z państwa jeszcze chciałby zabrać głos? Proszę pan Rady, Przemysław Wójcik. 
Przemysław Wójcik: Tak, ja mam następujące pytanie. Ponieważ podczas ostatnich komisji zwracałem 
uwagę na fakt iż będzie 
w naszej gminie po raz kolejny odbywała się bardzo duża impreza sportowa w której bierze udział wielu 
zawodników. 
Z całego kraju. I padło hasło, że klub otrzymał dofinansowanie w tym roku. Co oczywiście nie jest prawdą, 
bo nie otrzymał w tym roku dofinansowania. 
Czy gmina może lub planuje w jakikolwiek sposób wesprzeć te zawody, chodzi mi o zawody w Tae-Kwon-Do. 
No bo jest to największa impreza sportowa na terenie naszej gminy, która może z czasem wybudować 
pewno markę u nas 
no ale jeżeli Gmina nie będzie wspierała takich działań, no to raczej słabo to wygląda. 
Zwłaszcza że inne imprezy otrzymują dofinansowania. 
A ta jedna jakoś dziwnym trafem z tego co ja dostałem informację i prośbę o interwencję, nie dostaje tych 
pieniędzy. Nie ma szans na żadne wsparcie ze strony gminy. 
Czy jest jakakolwiek szansa, żeby te pieniądze na imprezę która promuje gminę trafiły do organizatorów  z 
(niezrozumiałe). Dziękuję. 
Piotr Rybka: (niezrozumiałe) mówiąc, ja mam coś powiedzieć na ten temat? Co ja myślę? Ja myślę że to jest 
czysta złośliwość, ponieważ 
mecze jedynego Wójta, czy włodarza Gminy w Polsce, który jest mistrzem Polski w tej dyscyplinie sportowej. 
Aktualnym zresztą, i to dwukrotnym złotym medalistą. 
I nie ma zgody Rady na to żeby dołożyć 5000 do organizowania ogólnopolskiej imprezy o nazwie Puchar 
Polski. 
Natomiast na wszelkie inne imprezy czy inne działania prospołeczne, no idą pieniądze szerokim 
strumieniem. 
W związku z tym że jestem osobiście związane z tą dyscypliną sportu, nie będę decydował o tym że dajemy 
pieniądze. 
Po prostu jak państwo zdecydujecie że dajecie pieniądze to damy, a jak nie, no to nie. Ja nie będę w swojej 
sprawie swoim sędziom. 



Anna Filipowicz: Dlatego ja uważam że powinniśmy włączyć temat właśnie do finansowania, tak dużej 
imprezy, która reprezentuje naszą gminę na szczeblu całej polski. 
Powinniśmy włączyć to do obrad następnej komisji. Chciałabym żeby wszyscy radni wyrazili swoją opinię na 
ten temat i żebyśmy mogli zdecydować. To robimy. 
Przemysław Wójcik: Bardzo dziękuję. 
Anna Filipowicz: Czy ktoś, proszę pani Iliana. 
Iliana Kacprzak: Ja chciałam złożyć wniosek formalny, do przegłosowania przez radnych, odnośnie kształtu 
naszych posiedzeń. 
To znaczy czy mają one być zdalne, czy mają być na żywo. 
Ponieważ wielokrotnie się dopominaliśmy o to żeby były one na żywo, dzisiejsza dała jakby dużo przykładów 
do tego że co chwilę 
nam zrywa połączenia, nie możemy brać udziału w głosowaniach, w dyskusjach na temat głosowań 
na temat uchwał, i po prostu warunki pracy są bardzo nie komfortowe. Chciałabym żeby każdy radny mógł 
zagłosować, czy jest za zdalnymi czy (niezrozumiałe) 
Anna Filipowicz: (niezrozumiałe) Tak, w jakich czasach i jakich warunkach, teraz przyszło nam żyć. Nie 
będziemy nie będziemy teraz głosować tego wniosku ponieważ nie mamy wszystkich radnych. 
Jeżeli będziemy mieli radnych, oczywiście możemy włączyć to również do obrad następnej komisji. 
A oczywiście ja jestem również otwarta na państwa telefony. Żadnych telefonów w tej sprawie nie miałam. 
Chciałbym również przypomnieć, co było po ostatniej sesji która była normalną sesją. 
Niektórzy z państwa zastanawiali się czy są zagrożeni korona wirusem, czy nie. Przypominam że 
najważniejsze jest bezpieczeństwo naszych mieszkańców. 
Iliana Kacprzak: Ale to ci mieszkańcy upominają się o to że nie mogą brać udziału w tych sesjach i im się 
mówi że to Radni nie chcą się tak spotykać. No więc wyraźmy (niezrozumiałe) 
Anna Filipowicz: Każdy ma prawo uczestniczenia w sesji. Mogą się mieszkańcy zalogować przez 
skontaktowanie się z biurem rady. 
Anna Filipowicz: Czy ktoś z państwa ma jeszcze… 
Magdalena Radomińska (z wyłączoną kamerą): Nie wszyscy mogą  Aniu, dlatego że starsze osoby, w tym 
Sołtysi, mają z tym duży kłopot, tak? To jest (niezrozumiałe) 
Anna Filipowicz: Tak, ale weźmy też, że te starsze osoby są najbardziej narażone. 
Iliana Kacprzak: Ale nie wszyscy mają warunki techniczne, żeby móc się zalogować. Zresztą Radni również 
mają kiepskie warunki techniczne, i to widać (niezrozumiałe). 
Anna Filipowicz: Na najbliższej komisji, proszę państwo Radni decydują jak będą wyglądały następne obrady 
sesji rady gminy Żabia Wola. 
Anna Filipowicz: Proszę panie Wójcie. 
Piotr Rybka: Chciałem zapytać czy w wolnych wnioskach, podjęto czy Rada Gminy podjęła jakieś działania w 
związku terminem… z organizowaniem sesji w tak późnych godzinach. 
I nie do końca, może tak, nie powiem za dużo, natomiast czy rada gminy podjęła jakiekolwiek działania w 
związku z moją prośbą, na temat organizowania tak późno sesji i komisji w naszej gminie. 
Jeżeli chcieliby państwo usłyszeć to stanowisko to pragnę, mamy dzisiaj panią mecenas na sesji mogłaby 
ewentualnie doprecyzować, jeżeli chcielibyście państwo coś (niezrozumiałe) 
Ja chciałem tylko wiedzieć czy są… toczą się jakieś w tym obszarze. 
Anna Filipowicz: Proszę pan Marczewski. 
Krzysztof Marczewski: (niezrozumiałe, w tle zakłócenia z mikrofonu pana Przemysława Wójcika) na 
poszczególnych posiedzeniach. To ma znacząco skrócić czas posiedzeń. 
Będziemy ten wniosek głosowali prawdopodobnie na najbliższej komisji, a potem na najbliższej sesji. 
I to powinno zmienić tutaj tą rzeczywistość. Czy ja mogę pani przewodnicząca jeszcze jakieś pytanie zadać? 
Anna Filipowicz: Oczywiście, proszę 
Krzysztof Marczewski: Mamy 23 września. Jutro 24-ego, zostanie otwarty, zostanie rozstrzygnięty w 
jakikolwiek sposób zobaczymy 
przetarg na zbiornik retencyjny, na projektowanie zbiornika retencyjnego przy oczyszczalni. 
Proszę mi powiedzieć panie wójcie długo trzeba było czekać bo pierwszy przetarg był dopiero czwartego 
września, drugi 24 września. 
Dlaczego tak długo od początku roku trzeba było czekać i teraz będziemy się spieszyli z tą realizacją 
do końca, bo może się okazać że przetarg jutrzejszy będzie znowu nie skuteczny, bo będzie zbyt drogi. 



Poza tym nie rozumiem skąd się bierze tak wysoka kwota, zaprojektowanie tak dość prostej inwestycji. 
Dziękuję. 
Anna Filipowicz: Panie Wójcie. 
Piotr Rybka: Ja chciałem przypomnieć że wolne wnioski i informacje to nie jest komisja śledcza i 
przepytywanie Wójta. Także uprzejmie proszę o interpretację. 
Anna Filipowicz: Proszę pani mecenas. 
Dominika Palińska: (z mocnymi zakłóceniami) ja proszę państwa, chciałam tylko w nawiązaniu do wniosku 
pani Iliany dotyczącego głosowania co do zdalnej sesji lub też nie 
przypominam przepis prawa, który mówi o tym że decyzje w zakresie zdalności podejmuje przewodnicząca. 
Czyli (niezrozumiałe) zwołuje dany organ. Czyli w tej sytuacji, pani Przewodnicząca Anna Filipowicz 
będzie podejmowała decyzję czy ta sesja będzie się odbywała w trybie zdalnym czy nie zdalnym. 
(niezrozumiałe) głosowanie radnych w tym zakresie. Przynajmniej z formalnego punktu widzenia. Dziękuję 
bardzo. 
Anna Filipowicz: Dlatego zachęcam właśnie, odnośnie tego co pani powiedziała, do dyskusji na najbliższej 
komisji. 
Ja jestem otwarta na państwa propozycje. Jeżeli wszyscy państwo będą woleli mieć normalne sesje – nie ma 
najmniejszego problemu. 
Ja jestem po to… ja jestem dla państwa. Także tylko… 
Dominika Palińska: (z dużymi zakłóceniami) Ja też jednocześnie chciałam zwrócić państwa uwagę że jednak 
99% sesji w tym kraju obecnie odbywa się w trybie zdalnym. 
I wszelkie telekonferencje, i wszelkie spotkania które są możliwe do ograniczenia, w sposób niespotykania 
się na jednej (niezrozumiałe), 
szczególnie w naszej sytuacji kiedy mamy ograniczone możliwości w ogóle w tym zakresie, jednak powinna 
po pierwsze przestrzegać zasad bezpieczeństwa 
a nie ewentualnego komfortu co do możliwości ewentualnego chwilami przerwania 
jak widać wszystkie głosowania odbyły się sprawnie, nic nie zostało przedłużone na dzisiejszej sesji, w 
związku z tym że z problemami technicznymi. 
Także myślę że tutaj z tego tytułu też nie można czynić nikomu zarzutu. Bardzo dziękuję. 
Anna Filipowicz: Bardzo dziękuję, pani Magdalena Radomińska. 
Magdalena Radomińska: Jeśli chodzi o godziny, funkcjonowania, odbywania się komisji, sesji, to w 
większości, przynajmniej okolicznych gmin, są one popołudniami. 
Nie raz jest to na przykład w piątki o godzinie, powiedzmy 16-17 – tej, i jakoś funkcjonują. To po pierwsze. 
Po drugie, jeśli praca i urzędu gminy i Radnych będzie lepiej zorganizowana, i nie będzie gromadzonych 20 
czy więcej punktów, na jedną komisję i później na jedną sesję, 
to nie będziemy musieli siedzieć tyle godzin. I jeśli będziemy się trzymać planu i faktycznie omawiać dane 
sprawy, 
a nie lać wody, to jesteśmy to w stanie zrobić w czasie krótszym. Dziękuję. Takie są moje spostrzeżenia. 
Anna Filipowicz: Zgadza się. Proszę pani skarbnik. 
Anna Sroka: Jeszcze chciałabym tylko sprostować, jeżeli chodzi o podręczniki, ćwiczenia do szkół. 
Rozmawiałam z panią Kamilą, dyrektor CUW-u. 
I to wygląda w ten sposób. Zapotrzebowanie na kazup podręczników i ćwiczeń szkoły zgłaszają za 
pośrednictwem CUW-u do kuratorium w miesiącach maj-czerwiec. 
Dotacja przekazywana jest w Transzach. I do 15 września dokonywana jest aktualizacja wniosku. 
Dlatego później przychodzi ta dotacja po aktualizacji, i należy szybko wprowadzić do budżetu, żeby te książki 
zakupić. 
(głos w tle): (niezrozumiałe) 
Anna Sroka: I w tej aktualizacji są także uwzględnione książki, które zostały zniszczone, o czym w Maju-
Czerwcu szkoły jeszcze nie wiedzą. 
Za zakup książek odpowiadają placówki oświatowe. Ze względów organizacyjnych związanych z Coivid-em 
rozdawania książek może się przedłużyć. 
Jednak nie ma takiej możliwości, aby jakieś dziecko zostało, nie dostało zestawu książek, także proszę o 
cierpliwość i zgłaszanie się do placówek. 
Ostateczne rozliczenie dotacji nastąpi do końca grudnia 2020 r. Także to z mojej strony wszystko, i tutaj jest 
propozycja od pana Jerzego. 



Jerzy Kowalczyk, koordynator Gminy Żabia Wola ds. Transportu: Dzień dobry państwu, z racji na wynik 
państwa głosowań 
dotyczących regulaminu monitoringu w naszej gminie w Osowcu 
pojawiła się tutaj taka propozycja, przygotowana w Urzędzie Gminy, żeby… 
Chciałbym się zająć tą sprawą, przygotowania razem z państwem, z racji tego że są z funduszu sołeckiego 
przeznaczone już środki na monitoring. 
Z racji tego że w Żabiej Woli myślę że też (ściszenie głosu do poziomu niezrozumiałego) 
Będą się w najbliższym pojawiać takie projekty, dotyczące monitoringu, także chciałbym żeby w najbliższym 
czasie zaprosić państwa na… 
Chętnych oczywiście, na spotkanie które, no w ten sposób abyśmy wypracowali ostateczne rozwiązanie, taki 
regulamin myślę że będzie przedyskutowany 
oczywiście z IODO (Inspektor Ochrony Danych Osobowych) z panią mecenas, w taki sposób żeby na 
najbliższą 
komisję państwa i potem na sesję, przygotować gotowy regulamin i ten problem rozwiązać. 
Żeby ten regulamin był do państwa do zaakceptowania, i do przyjęcia i potem do realizacji. 
Bo to jest jeśli mieszkańcy zgłaszają takie uwagi, że i tak je głosowali za funduszem Sołeckim. 
I my też dostrzegamy taką konieczność, (niezrozumiałe) monitoringu w wybranych miejscach 
związanych z nowymi inwestycjami jakimiś, czy remontami, czy jakimiś budynkami konkretnymi. 
To poproszę może być na przyszłość, po prostu dobre rozwiązanie. 
Dlatego już chciałbym zaprosić państwa, bo (niezrozumiałe) myślę że państwa radnych, taka informacja w 
najbliższym czasie zostanie przesłana. 
I chciałbym zająć się tym, żeby ten problem rozwiązać. Taka propozycja ode mnie. 
Mariusz Luc: Jerzy ja rozumiem że pani Dominika będzie uczestniczyła w tych spotkaniach, tak? Z ramienia 
wydziału gminy, odnośnie niuansów prawnych. 
Jerzy Kowalczyk: Mowa a pani mecenas? 
Mariusz Luc: Tak, tak. O pani mecenas. 
Jerzy Kowalczyk: Oczywiście, tak, z panią mecenas. Z panem IODĄ, tylko po prostu chodzi o koordynację 
tych zadań, tych prac, żeby zdążyć i żeby to zrealizować, jak najszybciej. 
Tak, i żeby też nie było tak że są prowadzone przez jakiś długi czas prace, a potem okazuje się że nie jest to 
do zaakceptowania, i potem to nie przechodzi. 
Tylko wypracujmy rozwiązanie wspólnie, wszyscy chętni, realnie, żeby też państwo mogli w tym 
uczestniczyć, włączyć się, żebyśmy opracowali rozwiązanie 
no bo są pieniądze, przeznaczone na konkretne projekty, są pewne pomysły i prace, więc żeby to po prostu 
rozwiązać, tak? 
Anna Sroka: Zamysł jest taki tutaj, po rozmowach, w Urzędzie, w trakcie trwania sesji aby stworzyć 
regulamin do całej… 
całego monitoringu w Gminie i później ogólne zasady dostosowywać do konkretnych sołectw, miejsc, gdzie 
miałby powstać taki monitoring. 
Mariusz Luc: Pani Aniu, a czy nie można wykorzystać dobrodziejstwa Grodziska Mazowieckiego, który 
posiada taki monitoring 
mają już struktury prawne opanowane, więc może tylko byśmy zapytali urząd w jaki sposób oni funkcjonują 
prawnie. 
W tym monitoringu. Skróciło by to jak pan Jerzy mówi czas, i możliwości wdrożenia tego monitoringu na 
naszym gruncie. 
Jeże Kowalczyk: (niezrozumiałe) grodzisk Mazowiecki, (niezrozumiałe) znaleźć to rozwiązanie, ogólne nie 
wiem, (niezrozumiałe) źródeł czy jakieś inspiracje, także dobre… 
gdzie to funkcjonuje i to po prostu już nie przedłużając wdrożyć w naszej Gminie bezproblemowo. 
Anna Sroka: Nie podejmować konkretnych… do konkretnego sołectwa, tylko określić regulamin ogólny dla 
całej gminy. 
Anna Filipowicz: Czy ktoś z państwa chciałby jeszcze zabrać głos? Proszę pani Joanna Janoś. 
Joanna Janoś: Ja mam pytanie, w zasadzie do pani skarbnik. 
Na kiedy będzie gotowe sprawozdanie z wykonania budżetu za pierwsze półrocze, bo no teoretycznie 
mieliśmy termin do września 



ale chyba Covid nam poprzesuwał te terminy i chciałam się dowiedzieć na kiedy możemy ewentualnie 
spodziewać się tego dokumentu. 
Anna Sroka: (niezrozumiałe) o finansach publicznych mówi o 31 sierpnia, ustawa COVID-owa przedłużyła ten 
termin do 30 września, i my z tego korzystamy. 
Także do 30 września dostaniecie państwo sprawozdanie opisowe. Już pracuję nad tym sprawozdaniem od 
paru… 
Od dwóch tygodni, także jest już na półce… na końcówce. Do 30 września zgodnie z ustawą dostaniecie 
państwo sprawozdanie za pierwsze półrocze. 
Joanna Janoś: Dziękuję. 
Anna Filipowicz: Dziękuję, pan Krzysztof. 
Krzysztof Marczewski: Chciałem przypomnieć tylko że od dłuższego czasu listonosze proszę o bieżącą 
informację na temat nowych adresów. 
O nazwach nowych ulic. Poruszają się po omacku, nie wiedzą jak to wszystko funkcjonuje. 
Miała być komunikacja, miał być przepływ informacji, z naszą pocztą, brakuje tego cały czas. Otrzymałem tu 
informację... Przepraszam, gdzieś mi wypadła notatka. 
O dostarczaniu dubeltowym poczty. To są wydawane nasze pieniądze. 
Na przykład, w jednej miejscowości, na jednej ulicy, są państwo, którzy sprzedali cztery lata temu a drudzy 
kupili, i na obu adresatów przychodzi korespondencja. 
Czy tego nie można zweryfikować w jakiś sposób? W Siestrzeni, na ulicy objazdowej jest to samo. 
Jedna osoba sprzedała, druga kupiła, przychodzą… przychodzi korespondencja na obydwie osoby. 
Siestrzeń, ulica Akacjowa, jest to samo. To… chyba tak nie może być. Huta, była ulica Główna 5C, jest ulica 
Miłorzębu. 
Nie wiadomo kiedy to zostało zmienione. Naprawdę, nie jest to wielki problem, a to ułatwi tym ludziom 
pracę. 
To bym prosił o to. I kolejna rzecz, myślę że wielu z nas to widzi, coraz gorzej wygląda sprawa zapachu wokół 
oczyszczalni. 
I coraz gorzej wygląda jakość wody w rowie, oraz jakość samego rowu, który jest po stronie oczyszczalni jest 
niewykoszony. 
Czy była w ostatnim czasie jakaś kontrola jakości tych ścieków, wypuszczonych, no bo smród wieczorami 
jest nie do zniesienia. Skarżą się mieszkańcy. Dziękuję. 
Piotr Rybka: Jeżeli chodzi o umowę z pocztą to tam jest jasno wpisane kto jest odpowiedzialny za zarówno 
po stronie poczty 
zarówno jak i po stronie urzędu i nie jest to pan Radny Krzysztof Marczewski. 
Jeżeli chodzi o monitorowanie oczyszczalni, to jest to robione zgodnie z prawem, oraz DTR-ką, 
dokumentacją, Techniczno-Ruchową, oraz dokumentacją eksploatacyjną. 
I wykonuje to firma z Mszczonowa, w której pracują nasi mieszkańcy. Nie chcę tutaj mówić kto, w związku z 
tym mam nadzieję że wykonują swoją pracę najlepiej jak umieją. 
Jeżeli chodzi o rowy, i koszenie oraz skarpę, to było to poruszane na dzisiejszej sesji i państwo znają aktualny 
status sprawy. Dziękuję. 
Anna Filipowicz: Dziękuję. Czy ktoś z państwa chciałby jeszcze zabrać głos? 
Anna Filipowicz: Nie widzę. W związku z wyczerpaniem tematu obrad chcę zamknąć dzisiejsze obrady sesji 
rady gminy Żabia Wola. Dziękuję, dobranoc. 


